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Van de redactie 
Talent voor iets hebben, betekent dat je een natuurlijke aanleg 
hebt voor iets. Dit is reeds op jonge leeftijd zichtbaar. Zoals bij 
onze Bikkeltjes die iedere zaterdagochtend trouw met bal, trainers 
en goals het trainingsveld betreden. Je ziet al snel wie ‘natuurlijk 
talent’ heeft. Maar talent betekent niet altijd succes. En met een 
groot portie doorzettingsvermogen komen de van nature minder 
bedeelden zonder die aangeboren gave vaak verder dan menig-
een had kunnen bedenken toen ze op zesjarige leeftijd vooral 
óver de bal heen trapten in plaats van er tegenaan. 
We zijn namelijk ook in staat onszelf in iets te bekwamen; te 
zorgen dat we het heel goed kunnen. Gelukkig stelt ons lerend 
vermogen ons in staat meer te doen dan alleen datgene waar we 
aanleg voor hebben. Kortom: als je doet waar je goed in bent of 
als je doet wat je heel graag wil doen, kun je een eind komen.  
Je moet het in beide gevallen vooral zélf doen. 

In dit nummer van ons magazine zit veel talent, aangeboren of 
niet. Voetbaltalenten bij HC’03, waar dit seizoen gestart is met een 
extra impuls voor de jeugd via een wekelijkse techniektraining. 
Maar ook talent om te vliegen op een Boeing, om een schip te 
restaureren, om bamboe, waterlelies en vleesetende planten te 
kweken en om als bijenhouder te zorgen dat de bestuiving van 
de vele gewassen jaarlijks weer plaatsvindt en we weer kunnen 
genieten van de honing.
Ook hebben we dit keer bijgekletst in Drempt en spraken we 
met een krasse knar in Hoog-Keppel. U kunt in dialect lezen over 
logeerpartijen vroeger en de dorpsraden van onze woonkernen 
laten van zich horen in dit nummer.
Onze columnisten zetten opnieuw al hun talent in om u met 
inspirerende teksten stof tot nadenken te geven. En velen van u 
bladeren vast direct door naar de vakantiepuzzel: wederom door 
een bijzonder talent samengesteld. 

Succes met het inzetten van uw eigen talenten; hetzij met de 
puzzel, hetzij op een willekeurig ander vlak. We wensen jullie fijne 
zomermaanden.
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Luxe 5-sterren villa aan zee bij
Lovina, Noord-Bali

Selamat Datang/Welkom in onze luxe 5-sterren villa Terang 
Bulan in Bali voor een onvergetelijke vakantie met maximaal 
7 personen met veel privacy. 

De villa ligt aan het strand in Lokapaksa in het rustige noorden 
van Bali, zo’n 12 km ten westen van het toeristengebied Lovina. 

Onze villa ligt in een grote tropische tuin met wuivende 
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niets ontbreekt.

Op onze site www.villaterangbulan.nl vindt u tarieven, 
beschikbaarheid en meer informatie. Of bel ons even voor een 
afspraak op 0313 - 47 91 79.

Loek en Erna Janssen, Regina van Geunshof 8, 6955 AA Ellecom 
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We kennen allemaal normen en waarden. Ieder zichzelf respecterend instituut kent normen en 
waarden en verklaart deze belangrijk. Normen en waarden krijgen we mee op school en van ouders, 
bij de vereniging of in de kerk. Zo heeft ook de KNVB normen en waarden, zoals niet schelden op de 
scheidsrechter, sportief zijn in het veld, geen commentaar op de spelers vanaf de kant etc. 
Kortom: we hechten kennelijk belang aan normen en waarden. 
Wie je ook spreekt, mensen of organisaties, normen en waarden lijken vaak voor het grootste deel over-
een te komen. Elementen als respect, vertrouwen, moed, begrip, gelijkheid, ze komen heel vaak terug. 
Kennelijk is er dus sprake van een soort universeel patroon aan normen en waarden, die we ingeprent 
krijgen vanaf de dag dat we geboren zijn. De maatschappij injecteert deze in ons denken, iedere dag 
weer. Door ouders, vrienden, media en groepen.

Wat mij dan boeit, is dat hoewel we kennelijk heel veel gemeen hebben, er toch veel chagrijn, ruzie, 
onvrede en onmin in de maatschappij is. Ook bij onze vereniging zijn er afgelopen weken dingen 
gebeurd die niet fijn zijn. Zo zijn er vrouwen diep beledigd door het onbeschofte gedrag van een aantal 
personen die verre van nuchter waren. Daar schaam ik mij voor. Misschien van een andere orde maar 
ook niet rimpelloos: het afscheid van onze trainer John Leeuwerik kent geen winnaars en daar ben ik 
uiteindelijk verantwoordelijk voor als voorzitter.
Waarom vergeten we soms onze normen en waarden? Een goede vriend had hier een passend antwoord 
op. Hij zei dat normen en waarden waardeloos zijn, zolang we de normen en waarden niet vertalen 
naar gedrag. Als we dat doen, noemt hij dat een deugd. Iets wat we als mens teruggeven aan de samen-
leving. Als voorbeeld: een auto ligt op de kop in het water en 100 mensen zijn er getuige van. Iedereen 
vindt het ongeval erg (normen en waarden). Maar hoeveel mensen van die honderd springen echt in het 

water? Degenen die dat doen, zetten normen en waarden om in een deugd, ook als dat 
niet zo voor de hand ligt of juist heel moeilijk is. De les: normen en waarden zijn 

gebakken lucht als we ze niet omzetten in deugden. 

Tot zover de filosofie en de moraal van het verhaal: we hebben al-
lemaal nog wel wat te leren. Op het voetbalveld en daarbuiten. De 

voorzitter, de journalist, de toeschouwer, allemaal vergeten we 
wel eens deugdelijk te zijn. Social media nodigen daar ook toe 
uit, want niets is zo makkelijk als mensen afmaken terwijl ze 
de feiten niet kennen en je ze niet in de ogen kijkt. ‘In beton 
gieten’, ‘R.I.P.’, ‘afknallen’, ‘steen door de ruit’, ik heb het al-
lemaal mogen lezen de afgelopen weken. Een aparte opvatting 
van naoberschap. 
Maar ik houd mij dan maar vast aan het feit dat de meeste 
mensen zich ver houden van deze onzin en gewoon het beste 
willen doen. Want de meeste mensen deugen. 

Deugen

Column

‘Normen en waarden 

zijn waardeloos, 

zo lang we de 

normen en waarden 

niet vertalen naar 

gedrag.’
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Dag en nacht bereikbaar via tel. 0313-474909
Het maakt niet uit of en waar u verzekerd bent.

Rouwcentrum:  Meipoortstraat 74, Doesburg

Inlichtingen en adm.: Tel. 0313-475787 | info@patrimoniumdoesburg.nl

Uw verdriet kunnen wij 
                             niet wegnemen...
wél de zorg van de uitvaart
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www.patrimoniumdoesburg.nl

Verhey Toldijk B.V.
Zutphen-Emmerikseweg 13b
7227 DE Toldijk

0575 - 452041 
info@verheytoldijk.nl
www.verheytoldijk.nl

• Elektra
• Verwarming
• Koeling
• Water & Sanitair
• Bronboringen
• Waterbehandeling
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bij de vereniging of in de kerk. Zo heeft ook de KNVB normen en waarden, zoals niet schelden op de 
scheidsrechter, sportief zijn in het veld, geen commentaar op de spelers vanaf de kant etc.  
Kortom: we hechten kennelijk belang aan normen en waarden. 
Wie je ook spreekt, mensen of organisaties, normen en waarden lijken vaak voor het grootste deel over-
een te komen. Elementen als respect, vertrouwen, moed, begrip, gelijkheid, ze komen heel vaak terug. 
Kennelijk is er dus sprake van een soort universeel patroon aan normen en waarden, die we ingeprent 
krijgen vanaf de dag dat we geboren zijn. De maatschappij injecteert deze in ons denken, iedere dag 
weer. Door ouders, vrienden, media en groepen.

Wat mij dan boeit, is dat hoewel we kennelijk heel veel gemeen hebben, er toch veel chagrijn, ruzie, 
onvrede en onmin in de maatschappij is. Ook bij onze vereniging zijn er afgelopen weken dingen 
gebeurd die niet fijn zijn. Zo zijn er vrouwen diep beledigd door het onbeschofte gedrag van een aantal 
personen die verre van nuchter waren. Daar schaam ik mij voor. Misschien van een andere orde maar 
ook niet rimpelloos: het afscheid van onze trainer John Leeuwerik kent geen winnaars en daar ben ik 
uiteindelijk verantwoordelijk voor als voorzitter.
Waarom vergeten we soms onze normen en waarden? Een goede vriend had hier een passend antwoord 
op. Hij zei dat normen en waarden waardeloos zijn, zolang we de normen en waarden niet vertalen 
naar gedrag. Als we dat doen, noemt hij dat een deugd. Iets wat we als mens teruggeven aan de samen-
leving. Als voorbeeld: een auto ligt op de kop in het water en 100 mensen zijn er getuige van. Iedereen 
vindt het ongeval erg (normen en waarden). Maar hoeveel mensen van die honderd springen echt in het 

water? Degenen die dat doen, zetten normen en waarden om in een deugd, ook als dat 
niet zo voor de hand ligt of juist heel moeilijk is. De les: normen en waarden zijn 

gebakken lucht als we ze niet omzetten in deugden. 

Tot zover de filosofie en de moraal van het verhaal: we hebben al-
lemaal nog wel wat te leren. Op het voetbalveld en daarbuiten. De 

voorzitter, de journalist, de toeschouwer, allemaal vergeten we 
wel eens deugdelijk te zijn. Social media nodigen daar ook toe 
uit, want niets is zo makkelijk als mensen afmaken terwijl ze 
de feiten niet kennen en je ze niet in de ogen kijkt. ‘In beton 
gieten’, ‘R.I.P.’, ‘afknallen’, ‘steen door de ruit’, ik heb het al-
lemaal mogen lezen de afgelopen weken. Een aparte opvatting 
van naoberschap. 
Maar ik houd mij dan maar vast aan het feit dat de meeste 
mensen zich ver houden van deze onzin en gewoon het beste 
willen doen. Want de meeste mensen deugen. 

Deugen

Column

‘Normen en waarden 

zijn waardeloos, 

zo lang we de 

normen en waarden 

niet vertalen naar 

gedrag.’
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die branche. Maar bij mij ontstonden een paar hobbels. Toen ik klaar 
was met mijn middelbare school wilde ik naar Eelde voor de opleiding 
aan de Rijksluchtvaartschool. Maar in de jaren 70 stortte de luchtvaart 
als branche in, onder andere door de oliecrisis, en de Rijksluchtvaart-
school sloot voor een aantal jaren haar deuren. In plaats daarvan ging 
ik naar de Hogere Zeevaartschool in Amsterdam. Meerdere klasgenoten 
in mijn klas aan de zeevaartschool hadden dezelfde ambitie. Immers, 
veel vakken in de zeevaartopleiding waren in die tijd vergelijkbaar met 
die in de vliegopleiding. Door de slechte tijden raakte een baan bij een 
luchtvaartmaatschappij wel wat uit zicht en als tweede keus ging ik 
varen als koopvaardijofficier bij NedLloyd, totdat ik vanwege de dienst-
plicht werd opgeroepen. Ik kwam bij de marine terecht en koos meteen 
voor de militaire vliegopleiding. Vloog op de Lockheed Neptune en op 
de Lynx helikopter. Mooie toestellen trouwens. Ik was in die tijd naast 
operationeel vlieger ook instructeur. In mijn diensttijd haalde ik mijn 
burgervliegbrevetten, waarmee ik eind jaren 80 de overstap naar KLM 
kon maken. Hier volgde ik de opleiding voor tweede officier, in de 
wandeling vaak co-co genoemd, op de Boeing 747. Maar zoals ik al op-
merkte, het kwam er niet van dat ik met het toestel ging vliegen. Door 
beleidsverandering kreeg ik de kans om als eerste officier naar de Fok-
ker F28 Fellowship te gaan. Dit toestel vloog toen bij KLM dochter NLM 
en vloog relatief korte afstanden in Europa. Door instroom van nieuwe 
toestellen als de MD11 en B747 begin jaren 90 en niet lang daarna de 
Boeing B767, groeide het KLM vliegerkorps snel en werd ik relatief snel 
gezagvoerder op de Fokker F28 Fellowship. De F28 is trouwens ook een 
iconisch toestel. In ons vak staat het bekend als één van de laatste Old 
school planes binnen KLM. Een degelijk en betrouwbaar ‘work horse’ 
met een techniek die je al lang niet meer tegenkomt in moderne 
vliegtuigen. Meest aluminium, bouten en moeren en veel metertjes 

Mama, papa, yoghurt, kijk vliegtuig!

Tony: ‘De Boeing 747 Jumbo Jet is een iconisch toestel en verdient 
deze titel als geen ander vliegtuig. Maar eh… ik heb wel de opleiding 
gedaan om dit toestel te kunnen en mogen vliegen, maar het kwam er 
in mijn geval niet van dat ik daadwerkelijk met een 747 heb gevlogen. 
Bij mij is het richting de Boeings totaal anders gegaan.’

Vertel!

‘Dan moet ik eerst even terug in de tijd’, lacht Tony. ‘Mijn grootouders 
en mijn vader hebben een Nederlands-Indische achtergrond, het huidi-
ge Indonesië. De familieleden kwamen na afloop van de oorlog tussen 
Indonesië en Nederland eind jaren 40 en begin jaren 50 naar Neder-
land. Mijn grootouders streken neer in Laag-Keppel. Mijn vader moest 
begin jaren 50 het leger in en kwam bij de luchtmacht terecht. Hij werd 
geselecteerd om straaljagerpiloot te worden. Voor de opleiding ging hij 
naar de Verenigde Staten en na succesvolle afronding van de trainingen 
ging hij terug naar Nederland. Per KLM uiteraard. En op die terugreis 
maakte hij kennis met een aardige stewardess, later mijn moeder. Het 

was trans-Atlantische liefde op het eerste gezicht. Overigens niet hele-
maal verwonderlijk, want mijn moeder stamt uit een pure luchtvaart-
familie. Zij is via moederskant van Schotse komaf en uit die tak van 
de familie stamt grootvader, die de eerste gecertificeerde luchtvaart-
ingenieur werd en dan hebben we het over de jaren voordat de Eerste 
Wereldoorlog uitbrak. Deze grote oorlog en de Tweede Wereldoorlog 
zorgden naast alle verschrikkingen voor een enorme ontwikkeling van 
de luchtvaart.’ Terug naar de liefde: de jonge piloot en de stewardess 
huwen. Tony wordt als oudste zoon in 1955 in Eindhoven geboren. 
Vader is als straaljagerpiloot daar gestationeerd op de vliegbasis. In de 
familie is bekend dat zijn woordenschat zich ontwikkelt via yoghurt en 
kijk vliegtuig. Zelf houdt Tony het erop dat mama en papa vermoedelijk 
toch wel de eerste woorden zullen zijn geweest. 

Richting luchtvaart

Tony: ‘Als je, zoals ik, uit een familie met zo’n sterk luchtvaartverleden 
komt, dan is het voorstelbaar dat je zelf ook een voorkeur hebt voor 

Op 31 januari 2023 werd de allerlaatste Boeing Jumbo 747 geleverd aan luchtvaartmaatschappij Atlas Air. Daarmee 
kwam een einde aan een productietijdperk, waarin dit legendarische toestel een hoofdrol speelde. We gingen in onze 
dorpen op zoek naar gezagvoerders die dit toestel kennen. Dat moeten er volgens de overlevering drie zijn geweest. 
Twee van hen zijn niet meer onder ons. Niet verwonderlijk gezien de lange tijd dat het toestel werd geproduceerd. We 
spreken met een dorpsgenoot met kennis van dit toestel: gepensioneerd KLM-vlieger en nog altijd actief als instructeur, 
Tony Ossendorp (68) uit Laag-Keppel.

Tony: ‘Deze imposante wereld van wolken. Die mis ik het meest sinds 
ik niet meer vlieg’.

Dubai in zicht vanuit de cockpit van de B 777.

met naald! Een prima leerschool. Door de razendsnelle technische 
ontwikkelingen en groei van de KLM, werd de F28 uit gefaseerd en de 
F100 kwam daarvoor in de plaats: ook voor de kortere afstanden. Dat 
toestel kende in de ontwikkelfase veel aanloopproblemen voordat het 
daadwerkelijk kon worden ingezet. Ondertussen had KLM haar vloot 
uitgebreid in omvang en met verschillende vliegtuigtypen. In totaal 
hebben bijna 40 Jumbo’s in verschillende varianten voor KLM gevlogen. 
Door mijn keuzes, ik vloog de andere Boeing types, heb ik uiteindelijk 
niet met de Queen of  the skies gevlogen. De laatste 747 van de KLM 
werd op 29 maart 2020 versneld uitgefaseerd. Dat was vanwege de 
uitbraak van corona. Voor vrachttransport zijn bij Martinair nu nog vier 
Jumbo’s in gebruik. Drie daarvan in de kleuren van KLM en één nog in 
Martinair kleurenschema. Dit toestel is al 32 jaar oud.’

Uiteindelijk Boeing 

‘Ik werd opgeleid voor een volgende generatie toestellen van Boeing: 
eerst de B737’s en later de B767, de 777 en de 787. Net als de Boeing 
747 Jumbo zijn de B767, B777 en B787 wide-body-toestellen voor de 
langere afstanden. Echt grote toestellen voor vervoer van passagiers 
(self  loading cargo) maar ook voor vracht (dead load). Ik vloog op deze 
toestellen, maar ontwikkelde mij ook verder als instructeur. Ik ben nu 
met pensioen als operationeel vlieger maar ik ben nog altijd en met 
heel veel plezier instructeur voor de B777 en B787. Dat doe ik voor KLM 

Concentratie in de cockpit.
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die branche. Maar bij mij ontstonden een paar hobbels. Toen ik klaar 
was met mijn middelbare school wilde ik naar Eelde voor de opleiding 
aan de Rijksluchtvaartschool. Maar in de jaren 70 stortte de luchtvaart 
als branche in, onder andere door de oliecrisis, en de Rijksluchtvaart-
school sloot voor een aantal jaren haar deuren. In plaats daarvan ging 
ik naar de Hogere Zeevaartschool in Amsterdam. Meerdere klasgenoten 
in mijn klas aan de zeevaartschool hadden dezelfde ambitie. Immers, 
veel vakken in de zeevaartopleiding waren in die tijd vergelijkbaar met 
die in de vliegopleiding. Door de slechte tijden raakte een baan bij een 
luchtvaartmaatschappij wel wat uit zicht en als tweede keus ging ik 
varen als koopvaardijofficier bij NedLloyd, totdat ik vanwege de dienst-
plicht werd opgeroepen. Ik kwam bij de marine terecht en koos meteen 
voor de militaire vliegopleiding. Vloog op de Lockheed Neptune en op 
de Lynx helikopter. Mooie toestellen trouwens. Ik was in die tijd naast 
operationeel vlieger ook instructeur. In mijn diensttijd haalde ik mijn 
burgervliegbrevetten, waarmee ik eind jaren 80 de overstap naar KLM 
kon maken. Hier volgde ik de opleiding voor tweede officier, in de 
wandeling vaak co-co genoemd, op de Boeing 747. Maar zoals ik al op-
merkte, het kwam er niet van dat ik met het toestel ging vliegen. Door 
beleidsverandering kreeg ik de kans om als eerste officier naar de Fok-
ker F28 Fellowship te gaan. Dit toestel vloog toen bij KLM dochter NLM 
en vloog relatief korte afstanden in Europa. Door instroom van nieuwe 
toestellen als de MD11 en B747 begin jaren 90 en niet lang daarna de 
Boeing B767, groeide het KLM vliegerkorps snel en werd ik relatief snel 
gezagvoerder op de Fokker F28 Fellowship. De F28 is trouwens ook een 
iconisch toestel. In ons vak staat het bekend als één van de laatste Old 
school planes binnen KLM. Een degelijk en betrouwbaar ‘work horse’ 
met een techniek die je al lang niet meer tegenkomt in moderne 
vliegtuigen. Meest aluminium, bouten en moeren en veel metertjes 

Mama, papa, yoghurt, kijk vliegtuig!

Tony: ‘De Boeing 747 Jumbo Jet is een iconisch toestel en verdient 
deze titel als geen ander vliegtuig. Maar eh… ik heb wel de opleiding 
gedaan om dit toestel te kunnen en mogen vliegen, maar het kwam er 
in mijn geval niet van dat ik daadwerkelijk met een 747 heb gevlogen. 
Bij mij is het richting de Boeings totaal anders gegaan.’

Vertel!

‘Dan moet ik eerst even terug in de tijd’, lacht Tony. ‘Mijn grootouders 
en mijn vader hebben een Nederlands-Indische achtergrond, het huidi-
ge Indonesië. De familieleden kwamen na afloop van de oorlog tussen 
Indonesië en Nederland eind jaren 40 en begin jaren 50 naar Neder-
land. Mijn grootouders streken neer in Laag-Keppel. Mijn vader moest 
begin jaren 50 het leger in en kwam bij de luchtmacht terecht. Hij werd 
geselecteerd om straaljagerpiloot te worden. Voor de opleiding ging hij 
naar de Verenigde Staten en na succesvolle afronding van de trainingen 
ging hij terug naar Nederland. Per KLM uiteraard. En op die terugreis 
maakte hij kennis met een aardige stewardess, later mijn moeder. Het 

was trans-Atlantische liefde op het eerste gezicht. Overigens niet hele-
maal verwonderlijk, want mijn moeder stamt uit een pure luchtvaart-
familie. Zij is via moederskant van Schotse komaf en uit die tak van 
de familie stamt grootvader, die de eerste gecertificeerde luchtvaart-
ingenieur werd en dan hebben we het over de jaren voordat de Eerste 
Wereldoorlog uitbrak. Deze grote oorlog en de Tweede Wereldoorlog 
zorgden naast alle verschrikkingen voor een enorme ontwikkeling van 
de luchtvaart.’ Terug naar de liefde: de jonge piloot en de stewardess 
huwen. Tony wordt als oudste zoon in 1955 in Eindhoven geboren. 
Vader is als straaljagerpiloot daar gestationeerd op de vliegbasis. In de 
familie is bekend dat zijn woordenschat zich ontwikkelt via yoghurt en 
kijk vliegtuig. Zelf houdt Tony het erop dat mama en papa vermoedelijk 
toch wel de eerste woorden zullen zijn geweest. 

Richting luchtvaart

Tony: ‘Als je, zoals ik, uit een familie met zo’n sterk luchtvaartverleden 
komt, dan is het voorstelbaar dat je zelf ook een voorkeur hebt voor 

Op 31 januari 2023 werd de allerlaatste Boeing Jumbo 747 geleverd aan luchtvaartmaatschappij Atlas Air. Daarmee 
kwam een einde aan een productietijdperk, waarin dit legendarische toestel een hoofdrol speelde. We gingen in onze 
dorpen op zoek naar gezagvoerders die dit toestel kennen. Dat moeten er volgens de overlevering drie zijn geweest. 
Twee van hen zijn niet meer onder ons. Niet verwonderlijk gezien de lange tijd dat het toestel werd geproduceerd. We 
spreken met een dorpsgenoot met kennis van dit toestel: gepensioneerd KLM-vlieger en nog altijd actief als instructeur, 
Tony Ossendorp (68) uit Laag-Keppel.

Tony: ‘Deze imposante wereld van wolken. Die mis ik het meest sinds 
ik niet meer vlieg’.

Dubai in zicht vanuit de cockpit van de B 777.

met naald! Een prima leerschool. Door de razendsnelle technische 
ontwikkelingen en groei van de KLM, werd de F28 uit gefaseerd en de 
F100 kwam daarvoor in de plaats: ook voor de kortere afstanden. Dat 
toestel kende in de ontwikkelfase veel aanloopproblemen voordat het 
daadwerkelijk kon worden ingezet. Ondertussen had KLM haar vloot 
uitgebreid in omvang en met verschillende vliegtuigtypen. In totaal 
hebben bijna 40 Jumbo’s in verschillende varianten voor KLM gevlogen. 
Door mijn keuzes, ik vloog de andere Boeing types, heb ik uiteindelijk 
niet met de Queen of  the skies gevlogen. De laatste 747 van de KLM 
werd op 29 maart 2020 versneld uitgefaseerd. Dat was vanwege de 
uitbraak van corona. Voor vrachttransport zijn bij Martinair nu nog vier 
Jumbo’s in gebruik. Drie daarvan in de kleuren van KLM en één nog in 
Martinair kleurenschema. Dit toestel is al 32 jaar oud.’

Uiteindelijk Boeing 

‘Ik werd opgeleid voor een volgende generatie toestellen van Boeing: 
eerst de B737’s en later de B767, de 777 en de 787. Net als de Boeing 
747 Jumbo zijn de B767, B777 en B787 wide-body-toestellen voor de 
langere afstanden. Echt grote toestellen voor vervoer van passagiers 
(self  loading cargo) maar ook voor vracht (dead load). Ik vloog op deze 
toestellen, maar ontwikkelde mij ook verder als instructeur. Ik ben nu 
met pensioen als operationeel vlieger maar ik ben nog altijd en met 
heel veel plezier instructeur voor de B777 en B787. Dat doe ik voor KLM 

Concentratie in de cockpit.
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en dat is voor mij interessant door de grote 
variatie. Nu bijvoorbeeld worden vliegers van 
Air France door ons opgeleid. Ik maak deel uit 
van een groep gepensioneerde instructeurs, 
krasse knarren, waarvan ik zo langzamerhand 
de oudste ben geworden: de tijd gaat snel!’
‘De techniek van de Boeing B777 en B787 
is doorontwikkeld en besturing is volledig 
fly-by-wire. Weinig metertjes met naalden 
meer. Veel beeldschermen en geen bouten en 
moeren meer. Deze toestellen zijn net als de 
Airbus vliegtuigen volledig computergestuurd. 
De romp van deze toestellen is deels van 
gewicht besparend composiet. Wel goed om 
op te merken dat deze composiet en vereiste 
lijmtechnieken ooit mede door Fokker werden 
ontwikkeld. Kun je nagaan dat toen Fokker 
failliet ging als vliegtuigbouwer de mensen 
van Boeing behoorlijk snel op bezoek zijn 
gegaan bij engineers van Fokker in Neder-
land. En veel van die engineers maakten de 
overstap naar Everett en Charleston in de 
Verenigde Staten, waar Boeing toestellen 
bouwt en waar je de technieken die Fokker 
ontwikkelde terugziet in de constructies.’ 
Tony bezocht de productielijn van Boeing in 

Geraadpleegde bronnen: 

Willem Winterdink:  
  Winterswijkse pioniers in  

Amerika (1990)
Heinz Boeing:  
  Über die Herkunft der Familie 

Böing, Zeitschrift Roland zu 
Dortmund (1977),  Heft 4, Band 
4, seite 68 und a.n. 

Everett: ‘Een enorme ruimte. Nooit eerder was 
in die tijd zo’n grote productiehal gebouwd.’

Voorkeur

Heb je in al die jaren zelf een voorkeur voor 
een toestel ontwikkeld? ‘Moet ik even over 

nadenken. Vanuit de vliegerstoel is dat mis-
schien toch de F28 ondanks al het lawaai dat 
dit toestel maakte en de inmiddels volledig 
achterhaalde techniek. Echt genieten is voor 
mij de vrachtuitvoering van de Boeing 777 
met twee sterke motoren en kortere romp. Als 
je met dit toestel op de lange afstand vliegt en 
het is vol beladen, dan voelt dat gewoon als 
een groot vliegtuig. Maar als de lading is afge-
leverd en je vliegt met een veel lager gewicht 
met wat emballage terug, dan verandert alles. 
Wat een enorme power zit er in dit toestel. Als 
een sportwagen. Dat is als vlieger puur genie-
ten van techniek, vermogen en snelheid.’

Is taal een probleem voor een instructeur van 
KLM/Air France? Tony lacht: ‘In de luchtvaart is 
Engels de voertaal. Ik heb lang gevlogen en ik 
weet niet anders. In het verleden was het soms 
wel eens een probleem met Frans- en Spaans-
taligen. Ik merk daar echt niets meer van. De 
Fransen, die bij ons in opleiding zijn voor Air 
France, spreken goed Engels en hebben geen 
taalkundig probleem met de boekwerken, 
procedures en technieken die berusten op ken-
nis van het Engels. En ik versta gelukkig goed 
genoeg Frans om deze veelal jonge mensen in 
hun eigen taal te kunnen volgen, als dat nodig 
is. Maar voor de trainingen en later de praktijk 
is Engels de voertaal en die dient te worden 
beheerst en dat doen deze cursisten ook.’

Klopt het verhaal dat Boeing is opgericht 
door een nazaat van de Achterhoekse familie 
Boeing? ‘Voor zover ik weet, klopt dat verhaal 
niet. Zoek dat nog maar eens na. Volgens 
mij kwam de familie uit Duitsland.’ Dat 
blijkt een goed advies van Tony. Het gaat 
inderdaad om een hardnekkig misverstand. 

De familie Boeing zou uit Winterswijk of 
omgeving halverwege de negentiende eeuw 
zijn geëmigreerd naar de Verenigde Staten. 
Op zich klopt dat want er zijn in die periode 
enorme volksverhuizingen op gang gekomen. 
Veroorzaakt door de economische malaise in 
die tijd in Europa, de misoogsten en hongers-
noden die daardoor ontstonden. Vooral in 
Ierland was de situatie desastreus. Maar ook 
in de Achterhoek was het slecht. Er zijn in 
die tijd inderdaad Boeings uit Winterswijk en 
omgeving naar de Verenigde Staten vertrok-
ken, maar die waren er zo’n tien jaar eerder 
dan de ouders van vliegtuigbouwer William 
Edward Boeing (1881-1956). Zijn ouders waren 
Wilhelm Böing en Marie Ortmann en zij ver-
trokken in 1868 vanuit de regio Hohenlimburg 
naar de Verenigde Staten. Voor zover bekend Tony zet de landing met de B 777 in op New York.

Alles onder controle.  

is er geen enkele Achterhoekse familiecon-
nectie. Zoon William richtte in 1916 in Seattle 
de Pacific Aero Products Company op. In 1917 
werd de naam van het bedrijf veranderd in 
Boeing Aeroplane Company. 

Degelijk en betrouwbaar 

Wat is jouw impressie van de 747, de Queen 
of  the skies? ‘Het is qua vormgeving in mijn 
ogen echt een prachtig, imposant toestel. 
En de 747 heeft de luchtvaart revolutionair 
en voorgoed veranderd als eerste wide-body 
toestel met een enorme vervoerscapaciteit. 
Grote aantallen passagiers konden in één keer 
en comfortabel non-stop over lange afstanden 
vervoerd worden. Dit vliegtuigtype heeft vlieg-
reizen voor velen bereikbaar gemaakt. Veel 
mensen uit onze dorpen kennen het toestel 

uit eigen ervaring en hebben erin gevlogen. 
Het is in mijn ogen een fantastisch en degelijk 
toestel. Uitermate betrouwbaar ook. Ook al is 
het een paar keer fout gegaan met een 747. 
Bij lezers zijn twee ongelukken waarschijnlijk 
bekend. De ramp, niet door technisch falen 
veroorzaakt, met de 747 Rijn (KLM) en de 
747 Clipper Victor (PanAm) op 27 maart 1977 
op Tenerife is voor de luchtvaarwereld een 
ingrijpende wake-up-call geweest; dit moest 
niet nog een keer gebeuren. Nadien volgde 
de vliegtuigramp met een 747 van El Al in de 
Bijlmer. Die ramp bracht mankementen aan 
de bevestigingen van de motoren aan het 
licht. Natuurlijk zijn er meer incidenten met 
Jumbo’s geweest, maar als je rekening houdt 
met het grote aantal B747 wereldwijd, de 
lange gebruiksperiode en zeer hoge gebruiks-
graad, is de Boeing B747 een fantastisch 
betrouwbaar en veilig vliegtuig.’
Als we nagaan dat de 747 in de jaren 60 werd 
ontworpen en de eerste Boeing 747 op 15 
januari 1970 door PanAm in gebruik werd 
genomen (dat was de Clipper Victor die op  
Tenerife in botsing kwam met de 747 van 
KLM) en dat de allerlaatste op 31 januari 2023 
werd afgeleverd, dan is dat 53 jaar. Meer dan 
een halve eeuw is dit iconische toestel in 
productie geweest. Dat is uitzonderlijk.

Vrije tijd

‘Instructeur zijn is een intensieve bezigheid 
en vaak gekoppeld aan onregelmatige tijden: 
overdag en ook ’s nachts voor nachttrainin-
gen. Ik ben altijd veel op pad geweest over de 
hele wereld. Nu ik sinds een jaar of zeven met  
Monika in Laag-Keppel woon, is er relatief 
gezien meer tijd voor wat anders, want ik vlieg 
niet meer. Ik houd uiteraard de vakliteratuur 
grondig bij, houd van lezen, de tuin, zwem-
men en muziek. En ik ben sinds een tijdje 
bestuurslid van het Hessenbad in Hoog-Kep-
pel. We zijn daar met verschillende uitdagingen 
bezig, met als inzet het voortbestaan van het 
complex voor Keppel, Drempt, Hummelo en 
wijde omgeving en de noodzakelijke energie-
transitie. Daar zet ik me met veel plezier voor in.’

De B 777 CARGO vliegt zonder dead load als een sportwagen!

De Queen of  the skies.

15 januari 1970:  ingebruikname eerste Boeing 747 in bijzijn van First Lady Pat Nixon.
Deze eerste 747 is de Clipper Victor van PanAm die in 1977 op Tenerife betrokken was bij de 
botsing met een 747 van KLM met een enorme vliegramp als gevolg.    
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en dat is voor mij interessant door de grote 
variatie. Nu bijvoorbeeld worden vliegers van 
Air France door ons opgeleid. Ik maak deel uit 
van een groep gepensioneerde instructeurs, 
krasse knarren, waarvan ik zo langzamerhand 
de oudste ben geworden: de tijd gaat snel!’
‘De techniek van de Boeing B777 en B787 
is doorontwikkeld en besturing is volledig 
fly-by-wire. Weinig metertjes met naalden 
meer. Veel beeldschermen en geen bouten en 
moeren meer. Deze toestellen zijn net als de 
Airbus vliegtuigen volledig computergestuurd. 
De romp van deze toestellen is deels van 
gewicht besparend composiet. Wel goed om 
op te merken dat deze composiet en vereiste 
lijmtechnieken ooit mede door Fokker werden 
ontwikkeld. Kun je nagaan dat toen Fokker 
failliet ging als vliegtuigbouwer de mensen 
van Boeing behoorlijk snel op bezoek zijn 
gegaan bij engineers van Fokker in Neder-
land. En veel van die engineers maakten de 
overstap naar Everett en Charleston in de 
Verenigde Staten, waar Boeing toestellen 
bouwt en waar je de technieken die Fokker 
ontwikkelde terugziet in de constructies.’ 
Tony bezocht de productielijn van Boeing in 

Geraadpleegde bronnen: 

Willem Winterdink:  
  Winterswijkse pioniers in  

Amerika (1990)
Heinz Boeing:  
  Über die Herkunft der Familie 

Böing, Zeitschrift Roland zu 
Dortmund (1977),  Heft 4, Band 
4, seite 68 und a.n. 

Everett: ‘Een enorme ruimte. Nooit eerder was 
in die tijd zo’n grote productiehal gebouwd.’

Voorkeur
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nadenken. Vanuit de vliegerstoel is dat mis-
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Edward Boeing (1881-1956). Zijn ouders waren 
Wilhelm Böing en Marie Ortmann en zij ver-
trokken in 1868 vanuit de regio Hohenlimburg 
naar de Verenigde Staten. Voor zover bekend Tony zet de landing met de B 777 in op New York.

Alles onder controle.  
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overdag en ook ’s nachts voor nachttrainin-
gen. Ik ben altijd veel op pad geweest over de 
hele wereld. Nu ik sinds een jaar of zeven met  
Monika in Laag-Keppel woon, is er relatief 
gezien meer tijd voor wat anders, want ik vlieg 
niet meer. Ik houd uiteraard de vakliteratuur 
grondig bij, houd van lezen, de tuin, zwem-
men en muziek. En ik ben sinds een tijdje 
bestuurslid van het Hessenbad in Hoog-Kep-
pel. We zijn daar met verschillende uitdagingen 
bezig, met als inzet het voortbestaan van het 
complex voor Keppel, Drempt, Hummelo en 
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Ons dialect moeten we zoveel mogelijk koesteren. Het is een onderdeel van onze (cultuur)historie, in gesproken en 

geschreven woord. Het geeft eigenheid aan de streek en versterkt in hoge mate de saamhorigheid. Deze rubriek wordt 

gevuld met bijdragen in onze streektaal. In dit nummer herinneringen aan de tijd vroeger dat het een feestje was om 

als kind te gaan logeren. Meestal bij familie ergens in de regio.
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Uut logeren…

In het dialect

De tied van de vekanties kump d’r weer an. 
Joren gelejen zollen wi-j dat zo gezegd 
hebben, maor tegeswoordig geet iedereen 
’t hele joor deur op vekantie. En dan niet 
één keer, maor soms wel drie of vier keer. 
Steeds wieter van huus, de hele wereld 
mo’j bekieken. In de winter kou lejen in 
weer en wind in de snee, met ’t gevoor da’j 
ook nog van alles könt brekken. Dat was 
in mien jonge joren nog helemaol anders, 
maor ’t wier veur ons wel steeds ’n betjen 
‘spannender’.
De eerste keer maken de heuvels van 
Limburg al beheurlek indruk, in de Arden-
nen zagen wi-j de eerste ‘bergen’ en völle 
joren later ging ’t nog weer hogerop via 

Door mos ik ’t met doen. En in die tied 
mos i-j ’t door dan völle joren met doen. 
Ik mos nog vier nachtjes bi-j opoe en opa 
blieven logeren veur ik weer naor huus 
kon, steeds maor denkend an den geme-
nen ooievaar…

Maor nao die eerste noodzakelijke logeer-
parti-j kwammen d’r nog völle normale 
meer. Woor kon dat better en woor wier i-j 
altied verwend dan bi-j de opoe’s en opa’s. 
In mien geval zelfs extra spannend umdat 
de opoe en opa van moderskant helemaol 
an de aoverkant van de Iessel woonden.
Wi-j hadden thuus nog zo’n biezen kof-
fertje met door umhen ’n losse leren riem, 
disse wier dan altied van de zolder gehaald 
en ingepakt met ondergoed en wat kleren. 
Meestal korte bökskes, maor altied ook 
een lange boks umda’w an ’t begin van de 
zommer ook altied bosbaeze gingen pluk-
ken. Blote benen en ’n teek geet niet zo 
goed samen.
Wi’j gingen dan altied op de fiets. Mien 
vader met ´t koffertje onder de snelbinders 
en ik op ‘n klein kussentje bi-j moder ach-
terop. Mien vader had de eigenaardigheid 
(die ik heb geërfd!) um nooit twee keer 
dezelfde weg te nemmen. Op de henweg 
fietsten wi-j meestal naor Gies en dan door 
met ’t veer aover de Iessel naor Rheje. Dat 
was nog in de tied van de olde kronkelige 
diek naor Gies en toen an de aoverkant 
’t olde veerhuus van Rheje d’r nog stond. 
Dwars deur ’t dorp naor mien grootolders. 
Ze woonden samen met twee bruurs en 
twee zuskes van mien moder an de rand 
van ’n grote bongerd met zo’n twee hon-
derd peren-, appel- en proemenbeume; 
olderwetse hoogstam. Opa was d’r altied 
drok met. Soms moch ik ‘m helpen, maor 
ik kon door ook altied prachtig spöllen. 
Samen met Henkie, ’n buurjongen van iets 
wieter op. Henkie had een van de eerste 
trapauto’s in die tied. Een aantal joren 
later mos de bongerd, tot grote ergernis  
van mien opa, worden opgeofferd en 
umgehakt veur de bouw van ni-je huzen 
in ’t dorp.

Logeren betekende ook slaopen in ’n 
andere umgeving. Opoe had bedacht da’k 
wel op ’n kermisbed kon liggen op de  

slaopkamer van mien twee tantes. De  
jongste was maor ’n paar joor older as 
ik. Dat was veur mien, as ’n verlaegen 
jungske, nog wel ’n ding; slaopen bi-j twee 
deerns op de kamer…
Veur de rest was ’t allemaol leuk en gezel-
lig en wier d’r goed veur mien gezörgd. 
Zoas al gezegd wier ik ook wel ’n betjen 
verwend, ik was toch ’t oldste kleinkind. 
D’r waren alleen niet zovöl jonges van 
mien leaftied in de buurt. Alleen Henkie 
met zien trapauto, maor den hield weer 
helemaol niet van voetballen.
Ook viel ’t mien as kind al op dat de leu 
hier ook plat praotten, maor ‘t Rhejes was 

De olde kronkelige diek deur Gies.

’t Veer van Gies naor Rheje met ’t Veerhuus an de aoverkant. 

’t Schwarzwald helemaol naor de echte 
bergen in de Alpen…

Maor in mien hele jonge joren waren echte 
vekanties bi-j ons niet aan de orde. In 
de tied van de vekanties van de bewaar-
school en de laegere school mos i-j toch 
bezig gehollen worden. Gelukkig ko-j toen 
noch zonder gevaor op straot voetballen 
en haalden wi-j regelmaotig onschuldig 
kattekwaod uut. Maor ’n paar dagen geen 
gedoe met de blagen was veur vader en 
moder toch wel prettig. Dus ging ik af en 
toe ‘uut logeren’!
De allereerste keer was heel biezunder. 
Dat was bi-j mien grootolders van vaders 

kant. ‘Opens’ had ik ’n bruurke gekregen… 
(dat was in de tied da’w aover dat soort 
dingen nog geen kennis hadden en dom 
wieren gehollen). Mien moder lag met ’t 
keerltjen in ’t ziekenhuus in Doezeborg. 
Nao ’t aovendetten moch ik met opoe d’r 
hen um te kieken hoe at-e d’r uutzag. Mien 
bruurke in ’n klein wiegjen en mien moder 
in zo’n hoog ziekenhuusbed en ’n betjen 
bleek um de neus. Opens zag ik wat rooie 
vlekskes op eur beddelaken en schien-
baor heb ik door wat bedremmeld naor 
gekekken want opoe kwam meteen met de 
oorzaak. ‘Jao, dat bunt wat bloedvlekskes, 
den verrekten ooievaar hef ow moder veur 
dat-e weer wegging in eur been gebetten!’ 

toch nog weer anders as de praoteri-j  an 
onze kant van de Iessel.
Af en toe wier d’r op de dagen da’k bi’j 
opoe en opa was ’n uutstapje bedacht. As 
de tied van ’t joor d’r naor was, gingen wi-j 
met z’n allen lopes naor de ‘Stikketrui’, ’n 
bos in de buurt van de Posbank, um door 
bosbaezen te plukken. Dat was veur mien 
helemaol ni-j. Opoe had veur iedereen ’n 
paar sneetjes brood kloor gemaakt (bruun 
brood, dat von-k niet zo lekker) en ze had 
ook twee thermosflessen met koffie. Geluk-
kig was d’r veur mien een gazeusefleske 
met ranja. Nao ’n paar uur plukken ging 
’t weer op huus an. Natuurlijk ook weer 
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Steeds wieter van huus, de hele wereld 
mo’j bekieken. In de winter kou lejen in 
weer en wind in de snee, met ’t gevoor da’j 
ook nog van alles könt brekken. Dat was 
in mien jonge joren nog helemaol anders, 
maor ’t wier veur ons wel steeds ’n betjen 
‘spannender’.
De eerste keer maken de heuvels van 
Limburg al beheurlek indruk, in de Arden-
nen zagen wi-j de eerste ‘bergen’ en völle 
joren later ging ’t nog weer hogerop via 

Door mos ik ’t met doen. En in die tied 
mos i-j ’t door dan völle joren met doen. 
Ik mos nog vier nachtjes bi-j opoe en opa 
blieven logeren veur ik weer naor huus 
kon, steeds maor denkend an den geme-
nen ooievaar…
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parti-j kwammen d’r nog völle normale 
meer. Woor kon dat better en woor wier i-j 
altied verwend dan bi-j de opoe’s en opa’s. 
In mien geval zelfs extra spannend umdat 
de opoe en opa van moderskant helemaol 
an de aoverkant van de Iessel woonden.
Wi-j hadden thuus nog zo’n biezen kof-
fertje met door umhen ’n losse leren riem, 
disse wier dan altied van de zolder gehaald 
en ingepakt met ondergoed en wat kleren. 
Meestal korte bökskes, maor altied ook 
een lange boks umda’w an ’t begin van de 
zommer ook altied bosbaeze gingen pluk-
ken. Blote benen en ’n teek geet niet zo 
goed samen.
Wi’j gingen dan altied op de fiets. Mien 
vader met ´t koffertje onder de snelbinders 
en ik op ‘n klein kussentje bi-j moder ach-
terop. Mien vader had de eigenaardigheid 
(die ik heb geërfd!) um nooit twee keer 
dezelfde weg te nemmen. Op de henweg 
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diek naor Gies en toen an de aoverkant 
’t olde veerhuus van Rheje d’r nog stond. 
Dwars deur ’t dorp naor mien grootolders. 
Ze woonden samen met twee bruurs en 
twee zuskes van mien moder an de rand 
van ’n grote bongerd met zo’n twee hon-
derd peren-, appel- en proemenbeume; 
olderwetse hoogstam. Opa was d’r altied 
drok met. Soms moch ik ‘m helpen, maor 
ik kon door ook altied prachtig spöllen. 
Samen met Henkie, ’n buurjongen van iets 
wieter op. Henkie had een van de eerste 
trapauto’s in die tied. Een aantal joren 
later mos de bongerd, tot grote ergernis  
van mien opa, worden opgeofferd en 
umgehakt veur de bouw van ni-je huzen 
in ’t dorp.

Logeren betekende ook slaopen in ’n 
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ik. Dat was veur mien, as ’n verlaegen 
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helemaol ni-j. Opoe had veur iedereen ’n 
paar sneetjes brood kloor gemaakt (bruun 
brood, dat von-k niet zo lekker) en ze had 
ook twee thermosflessen met koffie. Geluk-
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In het dialect
lopes, dat was nog ’n heel geslep met zes 
emmers bosbaezen. Opoe kon in ieder 
geval de andere dag gangs met ’t schoon-
maken en wecken van de oogst. Natuurlijk 
kregen mien vader en moder altied ’n paar 
flessen met veur in de bowl of op ’t deur 
mien moder gebakken zandgebak.
Biezunder was ook da’w altied op visite 
gingen bi-j nog ’n opoe, de opoe van mien 
moder. Disse aovergrootmoder woonde in 
’n klein boerderi-jke samen met heur jong-
ste zoon, zien vrouw en zeuven blagen. ’t 
Was door in huus altied alderjekes druk. 
Achter ’t boerderi-jke was ’n olde begraaf-
plaats, door was ’t lekker rustig en kon ik 
met mien twee tantes en wat buurkinderen 
achter de zerken prima verstoppertje spöl-
len… Wi-j wisten precies woor ’n gat in de 
heg zat.

In mien herinnering hef de fietstocht naor 
de Bedriegertjes in Rozendaal ook völle 
indruk gemaakt. Door bun wi-j zelfs twee 
keer hen gewes. Eerst natuurlijk ’t grote 
kasteel en dan in ’t park de schelpengrot 
met doorbi-j de beroemde Bedriegertjes.  
’n Soort mozaïekvloer met veur mien ge-
vuul meer as honderd grote en kleine fon-
teinen. Door ko’j kris-kras aoverhen lopen 
en op onverwachte momenten spaoten 
dan een of meer fonteinen beheurlijk kold 
water umhoog. In de kortste keren wa’j 
driefnat. In die tied kwammen door uut ’t 
hele land völ klassen met schoolreisje naor 
toe. Op mien laegere school hadden ze nog 
nooit van ’n schoolreisje geheurd.
Op de terugweg was ’t altied feest. Deur 
’t zunneke wa-j alweer ’n betjen opge-
dreugd en was ’t tied veur ’n lekker ijsje. 
Bi-j de oldere laezers is misschien de 
grote paddestoel met ijsverkoop an de 
Arnhemsestraotweg nog wel bekend. Veur 
de paddestoel stonden een heel stel kleine 
paddestuultjes um rustig te zitten en van ’t 
ijsje te lekken.

Biezunder was in die tied van uut logeren 
dat ik, wanneer d’r ook ’n zondag in viel, 
toen mien eerste kennismaking had met 
’t betaalde voetbal. Tegenaover ’t boerde-
ri-jke van mien aovergrootmoder was ’t 
‘stadion’ van de Voetvalvereniging Rheden. 
Dat was in de tied da’w in ons land ook 

nog ’n tweede divisie A en B hadden in ’t 
betaalde voetbal. En de dorpsclub Rheje 
spölde toen in die tweede divisie. Alhoewel 
buurjong Henkie niet kon en wilde voet-
ballen was ik helemaol bli-j met ’t bezuuk 
samen met mien twee ooms an ’t echte 
voetbal. Drie wedstrijden he’k zo in die jo-
ren gezien, een d’r van was tegen Zwarte-
meer uut Klazienaveen. Rheje verloor met 
4-1 (1960). Ook Heerenveen en PEC Zwolle 
zaten toen in die klasse. Volges mien was 
dat ’t laatste joor veur Rheje en mossen ze 
wieter bi-j de amateurs. Een naef van mien 
moder voetbalde ook bi-j Rheje, maor den 
was in 1959 naor Elinkwijk in de eredivisie 
gegaon. Doornao spölde hi-j nog joren 

bi-j SC Enschede, NEC, De Graafschap en 
Vitesse.

Ik heb mien bi-j ’t logeren als jong keerl-
tjen altied prima vermaakt en ‘van alles 
metgemaakt’. De vekanties en de luxe 
tropische resorts van disse tied heb ik 
nooit gemist. Maor nao zo’n paar dagen 
van huus was ik toch ook weer bli-j dat 
mien vader en moder weer aover de Ies-
sel kwammen um mien op te halen. En 
natuurlijk gingen wi-j niet terug met ‘t 
veer aover Gies maor namen wi-j, veur de 
afleiding van mien vader, de andere weg 
via Steeg en Ellecom en zo de Iessel aover 
bi-j Doezeborg.

De Bedriegertjes bi’j kasteel Rozendaal.

De bekende paddestoel aan de Arnhemsestraotweg.
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In het dialect
lopes, dat was nog ’n heel geslep met zes 
emmers bosbaezen. Opoe kon in ieder 
geval de andere dag gangs met ’t schoon-
maken en wecken van de oogst. Natuurlijk 
kregen mien vader en moder altied ’n paar 
flessen met veur in de bowl of op ’t deur 
mien moder gebakken zandgebak.
Biezunder was ook da’w altied op visite 
gingen bi-j nog ’n opoe, de opoe van mien 
moder. Disse aovergrootmoder woonde in 
’n klein boerderi-jke samen met heur jong-
ste zoon, zien vrouw en zeuven blagen. ’t 
Was door in huus altied alderjekes druk. 
Achter ’t boerderi-jke was ’n olde begraaf-
plaats, door was ’t lekker rustig en kon ik 
met mien twee tantes en wat buurkinderen 
achter de zerken prima verstoppertje spöl-
len… Wi-j wisten precies woor ’n gat in de 
heg zat.

In mien herinnering hef de fietstocht naor 
de Bedriegertjes in Rozendaal ook völle 
indruk gemaakt. Door bun wi-j zelfs twee 
keer hen gewes. Eerst natuurlijk ’t grote 
kasteel en dan in ’t park de schelpengrot 
met doorbi-j de beroemde Bedriegertjes.  
’n Soort mozaïekvloer met veur mien ge-
vuul meer as honderd grote en kleine fon-
teinen. Door ko’j kris-kras aoverhen lopen 
en op onverwachte momenten spaoten 
dan een of meer fonteinen beheurlijk kold 
water umhoog. In de kortste keren wa’j 
driefnat. In die tied kwammen door uut ’t 
hele land völ klassen met schoolreisje naor 
toe. Op mien laegere school hadden ze nog 
nooit van ’n schoolreisje geheurd.
Op de terugweg was ’t altied feest. Deur 
’t zunneke wa-j alweer ’n betjen opge-
dreugd en was ’t tied veur ’n lekker ijsje. 
Bi-j de oldere laezers is misschien de 
grote paddestoel met ijsverkoop an de 
Arnhemsestraotweg nog wel bekend. Veur 
de paddestoel stonden een heel stel kleine 
paddestuultjes um rustig te zitten en van ’t 
ijsje te lekken.

Biezunder was in die tied van uut logeren 
dat ik, wanneer d’r ook ’n zondag in viel, 
toen mien eerste kennismaking had met 
’t betaalde voetbal. Tegenaover ’t boerde-
ri-jke van mien aovergrootmoder was ’t 
‘stadion’ van de Voetvalvereniging Rheden. 
Dat was in de tied da’w in ons land ook 

nog ’n tweede divisie A en B hadden in ’t 
betaalde voetbal. En de dorpsclub Rheje 
spölde toen in die tweede divisie. Alhoewel 
buurjong Henkie niet kon en wilde voet-
ballen was ik helemaol bli-j met ’t bezuuk 
samen met mien twee ooms an ’t echte 
voetbal. Drie wedstrijden he’k zo in die jo-
ren gezien, een d’r van was tegen Zwarte-
meer uut Klazienaveen. Rheje verloor met 
4-1 (1960). Ook Heerenveen en PEC Zwolle 
zaten toen in die klasse. Volges mien was 
dat ’t laatste joor veur Rheje en mossen ze 
wieter bi-j de amateurs. Een naef van mien 
moder voetbalde ook bi-j Rheje, maor den 
was in 1959 naor Elinkwijk in de eredivisie 
gegaon. Doornao spölde hi-j nog joren 

bi-j SC Enschede, NEC, De Graafschap en 
Vitesse.

Ik heb mien bi-j ’t logeren als jong keerl-
tjen altied prima vermaakt en ‘van alles 
metgemaakt’. De vekanties en de luxe 
tropische resorts van disse tied heb ik 
nooit gemist. Maor nao zo’n paar dagen 
van huus was ik toch ook weer bli-j dat 
mien vader en moder weer aover de Ies-
sel kwammen um mien op te halen. En 
natuurlijk gingen wi-j niet terug met ‘t 
veer aover Gies maor namen wi-j, veur de 
afleiding van mien vader, de andere weg 
via Steeg en Ellecom en zo de Iessel aover 
bi-j Doezeborg.

De Bedriegertjes bi’j kasteel Rozendaal.

De bekende paddestoel aan de Arnhemsestraotweg.
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ouders, Rob en Daniëlle, en mijn broer Bram 
waren er die middag bij. Op de foto zie je 
mij stralen van blijdschap, dit moment was 
en is een lijst waard. Het was hard werken 
om al mijn tentamens in één keer te halen 
en zes portfolio’s in te leveren en daarmee 
de zestig studiepunten te krijgen. Maar het is 
me gelukt.’ 

Wanneer was je trots op jezelf?
‘Toen ik mijn propedeuse haalde in één keer 
was ik trots, heel trots. Een andere belangrijk 
moment was toen ik op mijn achttiende 
mijn rijbewijs haalde. Ik heb hier in de regio 
les gehad en heb in Doetinchem afgereden. 
Wat was ik blij. Samen met mijn moeder heb 
ik het rijbewijs opgehaald in Hengelo en op 
de terugweg mocht ik achter het stuur. Was 
wel even wennen natuurlijk omdat het een 
andere auto was dan de lesauto. Maar geluk-
kig ging het goed.’ 

Welke app gebruik je het meest?
‘Zoals heel veel van mijn leeftijdsgenoten 
gebruik ik met name Snapchat voor de snelle 
communicatie en het delen van foto’s en 
filmpjes. Het voordeel van Snapchat is dat 
foto’s en filmpjes na enige tijd verdwijnen, 
tenzij je ze opslaat. Voor afspraken met 
vriendinnen, mijn werk en sport gebruik ik 
WhatsApp. 

Ik sport bij volleybalvereniging Focus en 
speel daar bij dames 7. Ik maak inmiddels 
acht jaar deel uit van het team. Het is een 
echte vriendinnengroep geworden. Wij trai-
nen twee keer per week en spelen op zater-
dag competitie. We zijn dit seizoen pas een 
‘seniorencompetitie’ gaan spelen. Dit gaat 
best lekker, we spelen in de middenmoot. Ik 
geniet er volop van, het geeft me veel ener-
gie. Dan werk ik ook nog ongeveer twee keer 
per week bij de Stadstuin, een restaurant in 
Doesburg. Ik ben daar op mijn vijftiende be-
gonnen in de afwaskeuken; inmiddels werk 
ik al een aantal jaren in de bediening. 

Op Spotify heb ik diverse playlists, onder 
andere voor ontspanning en voor een feest. 
Voorkeursartiesten aangeven vind ik lastig 
omdat ik van veel verschillende muziek hou. 
Maar om er toch een paar te noemen: Bruno 
Mars, Coldplay en Ellie Goulding.’ 

Beschrijf jezelf in drie woorden.
Op het moment dat ik deze vraag stel komt, 
Daniëlle, Sanne’s moeder binnen. ‘Wat vind 
jij mam?’ Daniëlle: ‘Je bent heel sociaal en 
spontaan, je hebt een grote hechte vriendin-

nenclub, vanuit het volleybal, vanuit de havo 
en vanuit het dorp. Dat zegt iets over jou. 
Die langjarige vriendschappen. Je vindt het 
ook belangrijk en leuk om nieuwe mensen te 
leren kennen.’ Sanne glimlacht wat verlegen.
Sanne: ‘En dan, je ziet het terug in hoe ik stu-
deer, ik ben geordend en werk gestructureerd 
en gedisciplineerd. Afvinklijstjes zijn ideaal. 
Ik hou ervan om bijvoorbeeld mijn portfo-
lio’s op tijd af te hebben. Dat geeft rust en 
daarmee houd ik ook tijd over voor andere 
zaken, zoals uitgaan, werk en sport.’ 

Wat staat er nog op jouw bucketlist?
‘Die heb ik nog niet’, zegt Sanne lachend. 
‘Maar als het gaat om dingen die ik graag 
zou willen doen, dan is dat bijvoorbeeld een 
programma presenteren. Of het op radio of 
tv is, maakt me niet uit. En, ik zou wel een 
magazine willen maken à la Linda. Dat lijkt 
me fantastisch. 
Misschien dat er over een aantal jaren nog 
andere zaken op deze lijst terechtkomen, dat 
zou heel goed kunnen, op dit moment echter 
nog niet.’

Koffie of thee?
‘Het liefst drink ik thee. En wel Autumn 
storm… of het nu lente, zomer, herfst of 
winter is’, zegt Sanne met een knipoog. 
‘Zwarte koffie drink ik niet. Maar een cappuc-
cino, een latte of een ijskoffie sla ik niet af. 
Dat vind ik lekker als  afwisseling. Op mijn 
werk drink ik vaak cappuccino die ik dan ook 
zelf maak.’ Op mijn vraag of ze een echte 
barista is, zegt Sanne bescheiden: ‘Nou nee, 
dat nog niet, maar ik wil wel graag leren hoe 
ik een ‘Latte Art’ kan maken.’ 

Waar krijg je de slappe lach van?
‘Een specifiek moment kan ik niet echt noe-
men. Dat gebeurt spontaan. Ik heb wel een 
voorbeeld waar een aantal vriendinnen en 
ik recent met enige regelmaat de slappe lach 
kregen. We zaten bij elkaar en speelden het 
spel Undercover op onze telefoons.’ Sanne 
legt uit: ‘Undercover is een gezelschapsspel 
waarbij je eigenlijk één telefoon nodig hebt. 
Het is zo leuk omdat je dan niet allemaal op 
je telefoon bezig bent, maar je hebt er wel 
één nodig om het spel te kunnen spelen. Dat 
leidde regelmatig tot grote hilariteit omdat 
dan weer de een het niet begreep of dan 
weer de ander een verkeerd antwoord gaf. 
Hierdoor kregen we regelmatig met z’n allen 
de slappe lach. 
Ik doe ook nog wel eens onhandige dingen, 
onder andere bij de volleybaltraining, waar 
ik dan de slappe lach van krijg en anderen 
vervolgens met me meedoen. Gelukkig kan 
ik dus ook om mezelf lachen.’ 

Waar staat jouw droomhuis?
‘Mijn droomhuis staat in de regio. Hier voel 
ik me thuis. Het hoeft wat mij betreft niet 
heel groot te zijn, als er maar leefruimte 
en ruimte om het huis is. De inrichting is 
modern met rustige kleuren. De Japanse stijl 
spreekt me bijvoorbeeld aan met beige- en 
bruintinten en het ruimtelijke.’ 
Wil je buiten wonen of in een stad of dorp? 
Sanne: ‘Het liefst in een wijk in een dorp of 
in een kleine stad en vooral ook met fijne 
buren. Of het nu een vrijstaand huis is of een 
twee-onder-een-kap of een rij, vind ik niet 
belangrijk. Eens kijken of ik een miljoen win, 
dan koop ik zo’n huis’, sluit Sanne af.

Ff kletsen met…Sanne Hetterscheid

Wat wilde je vroeger worden als je later groot zou zijn?
Sanne lachend: ‘Wat een interessante vraag voor mijn leeftijd. Ik 
ga maar terug naar de basisschool voor de beantwoording van die 
vraag. In die tijd wilde ik, net als veel meisjes, kapster of juf worden. 
Dat is het niet geworden. Ik ontdekte namelijk dat ik het leuk vond 
om verhaaltjes te schrijven, hoe jong ik ook was. In ons lokaal op de 
Klimtoren stonden vier computers die mochten we gebruiken. Samen 
met een vriendinnetje schreef ik daar fantasieverhalen over een ted-
dybeer die de meest avontuurlijke reizen maakte. Of over een meisje 
dat spannende dingen meemaakte. 
In de lessen nieuwsbegrip op de basisschool werden actuele thema’s 
en onderwerpen belicht. Dat vond ik heel interessant. Het doel van 
deze lessen was het vergroten van zowel onze woordenschat als de 
kennis van de wereld. Wij ‘beschreven’ deze onderwerpen vervol-
gens met onze eigen woorden. Ik kreeg toen al het advies om mijn 
taalvaardigheden en mijn fantasie verder te ontwikkelen zodat ik 
bijvoorbeeld schrijfster zou kunnen worden. 
Op de middelbare school - ik zat op de havo van het Rietveld Lyceum 
- besloot ik dat ik ‘iets wilde doen’ met mijn schrijfvaardigheden. Ik 
heb vervolgens een opleiding gezocht die daarop aansloot. Het werd 
Communicatie op Hogeschool Windesheim in Zwolle. Dat betekent 
wel elke dag reizen met de bus en de trein, maar ik doe het met 
plezier. Ik zit nu in het tweede jaar. Ik ben heel enthousiast over de 
opleiding. Het is zo interessant en ik word er heel blij van. Om een 

voorbeeld te geven: ‘Een docente van ons werkt bij Talpa en heeft 
daar enkele weken geleden een rondleiding verzorgd. Het was echt 
een kijkje achter de schermen en men was er heel open over het 
reilen en zeilen daar.
Dus… op dit moment kan ik de vraag wat wilde je vroeger worden 
als je later groot zou zijn, beantwoorden met: werken in de commu-
nicatie bij de media, de krant of de omroep. Of dat nou regionaal of 
nationaal is, dat weet ik nog niet.’ 

Wat zou je doen met 1 miljoen?
‘Een miljoen, wat een bedrag. Laat ik klein beginnen. Ik heb op mijn 
achttiende mijn rijbewijs gehaald, maar heb nog geen auto. Dus als 
eerste koop ik een auto. Niet te groot, niet te klein. Ik moet minimaal 
vier vriendinnen mee kunnen nemen. Ik dacht eerst aan een Fiat 500 
in de kleur beige of in een van de originele kleuren, maar bij nader 
inzien is die auto wellicht toch wat te klein. Ik ga er nog eens verder 
over nadenken. Het moet in elk geval wel een ’gave’ auto worden.
En dan, een heerlijke vakantie boeken, waar naartoe weet ik nu nog 
niet. Maar er zijn waarschijnlijk genoeg leuke en interessante bestem-
mingen te vinden. Dit jaar ga ik voor het eerst met het vliegtuig op 
vakantie naar Kreta, samen met twee vriendinnen. Hartstikke leuk. 
Dat worden een paar leuke weken.
En buiten die vakantie naar een nog onbekende bestemming, ga ik 
zeker een aantal leuke festivals, concerten en feesten bezoeken. Heer-
lijk om daar het geld voor te hebben. Maar het grootste deel van de 
miljoen zal ik bewaren voor de aankoop van een huis. Het liefst, zoals 
ik er nu over denk, in de Achterhoek. Daar voel ik me echt thuis.’ 

Welk moment zou je willen inlijsten?
‘Daar hoef ik niet over na te denken; het halen van mijn propedeuse. 
In oktober vorig jaar was de uitreiking daarvan op Windesheim. Mijn 

Ik ben in gesprek met Sanne, een jonge vrouw van 18 
jaar uit Voor-Drempt, sociaal, vrolijk en ambitieus. Mooie 
eigenschappen die haar brachten tot waar ze nu staat en 
haar helpen haar dromen waar te maken. 
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ouders, Rob en Daniëlle, en mijn broer Bram 
waren er die middag bij. Op de foto zie je 
mij stralen van blijdschap, dit moment was 
en is een lijst waard. Het was hard werken 
om al mijn tentamens in één keer te halen 
en zes portfolio’s in te leveren en daarmee 
de zestig studiepunten te krijgen. Maar het is 
me gelukt.’ 

Wanneer was je trots op jezelf?
‘Toen ik mijn propedeuse haalde in één keer 
was ik trots, heel trots. Een andere belangrijk 
moment was toen ik op mijn achttiende 
mijn rijbewijs haalde. Ik heb hier in de regio 
les gehad en heb in Doetinchem afgereden. 
Wat was ik blij. Samen met mijn moeder heb 
ik het rijbewijs opgehaald in Hengelo en op 
de terugweg mocht ik achter het stuur. Was 
wel even wennen natuurlijk omdat het een 
andere auto was dan de lesauto. Maar geluk-
kig ging het goed.’ 

Welke app gebruik je het meest?
‘Zoals heel veel van mijn leeftijdsgenoten 
gebruik ik met name Snapchat voor de snelle 
communicatie en het delen van foto’s en 
filmpjes. Het voordeel van Snapchat is dat 
foto’s en filmpjes na enige tijd verdwijnen, 
tenzij je ze opslaat. Voor afspraken met 
vriendinnen, mijn werk en sport gebruik ik 
WhatsApp. 

Ik sport bij volleybalvereniging Focus en 
speel daar bij dames 7. Ik maak inmiddels 
acht jaar deel uit van het team. Het is een 
echte vriendinnengroep geworden. Wij trai-
nen twee keer per week en spelen op zater-
dag competitie. We zijn dit seizoen pas een 
‘seniorencompetitie’ gaan spelen. Dit gaat 
best lekker, we spelen in de middenmoot. Ik 
geniet er volop van, het geeft me veel ener-
gie. Dan werk ik ook nog ongeveer twee keer 
per week bij de Stadstuin, een restaurant in 
Doesburg. Ik ben daar op mijn vijftiende be-
gonnen in de afwaskeuken; inmiddels werk 
ik al een aantal jaren in de bediening. 

Op Spotify heb ik diverse playlists, onder 
andere voor ontspanning en voor een feest. 
Voorkeursartiesten aangeven vind ik lastig 
omdat ik van veel verschillende muziek hou. 
Maar om er toch een paar te noemen: Bruno 
Mars, Coldplay en Ellie Goulding.’ 

Beschrijf jezelf in drie woorden.
Op het moment dat ik deze vraag stel komt, 
Daniëlle, Sanne’s moeder binnen. ‘Wat vind 
jij mam?’ Daniëlle: ‘Je bent heel sociaal en 
spontaan, je hebt een grote hechte vriendin-

nenclub, vanuit het volleybal, vanuit de havo 
en vanuit het dorp. Dat zegt iets over jou. 
Die langjarige vriendschappen. Je vindt het 
ook belangrijk en leuk om nieuwe mensen te 
leren kennen.’ Sanne glimlacht wat verlegen.
Sanne: ‘En dan, je ziet het terug in hoe ik stu-
deer, ik ben geordend en werk gestructureerd 
en gedisciplineerd. Afvinklijstjes zijn ideaal. 
Ik hou ervan om bijvoorbeeld mijn portfo-
lio’s op tijd af te hebben. Dat geeft rust en 
daarmee houd ik ook tijd over voor andere 
zaken, zoals uitgaan, werk en sport.’ 

Wat staat er nog op jouw bucketlist?
‘Die heb ik nog niet’, zegt Sanne lachend. 
‘Maar als het gaat om dingen die ik graag 
zou willen doen, dan is dat bijvoorbeeld een 
programma presenteren. Of het op radio of 
tv is, maakt me niet uit. En, ik zou wel een 
magazine willen maken à la Linda. Dat lijkt 
me fantastisch. 
Misschien dat er over een aantal jaren nog 
andere zaken op deze lijst terechtkomen, dat 
zou heel goed kunnen, op dit moment echter 
nog niet.’

Koffie of thee?
‘Het liefst drink ik thee. En wel Autumn 
storm… of het nu lente, zomer, herfst of 
winter is’, zegt Sanne met een knipoog. 
‘Zwarte koffie drink ik niet. Maar een cappuc-
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werk drink ik vaak cappuccino die ik dan ook 
zelf maak.’ Op mijn vraag of ze een echte 
barista is, zegt Sanne bescheiden: ‘Nou nee, 
dat nog niet, maar ik wil wel graag leren hoe 
ik een ‘Latte Art’ kan maken.’ 

Waar krijg je de slappe lach van?
‘Een specifiek moment kan ik niet echt noe-
men. Dat gebeurt spontaan. Ik heb wel een 
voorbeeld waar een aantal vriendinnen en 
ik recent met enige regelmaat de slappe lach 
kregen. We zaten bij elkaar en speelden het 
spel Undercover op onze telefoons.’ Sanne 
legt uit: ‘Undercover is een gezelschapsspel 
waarbij je eigenlijk één telefoon nodig hebt. 
Het is zo leuk omdat je dan niet allemaal op 
je telefoon bezig bent, maar je hebt er wel 
één nodig om het spel te kunnen spelen. Dat 
leidde regelmatig tot grote hilariteit omdat 
dan weer de een het niet begreep of dan 
weer de ander een verkeerd antwoord gaf. 
Hierdoor kregen we regelmatig met z’n allen 
de slappe lach. 
Ik doe ook nog wel eens onhandige dingen, 
onder andere bij de volleybaltraining, waar 
ik dan de slappe lach van krijg en anderen 
vervolgens met me meedoen. Gelukkig kan 
ik dus ook om mezelf lachen.’ 

Waar staat jouw droomhuis?
‘Mijn droomhuis staat in de regio. Hier voel 
ik me thuis. Het hoeft wat mij betreft niet 
heel groot te zijn, als er maar leefruimte 
en ruimte om het huis is. De inrichting is 
modern met rustige kleuren. De Japanse stijl 
spreekt me bijvoorbeeld aan met beige- en 
bruintinten en het ruimtelijke.’ 
Wil je buiten wonen of in een stad of dorp? 
Sanne: ‘Het liefst in een wijk in een dorp of 
in een kleine stad en vooral ook met fijne 
buren. Of het nu een vrijstaand huis is of een 
twee-onder-een-kap of een rij, vind ik niet 
belangrijk. Eens kijken of ik een miljoen win, 
dan koop ik zo’n huis’, sluit Sanne af.

Ff kletsen met…Sanne Hetterscheid

Wat wilde je vroeger worden als je later groot zou zijn?
Sanne lachend: ‘Wat een interessante vraag voor mijn leeftijd. Ik 
ga maar terug naar de basisschool voor de beantwoording van die 
vraag. In die tijd wilde ik, net als veel meisjes, kapster of juf worden. 
Dat is het niet geworden. Ik ontdekte namelijk dat ik het leuk vond 
om verhaaltjes te schrijven, hoe jong ik ook was. In ons lokaal op de 
Klimtoren stonden vier computers die mochten we gebruiken. Samen 
met een vriendinnetje schreef ik daar fantasieverhalen over een ted-
dybeer die de meest avontuurlijke reizen maakte. Of over een meisje 
dat spannende dingen meemaakte. 
In de lessen nieuwsbegrip op de basisschool werden actuele thema’s 
en onderwerpen belicht. Dat vond ik heel interessant. Het doel van 
deze lessen was het vergroten van zowel onze woordenschat als de 
kennis van de wereld. Wij ‘beschreven’ deze onderwerpen vervol-
gens met onze eigen woorden. Ik kreeg toen al het advies om mijn 
taalvaardigheden en mijn fantasie verder te ontwikkelen zodat ik 
bijvoorbeeld schrijfster zou kunnen worden. 
Op de middelbare school - ik zat op de havo van het Rietveld Lyceum 
- besloot ik dat ik ‘iets wilde doen’ met mijn schrijfvaardigheden. Ik 
heb vervolgens een opleiding gezocht die daarop aansloot. Het werd 
Communicatie op Hogeschool Windesheim in Zwolle. Dat betekent 
wel elke dag reizen met de bus en de trein, maar ik doe het met 
plezier. Ik zit nu in het tweede jaar. Ik ben heel enthousiast over de 
opleiding. Het is zo interessant en ik word er heel blij van. Om een 

voorbeeld te geven: ‘Een docente van ons werkt bij Talpa en heeft 
daar enkele weken geleden een rondleiding verzorgd. Het was echt 
een kijkje achter de schermen en men was er heel open over het 
reilen en zeilen daar.
Dus… op dit moment kan ik de vraag wat wilde je vroeger worden 
als je later groot zou zijn, beantwoorden met: werken in de commu-
nicatie bij de media, de krant of de omroep. Of dat nou regionaal of 
nationaal is, dat weet ik nog niet.’ 

Wat zou je doen met 1 miljoen?
‘Een miljoen, wat een bedrag. Laat ik klein beginnen. Ik heb op mijn 
achttiende mijn rijbewijs gehaald, maar heb nog geen auto. Dus als 
eerste koop ik een auto. Niet te groot, niet te klein. Ik moet minimaal 
vier vriendinnen mee kunnen nemen. Ik dacht eerst aan een Fiat 500 
in de kleur beige of in een van de originele kleuren, maar bij nader 
inzien is die auto wellicht toch wat te klein. Ik ga er nog eens verder 
over nadenken. Het moet in elk geval wel een ’gave’ auto worden.
En dan, een heerlijke vakantie boeken, waar naartoe weet ik nu nog 
niet. Maar er zijn waarschijnlijk genoeg leuke en interessante bestem-
mingen te vinden. Dit jaar ga ik voor het eerst met het vliegtuig op 
vakantie naar Kreta, samen met twee vriendinnen. Hartstikke leuk. 
Dat worden een paar leuke weken.
En buiten die vakantie naar een nog onbekende bestemming, ga ik 
zeker een aantal leuke festivals, concerten en feesten bezoeken. Heer-
lijk om daar het geld voor te hebben. Maar het grootste deel van de 
miljoen zal ik bewaren voor de aankoop van een huis. Het liefst, zoals 
ik er nu over denk, in de Achterhoek. Daar voel ik me echt thuis.’ 

Welk moment zou je willen inlijsten?
‘Daar hoef ik niet over na te denken; het halen van mijn propedeuse. 
In oktober vorig jaar was de uitreiking daarvan op Windesheim. Mijn 

Ik ben in gesprek met Sanne, een jonge vrouw van 18 
jaar uit Voor-Drempt, sociaal, vrolijk en ambitieus. Mooie 
eigenschappen die haar brachten tot waar ze nu staat en 
haar helpen haar dromen waar te maken. 
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Tekst: Gerard van der Kamp
Foto’s: collectie Bandus, Wim van Hof

Bamboekwekerij en botanische 
tuin Bandus in Hummelo

Ongeveer 10 jaar geleden is Robbert op het terrein rondom de oude 
boerderij van zijn opa en oma een kwekerij begonnen met onder 
andere bamboes, waterlelies en vleesetende planten: Bandus. Verder 
verkoopt hij in de oude schuur onder de handelsnaam Van der Plancke 
een groot assortiment aan zaden voor bloemen- en moestuin, boeken 
en gereedschap. In de warme kas vertelt hij over zijn passie en fasci-
natie voor planten en in het bijzonder voor bamboe alvorens we een 
rondwandeling maken over het terrein. 

‘De naam Bandus is de oudste Nederlandse benaming voor bamboe 
van begin 1700’, legt Robbert uit. ‘Ze werd aangetroffen op een gravure 
van de botanische tuin in Leiden.’

Aan het begin van deze eeuw begon Robbert al met het verzamelen 
van allerlei soorten bamboe en hij startte in 2015 de aanplant van een 
bamboebos. Enkele jaren later breidde de collectie uit met bijzondere 
vleesetende planten, een Victoriavijver met reuzenwaterlelies, lotussen 
en eucalyptus. Zo ontstond een botanische tuin in Hummelo.
Robbert heeft een veelzijdige opleiding in het groen genoten. Als basis 
de opleiding voor hovenier (groene ruimte) en eerste medewerker bloe-
mist (vakbekwaam medewerker bloemen- en tuincentrumbranche), 
gevolgd door een studie vormgever/arrangeur in Nijmegen en educatie 
en kennismanagement  groene sector in Den Bosch. Hij heeft een mis-
sie om een toonaangevende bamboekwekerij te worden, waar mensen 
komen voor deskundig advies en bijzondere beleving.

Als je van Hummelo over de Sliekstraat richting Doetinchem rijdt, zie je tussen de akkers en bospercelen aan de 
linkerkant een groot gebied met hoog opgaande bamboe. Een naambordje vermeldt ‘Bandus’ met daaronder 
bamboekwekerij. Even verderop een tweede bord ‘Van der Plancke Zaden’. Hoe zit dat nu precies? Wie of wat is  
Van der Plancke? Ik ga op bezoek bij Robbert van Til, de eigenaar van de kwekerij en tuinwinkel.



De Hessencombinatie juni 2023   19

Tekst: Gerard van der Kamp
Foto’s: collectie Bandus, Wim van Hof

Bamboekwekerij en botanische 
tuin Bandus in Hummelo

Ongeveer 10 jaar geleden is Robbert op het terrein rondom de oude 
boerderij van zijn opa en oma een kwekerij begonnen met onder 
andere bamboes, waterlelies en vleesetende planten: Bandus. Verder 
verkoopt hij in de oude schuur onder de handelsnaam Van der Plancke 
een groot assortiment aan zaden voor bloemen- en moestuin, boeken 
en gereedschap. In de warme kas vertelt hij over zijn passie en fasci-
natie voor planten en in het bijzonder voor bamboe alvorens we een 
rondwandeling maken over het terrein. 

‘De naam Bandus is de oudste Nederlandse benaming voor bamboe 
van begin 1700’, legt Robbert uit. ‘Ze werd aangetroffen op een gravure 
van de botanische tuin in Leiden.’

Aan het begin van deze eeuw begon Robbert al met het verzamelen 
van allerlei soorten bamboe en hij startte in 2015 de aanplant van een 
bamboebos. Enkele jaren later breidde de collectie uit met bijzondere 
vleesetende planten, een Victoriavijver met reuzenwaterlelies, lotussen 
en eucalyptus. Zo ontstond een botanische tuin in Hummelo.
Robbert heeft een veelzijdige opleiding in het groen genoten. Als basis 
de opleiding voor hovenier (groene ruimte) en eerste medewerker bloe-
mist (vakbekwaam medewerker bloemen- en tuincentrumbranche), 
gevolgd door een studie vormgever/arrangeur in Nijmegen en educatie 
en kennismanagement  groene sector in Den Bosch. Hij heeft een mis-
sie om een toonaangevende bamboekwekerij te worden, waar mensen 
komen voor deskundig advies en bijzondere beleving.

Als je van Hummelo over de Sliekstraat richting Doetinchem rijdt, zie je tussen de akkers en bospercelen aan de 
linkerkant een groot gebied met hoog opgaande bamboe. Een naambordje vermeldt ‘Bandus’ met daaronder 
bamboekwekerij. Even verderop een tweede bord ‘Van der Plancke Zaden’. Hoe zit dat nu precies? Wie of wat is  
Van der Plancke? Ik ga op bezoek bij Robbert van Til, de eigenaar van de kwekerij en tuinwinkel.



20

Robbert van Til met eigen gekweekte lotus kruising.

Eucalyptus perriniana.

Natuurvijver bij de bijenstal.

Victoriavijver bij nacht, de tweede nacht met roze bloemen.

Lotus - Nelumbo ‘Robbert’s kruising Perfect Pink’.

Victoria vijver tijdens een open weekend.

Pompoendagen markt.

Victoriavijver tijdens avondopenstelling.

Passie voor bamboe: een bamboebos

Inmiddels telt de kwekerij zo’n 300 soorten bamboe. In allerlei variaties 
met dikke of dunne knopen, strepen, bladvormen en kleurschake-
ringen. De hoogte varieert van 30 centimeter tot 10 meter en hoger. 
Ze komen uit de gematigde streken van Azië, maar ook uit Noord- en 
Zuid-Amerika en Afrika. 
De bamboeplanten zijn niet voor de productie; er gaan dan ook géén 
bijzondere soorten bamboe naar bijvoorbeeld de bekende panda’s van 
Ouwehands Dierpark. Bandus is een kwekerij voor particulieren.  
Doel is alle aangeplante bamboe te laten volgroeien tot volwassen 
exemplaren.
Bamboe heeft een slechte naam: het woekert en neemt je tuin in be-
slag. ‘Onterecht’, zegt Robbert. ‘Je kan bamboe prima in toom houden 
en er zijn ook vele niet-woekerende soorten.’
En juist dat wil hij in zijn bamboebos laten zien, erover vertellen en de 
tuinliefhebber adviseren en enthousiasmeren. Zo wijst hij mij op een 
mooi geschoren bamboehaag bij de parkeerplaats. Goede afscheiding, 
prima te bewerken en groenblijvend. Of een laag geschoren struik bij 
de ingang aan de weg rondom het bord van Tuinwinkel Van der Plan-
cke. Met speciale folie is de plant goed in bedwang te houden.
Wat fascineert hem zo aan bamboe en dit bamboebos? ‘Het heeft een 

eigen sfeer, biedt rust en verwondering. Je waant je in een andere we-
reld. Je kan er zo veel mee in de tuin, voor de bouw, als voedsel in een 
voedselbos. Vele soorten zijn sterker dan hardhout. In de landen van 
herkomst wordt bamboe volop gebruikt als bouwmateriaal, brandstof 
en gereedschap.’ 
Robbert wijst op scheuten die net hun stevige neus boven de grond 
vertonen. Ze kunnen op één dag wel 50 centimeter groeien. Bamboe is 
dan ook het snelst groeiende gewas ter wereld. 
Het bos is vrij toegankelijk tijdens openingstijden en slingert aan de 
noordkant van het terrein langs de nieuwe bamboetempel met uitzicht 
over de landerijen en de verderop gelegen Hessenweg. Aan de andere 
kant van de tempel heb je zicht op een natuurvijver met bijenstal.

Magische Victoriavijver

Midden op het terrein tussen de oude boerderij en subtropische kas 
ligt de nu nog kale Victoriavijver. In de zomer is dit een bijzondere 
plek, met 50 verschillende waterlelies. De Victoria is ’s werelds grootste 
botanische waterlelie met wel bladeren van twee meter doorsnee en 
bloemen van 30 centimeter die heerlijk geuren. 
De bloem bloeit slechts twee nachten. Publiek is dan welkom en via 
nieuwsbrief en sociale media worden belangstellenden op de hoogte 
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Boeket uit de pluktuin met onder andere 
Dahlia, Lathyrus en Boekweit.

Vicotriawaterlelie tijdens avondopenstelling.

Waterlelie Nymphaea ‘Gerry Wagner’.

Boeket uit de pluktuin.

Vleesetende plantenmoeras.

Boeket uit de pluktuin met onder andere 
Lathyrus, Cosmos en Dahlia’s.

Victoria blad aan de onderkant.

Waterlelie Nymphaea ‘Pan Mongkol’.

HRM + salarisadministratie

Administratieve dienstverlening

Bedrijfsfi nanciering   Belastingaangifte

Belastingadvies   Accountancy

Meander 701, 6825 ME Arnhem
(026) 369 83 00   info@ditismeer.nl

www.ditismeer.nl

‘ wij betalen graag Zo weinig 
mogelijk belasting, u ook?’

Patrick Visser

‘ wij betalen graag Zo weinig 
mogelijk belasting, u ook?’
‘ wij betalen graag Zo weinig 
mogelijk belasting, u ook?’

Geen verkoop aan 
particulieren!

Zomerweg 11, 6996 DD  Drempt  
T  +31 (0)314 39 09 99 | M  +31 (0)6 102 654 97

E info@hogenkampverpakkingen.nl  
I www.hogenkampverpakkingen.nl

vertrouwd in verpakkingen

DOZEN, FOAM, REKWIKKELFOLIE, PAPIER, 
ENVELOPPEN, PLASTIC, NOPPENFOLIE, 

TAPE, OMSNOERINGSBAND

Alles op gebied van smering!
 

www.petersolie.nl
www.innoself.nl  

geen verkoop aan particulieren
0313-475918  •  info@petersolie.nl
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Waterlelie Nymphaea ‘Pan Mongkol’.
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Robbert en partner Sietse te Mebel.

gehouden. ‘Een fantastische belevenis, al die stil genietende mensen 
zittend rondom de vijver, wachtend op het opengaan van de bloemen 
onder het genot van een hapje en een drankje.’
Robbert is er trots op! Hij heeft in de loop van de tijd in zijn vijver een 
zeer gunstig ecosysteem ontwikkeld zonder allerlei technische snufjes 
of tropische kas. Uit de van oorsprong Zuid-Amerikaanse zaden weet 
hij nieuwe planten op te kweken en hij vertelt smakelijk over hand- 
matige bestuiving in wadpak gehuld, over witte vrouwelijke bloemen 
en speciale kevertjes die in het wild bestuiven.Hij is daarbij zo succes-
vol dat hij reservezaden en -planten levert aan botanische tuinen zoals 
in Utrecht en aan Diergaarde Blijdorp.

Vleesetende plantenmoeras en meer

Een ander uniek element op de kwekerij is het vleesetende planten-
moeras. Niet een echt moeras, maar een deel van het terrein waar 
terrasvormige borders staan met een uitgebreide collectie planten.  
Een diversiteit aan kleur en allerlei soorten insectenvallen zijn er te 
bewonderen zoals de bekende venusvliegenval, maar ook die met  
vallen in de grond werken.
Op het hele terrein kan je scharrelende kippen aantreffen en prachtige 
witte pauwen met hun nakomelingen. Ideale opruimers van slakken 
en schadelijke insecten. Naast eenden vind je bij de ingang bijzondere 
dieren: drie Sebastopolganzen. Deze krulveergans is helemaal wit. Een 
zeldzaam ras waar Robbert trots op is. Tussen de troep ganzen loopt 
‘n grijze Frankische landgans – een verglijkbare soort – die mag gaan 
zorgen voor vers bloed.

SPECIALE OPEN DAG 
voor lezers van De Hessencombinatie

Zondag 18 juni van 12.00 tot 16.00 uur.
Activiteiten:  rondleidingen, winkel, kwekerij en theetuin geopend.
Om 12.30 en 14.30 uur rondleiding bamboe, vleesetende planten 
en Victoriavijver.

Evenementen en plannen

Van juni tot en met oktober is het ook mogelijk om zelf boeketten te 
komen plukken. In de pluktuin staan dahlia’s, zinnia’s, siergrassen, 
Mexicaanse zonnebloem maar ook gembers en eucalyptus waar je 
zelf boeketten van kan binden. ‘Wat is er mooier om je eigen boeket 
samen te stellen, zelf te plukken en mee te nemen’, zegt Robbert. 
Vanaf de pluktuin kijk je ook uit over het pompoenveld langs het 
woonhuis.
In de loop van het jaar organiseert Bandus een aantal evenementen. 
In mei het zaai-, plant- en pootfestijn, in juni vleesetende planten 
liefhebbersdagen, in augustus de markt van blad, bloem en honing 
en aan het eind van het seizoen in september de pompoendagen met 
culinaire zaligheden en chilipepers.
Samen met partner Sietse te Mebel wil Robbert een tropische vlindertuin 
en een theetuin realiseren. Die laatste zal op de speciale open dag voor 
de lezers van De Hessencombinatie wel klaar zijn, verzekert van Til.
Een bezoek aan deze buitengewone plek en een ontmoeting met 
deze bevlogen kweker is zeker de moeite waard.

www.bandus.nl
www.vanderplanckewinkel.nl
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Robbert en partner Sietse te Mebel.

gehouden. ‘Een fantastische belevenis, al die stil genietende mensen 
zittend rondom de vijver, wachtend op het opengaan van de bloemen 
onder het genot van een hapje en een drankje.’
Robbert is er trots op! Hij heeft in de loop van de tijd in zijn vijver een 
zeer gunstig ecosysteem ontwikkeld zonder allerlei technische snufjes 
of tropische kas. Uit de van oorsprong Zuid-Amerikaanse zaden weet 
hij nieuwe planten op te kweken en hij vertelt smakelijk over hand- 
matige bestuiving in wadpak gehuld, over witte vrouwelijke bloemen 
en speciale kevertjes die in het wild bestuiven.Hij is daarbij zo succes-
vol dat hij reservezaden en -planten levert aan botanische tuinen zoals 
in Utrecht en aan Diergaarde Blijdorp.

Vleesetende plantenmoeras en meer

Een ander uniek element op de kwekerij is het vleesetende planten-
moeras. Niet een echt moeras, maar een deel van het terrein waar 
terrasvormige borders staan met een uitgebreide collectie planten.  
Een diversiteit aan kleur en allerlei soorten insectenvallen zijn er te 
bewonderen zoals de bekende venusvliegenval, maar ook die met  
vallen in de grond werken.
Op het hele terrein kan je scharrelende kippen aantreffen en prachtige 
witte pauwen met hun nakomelingen. Ideale opruimers van slakken 
en schadelijke insecten. Naast eenden vind je bij de ingang bijzondere 
dieren: drie Sebastopolganzen. Deze krulveergans is helemaal wit. Een 
zeldzaam ras waar Robbert trots op is. Tussen de troep ganzen loopt 
‘n grijze Frankische landgans – een verglijkbare soort – die mag gaan 
zorgen voor vers bloed.

SPECIALE OPEN DAG 
voor lezers van De Hessencombinatie

Zondag 18 juni van 12.00 tot 16.00 uur.
Activiteiten:  rondleidingen, winkel, kwekerij en theetuin geopend.
Om 12.30 en 14.30 uur rondleiding bamboe, vleesetende planten 
en Victoriavijver.

Evenementen en plannen

Van juni tot en met oktober is het ook mogelijk om zelf boeketten te 
komen plukken. In de pluktuin staan dahlia’s, zinnia’s, siergrassen, 
Mexicaanse zonnebloem maar ook gembers en eucalyptus waar je 
zelf boeketten van kan binden. ‘Wat is er mooier om je eigen boeket 
samen te stellen, zelf te plukken en mee te nemen’, zegt Robbert. 
Vanaf de pluktuin kijk je ook uit over het pompoenveld langs het 
woonhuis.
In de loop van het jaar organiseert Bandus een aantal evenementen. 
In mei het zaai-, plant- en pootfestijn, in juni vleesetende planten 
liefhebbersdagen, in augustus de markt van blad, bloem en honing 
en aan het eind van het seizoen in september de pompoendagen met 
culinaire zaligheden en chilipepers.
Samen met partner Sietse te Mebel wil Robbert een tropische vlindertuin 
en een theetuin realiseren. Die laatste zal op de speciale open dag voor 
de lezers van De Hessencombinatie wel klaar zijn, verzekert van Til.
Een bezoek aan deze buitengewone plek en een ontmoeting met 
deze bevlogen kweker is zeker de moeite waard.

www.bandus.nl
www.vanderplanckewinkel.nl
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heeft Malu er altijd voor gekozen om dit te 
combineren met HC ’03. Volgend seizoen 
maakt ze binnen de MVVA echter de overstap 
naar de MO16. Vanaf die leeftijdscategorie 
wordt er samengewerkt met De Graafschap 
en wordt er ook onder die vlag gevoetbald in 
de landelijke hoofdklasse, in een jongens-
competitie. Het voetballen tussen de jongens 
is meer fysiek dan tussen de meiden, maar 
Malu leert er veel van. Want wie niet sterk is, 
moet slim zijn. Het speltempo gaat omhoog 
en het gaat meer om aannemen, passen en 
de opbouw van het spel. ‘Bij HC ’03 spelen 
we nog wel eens een lange bal naar voren, 
dat gebeurt bij de MVVA echt niet meer.’ 
Malu’s ouders vullen direct met trotse lach 
aan: ‘Je ziet de jongens kijken als ze worden 
uitgespeeld door een meisje.’ 
Malu staat altijd in de voorhoede. Het liefst 

Malu uit Hoog-Keppel 
maakt kans op Jong Oranje
Vier jaar is Malu Polman uit Hoog-Keppel als ze gaat voetballen bij de 
Bikkels van HC ’03 op zaterdagmorgen. Het bevalt haar goed en onder 
leiding van haar trainer Joost van Campen doorloopt ze, tot haar in-
middels dertien jaar, de jeugd bij HC ’03. Het elftal waarin ze komt te 
spelen, wisselt minimaal van samenstelling. Haar team bestaat veelal 
uit klasgenoten van de basisschool én is talentvol. Bijna elk seizoen 
komt het team uit in de 1e of 2e klasse.
Dat Malu een flinke bal kan trappen, blijft niet onopgemerkt. Wan-

neer de MVVA - Meiden en Vrouwen Voetbal Achterhoek - om talent-
volle speelsters vraagt, wordt haar naam dan ook direct doorgegeven. 
Ze draait enkele selectietrainingen mee en wordt er door diverse 
scouts meteen uitgepikt. Met 10 jaar komt ze in het regionale elftal 
te spelen waarbij ze opeenvolgend in de MO13, MO14 en momenteel 
in de MO15 speelt (meisjes onder de 15 jaar). Ze is op dit moment de 
jongste in haar elftal, hoewel dat in het veld absoluut niet te merken is.
Omdat de MVVA nog volop in ontwikkeling is qua meidenvoetbal 

‘HC ’03 uit, altijd lastig’. Al jaren wordt deze uitspraak door menig tegenstander geroepen en gekoppeld aan de 
Dremptse kleigrond. Wat blijkt, die kleigrond is hartstikke vruchtbaar. Zo vruchtbaar, dat Jong Oranje daar de vruchten 
van plukt.

rechtsbuiten. Haar kwaliteit is dat ze ontzet-
tend hard kan lopen, een goede balaanname 
heeft en altijd voor een nieuwe baltechniek 
of passeerbeweging kiest. Als de wedstrijd 
is gewonnen, heeft Malu vaak een aandeel 
gehad in de eindstand. Dit werd twee jaar 
geleden ook snel opgemerkt door de KNVB. 
Op haar twaalfde werd ze uitgenodigd voor 
een selectiedag, hoewel de uitnodiging bijna 
in de prullenbak belandde. Daar merkte ze 
zelf al snel dat ze dan wel één jaar jonger 
is dan haar teamgenoten, maar écht over 
voetbalkwaliteit beschikt. Elke keer opnieuw 
kwam ze een selectieronde verder. Op dit 
moment zit ze bij de laatste 25 speelsters 
die in aanmerking komen voor Jong Oranje 
onder de 14 jaar. Als ze doorgaat, dan speelt 
Malu eind dit seizoen haar eerste interland! 
Hoewel haar week veelal om voetbal draait, 

spreekt Malu ook graag met vrienden af. Op 
het trapveldje in Hummelo of in de zomer 
bij het Hessenbad. Volgend seizoen voetbalt 
ze dus volledig bij De Graafschap en stopt 
ze bij HC’ 03. ‘Ik vind het wel jammer dat ik 
mijn vrienden minder vaak ga zien op het 
voetbalveld en ook minder vaak op school.’ 
Want vanwege de topsportregeling maakt 
Malu komend schooljaar de overstap naar de 
derde klas van het Houtkamp College in Doe-
tinchem. ‘Veel meiden van de MVVA zitten 
daar ook op school en daar kom ik volgend 
jaar bij in de klas. Dat vind ik leuk.’

Wat is haar grote droom? ‘Ooit voetballen bij 
Paris Saint-Germain of Barcelona’, roept ze 
enthousiast. En ja, daar moet ze de Dremptse 
klei wel voor verlaten. Malu, veel plezier en 
succes met voetballen!
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De bestuursleden van een dorpsraad zijn allemaal vrijwilligers die een 
prettige woonomgeving voor iedereen hoog in het vaandel hebben 
staan. Ze vormen een schakel tussen de gemeente en haar inwoners. 

Marius Strijker is sinds 2021 voorzitter van de dorpsraad Keppel en 
Eldrik en legt uit hoe het werkt: ‘We krijgen vaak de vraag: wat doen 
jullie nou precies? Onze taak is de schakel te zijn tussen de gemeente 

In onze omgeving zijn drie dorpsraden actief: Hummelo, Drempt, en Keppel en Eldrik. Ze zetten zich in voor de 
leefbaarheid in de dorpskernen en het bijbehorende buitengebied. Vanaf het volgende nummer kunt u in ons magazine 
lezen waar zij zich mee bezig houden. Ze gaan u dan zelf vertellen over de grotere en kleinere lokale thema’s van dat 
moment. Als voorbode hierop zijn we in gesprek gegaan met de drie voorzitters over het hoe, wat en waarom van deze 
dorpsbelangenorganisaties.

Gevraagd en ongevraagd advies geven aan de gemeente
Dorpsraden zetten zich in voor een prettig leefklimaat

en haar inwoners. We zijn dus een platform voor alle partijen. We 
informeren inwoners en gemeente wederzijds. Ook verkennen we situ-
aties die vanuit de gemeente of vanuit het dorp onder onze aandacht 
gebracht worden. Belangrijk feit is dat we geen bestuursorgaan zijn. We 
zijn niet ‘van de gemeente’. We merken dat mensen dat soms denken. 
De gemeente Bronckhorst krijgt van ons gevraagd en ongevraagd ad-
vies over onderwerpen, maar wij maken geen beleid.’ Jeroen Bremer is 
sinds 2020 voorzitter van de dorpsraad Drempt en legt uit dat dit soms 
inderdaad een ingewikkelde rol kan zijn: ‘We leggen signalen neer bij 
de gemeente en sluiten aan als zij onderwerpen bespreken die voor ons 
belangrijk zijn. Maar dat de gemeente ons meeneemt in het denkpro-
ces wil nog niet zeggen dat ons advies ook wordt overgenomen.

Bovendien hebben inwoners ook verschillende meningen en kunnen 
wij nu eenmaal niet voor het hele dorp spreken. Het is belangrijk dat 
de gemeente dit onderkent. Het is soms een lastige positie. Wij zijn nu 
eenmaal ‘gewoon een club betrokken mensen’ en geen politieke partij 
of een bestuurslaag bij de gemeente.’ Gerrit Kempers is bestuurslid 
geworden in 2014 en sinds dit jaar voorzitter van de dorpsraad Hum-
melo en herkent dit: ‘Als er zaken zijn die wij onder de aandacht willen 
brengen, hebben we contact met een gebiedsambtenaar. Die is niet 
politiek en is bovendien een korte lijn naar een dossierambtenaar of 
de betrokken wethouder. Hiermee heb je een snelle communicatielijn 
om dingen op de kaart te zetten. Maar daarmee gaan processen en 
procedures niet sneller. En als de gemeente een onderwerp naast zich 
neerlegt, kunnen wij niet meer doen dan het blijven aankaarten. Dat is 
soms wel moeilijk.’ Marius Strijker, voorzitter Dorpsraad Keppel en Eldrik.

Samen optrekken

De drie dorpsraden komen twee keer per jaar samen om met elkaar te 
overleggen. Een aantal thema’s leven in alle drie de kernen en hierin 
proberen ze samen op te trekken. Kempers vertelt: ‘Vorig jaar hebben 
we samen een lijsttrekkersdebat georganiseerd. Daar werden lokale 
politici flink aan de tand gevoeld door de aanwezigen. De onderwer-
pen van gesprek waren de grote thema’s van de laatste tijd: energie, 
wonen, voorzieningen en verkeer. Dit zijn grote dossiers waar wij bij 
betrokken zijn. Op die avond hebben bewoners laten horen wat ze 
ervan vinden en waar hun behoeftes liggen. Daar ligt ook onze rol: 
zorgen dat mensen gehoord kunnen worden.’ Een ander onderwerp 
waarin de drie kernen samenwerken is het behoud van de Hessenhal 
en het Hessenbad. ‘Sport heeft een verbindende en sociale factor. De 
sporthal en het zwembad spelen in onze omgeving hierin een grote rol. 
Dat geldt dus niet alleen voor inwoners van Keppel en Eldrik maar ook 
voor Hummelo en Drempt’, vertelt Strijker. ‘We willen allemaal graag 
gebruik kunnen blijven maken van dit soort faciliteiten’, vult Bremer 
aan. ‘Dus we zeggen dan gezamenlijk tegen de gemeente: Dit zijn de 
signalen vanuit onze kernen, doe er alsjeblieft wat mee.’ 

‘We zijn niet ‘van de gemeente’’

Jeroen Bremer, voorzitter Dorpsraad Drempt.
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Groot en klein

Naast de grotere vraagstukken zijn de dorpsraden juist ook bezig met 
kleinere vragen waarbij vaak snel gehandeld kan worden. Bremer: ‘Bij 
een vraag over geluidsoverlast in een speeltuin zijn we eerst zelf in 
gesprek gegaan en hebben het vervolgens bij de gebiedsambtenaar 
voorgelegd. Een jeugdwerker van de gemeente heeft dit opgepakt en is 
speeltuinactiviteiten gaan aanbieden.’ Kempers vult aan: ‘We hebben 
AED-trainingsavonden geregeld omdat daar vraag naar was en in het 
kader van het maatschappelijk belang. Of een ander voorbeeld: als in 
een straat vaak te hard wordt gereden, geven we dit bij de gemeente 
aan. Zij hangen dan tijdelijk matrixborden op met de gereden snelheid. 
We zijn en blijven natuurlijk wel afhankelijk van de input van mensen 
uit het dorp. Het is heel belangrijk om op de hoogte te zijn en te blijven 
van wat er leeft.’ Bremer beaamt dit en vult aan: ‘En dan volgt de grote 
vraag; hoe kom je erachter wat men denkt? We zoeken altijd naar wat 
er leeft, de onderwerpen waar mensen iets van vinden.’ Strijker herkent 
dat dit een belangrijk maar tevens moeizaam punt is: ‘We hebben 
onlangs veel input gehaald uit een enquête. Maar hiervoor hebben we 
wel zo ongeveer huis-aan-huis moeten gaan. Het is een heel intensieve 
manier van informatie vergaren geweest.’ 

‘Hoop dat mensen mee  
gaan doen’

Verbinding

Naast een belangrijke communicatiefunctie hebben dorpsraden 
ook een sociale taak. Kempers licht toe: ‘We zijn de schakel tussen 
burger en gemeente en dus ook betrokken bij lokale verenigingen en 
projecten. De Sinterklaasintocht kan bijvoorbeeld op een financiële 
bijdrage rekenen. En verenigingen kunnen een verzoek neerleggen 
voor een incidentele bijdrage, bijvoorbeeld bij de organisatie van een 
evenement ter ere van een jubileum.’ Verbinding zit soms ook in het 
samenbrengen van mensen legt Bremer uit: ‘Het organiseren van een 
verenigingenmarkt bijvoorbeeld. En momenteel is een hele groep 
inwoners actief bezig met het opstellen van een nieuw dorpsplan. Maar 
het gaat ook over het opzetten van een werkgroep als we merken dat 
een bepaald onderwerp in het dorp begint te leven. Dan zoeken we 
mensen bij elkaar en soms sluit iemand vanuit de dorpsraad ook aan. 
Bij onderwerpen waar bewoners heel verdeeld over zijn, houden we 
een neutrale houding. We zijn er per slot van rekening voor iedereen.’ 
Het scheiden van feit en mening wordt ook door Strijker herkend: ‘In 
sommige situaties zit zo veel emotie. Dan is het aan ons om te luisteren 
en te filteren. Daardoor kun je het gesprek verder aangaan.’ Inwoners 
kunnen zich met elkaar verbinden door lid te worden van de dorps-
raad. De contributiebijdrage is 5 euro per jaar. ‘Het is natuurlijk een be-
langrijk signaal naar de gemeente toe; hoe groot de achterban is, kan 
mede de gang van een gesprek bepalen. Een flinke en brede achterban 
betekent meer ruggengraat’, zegt Kempers. ‘We hopen dat steeds meer 
mensen mee gaan doen’, zegt ook Bremer. 

De dorpsraden gaan u vanaf het volgende nummer ook via ons maga-
zine op de hoogte houden van waar ze mee bezig zijn en wat er speelt 
in Hummelo, Drempt en Keppel en Eldrik. 

Gerrit Kempers, voorzitter Dorpsraad Hummelo.

De gemeente Bronckhorst is ontstaan op 1 januari 2005 door 
herindeling van vijf  gemeenten; Hengelo (Gld.), Hummelo en Keppel, 
Steenderen, Vorden en Zelhem. Het gebied bestaat uit 44 dorpen en 
buurtschappen. Om de belangen van de inwoners uit al die verschil-
lende kernen te behartigen zijn dorpsbelangenorganisaties opgericht. 
Ze houden zich bezig met alle zaken die de leefbaarheid in hun gebied 
behouden of  versterken. Ze zorgen voor een dorpsplan waarin de 
thema’s staan waar ze de komende jaren in ieder geval mee aan de 
slag gaan. Ze overleggen met de gemeente over de gezamenlijke buurt-
belangen en kunnen gevraagd en ongevraagd advies geven.

Daarnaast organiseren ze bewonersbijeenkomsten om te weten wat er 
leeft en hebben ze contact met verenigingen en organisaties over pro-
jecten en activiteiten in hun buurt. Naast dat zij signalen uit de buurt 
doorgeven aan de gemeente houdt de gemeente hun op de hoogte van 
haar plannen. Eén keer per jaar nodigt de gemeente Bronckhorst alle 
dorpsbelangenorganisaties uit voor een gezamenlijke bijeenkomst.

dorpsraaddrempt.nl
inkeppel.nl
dorpsraadhummelo.nl
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De eerste ‘Elizabeth Medal of Honor’ voor 
Hummeloër Piet Oudolf

Zoals bekend is Engeland het land van tradities en een daarvan is het 
jaarlijkse bezoek van het Engelse koningshuis aan de Chelsea Flower 
Show, zelfs vorig jaar toen de gezondheid van Queen Elizabeth al erg 
broos was. Ook dit jaar, op maandag 22 mei j.l., kwam nu het ‘jonge’ 
Engelse koningspaar King Charles III en Queen Camilla naar Londen. 
Behalve de interesse in gardening and horticulture presenteerde King 
Charles tijdens het bezoek ook de nieuw ingestelde ‘Elizabeth Medal 
of Honor’. Een bijzondere onderscheiding, opgedragen en genoemd 
naar de vorig jaar overleden Queen Elizabeth II.

Piet Oudolf
De hoge onderscheiding werd dit jaar voor het eerst uitgereikt. Drie 
personen die hun sporen in de internationale ‘tuin- en natuurwereld’ 
meer dan verdiend hebben, viel deze eer te beurt. Een daarvan was 
‘onze’ Hummeloër Piet Oudolf. Zoals bekend heeft hij vele tuinen 
en parken in diverse landen in de wereld ontworpen en is daarmee 

voor velen een voorbeeld en begrip. Met name in Engeland is hij een 
grootheid in zijn vak. 
Piet Oudolf wordt geroemd als ‘een van ’s werelds meest gerenom-
meerde tuinontwerpers, die duurzame en naturalistische beplan-
tingsschema’s creëert’. ‘Hij moedigt tuiniers aan om de schoonheid 
van alle seizoenen te omarmen en heeft miljoenen geïnspireerd 
om af te wijken van het traditionele en voorgeschreven ontwerp 
van westerse tuinen.’ De onderscheiding werd door Koning Charles 
persoonlijk overhandigd.
Behalve aan Piet Oudolf werden er nog twee onderscheidingen 
uitgereikt: aan Barones Janet Fookes, een Brits parlementslid die 
veel betekent voor horticultuur in relatie tot een gezonde levens-
stijl en zich inzet voor vele facetten van natuurbescherming, en aan 
Judy Ling Wong , een milieuactiviste die zich onder andere inzet voor 
vergroening van de stedelijke ruimte en de etnische participatie in de 
gebouwde natuurlijke omgeving.

De RHS Chelsea Flower Show is een wereldberoemde Britse tentoonstelling voor tuinen en tuinbouw met een 
oppervlakte van 45.000 m2. Het vijfdaagse evenement wordt jaarlijks in mei gehouden in de wijk Chelsea in de regio 
Groot-Londen. Uit de hele wereld komen kwekers, tuinontwerpers, hoveniers, tuinliefhebbers, bedrijven en organisaties 
hiervoor naar Engeland. Jaarlijks wordt de show bezocht door bijna 200.000 bezoekers.

Op bovenstaande foto van links naar rechts: Janet Fookes, King Charles III, Judy Ling Wong, Piet Oudolf, Queen Camilla en Keith Weed (president 
Royal Horticultural Society).

Nieuwbouw   Verbouw   Onderhoud   Renovatie/Restauratie

www.bouwbedrijf-jolink.nl     tel: 0314-381309
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• dakbedekking 
• onderhoud/vervangen van 

uw cv ketel 

Zomerweg 36
6996 DR Drempt
0313 471192
06 83 33 61 57 (afspraken)

Geniet van kalkvrij/energie-
besparend water. Neem een 
kijkje op onze website voor 
onze waterontharders .

Dimmendaal Installatietechniek

info@dimmendaalinstallatietechniek.nl
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Mr. Jeroen te Lindert (50) is notaris te Doesburg. In zijn vrije 
tijd is hij zanger/pianist in een jaren 50 rock-’n-rollband.

Velen zijn de mening toegedaan dat er eens iets moet gebeu-
ren aan de alsmaar groeiende hoeveelheid regelgeving en 
papierwerk. U weet wel: vroeger liep u gewoon bij de plaat-
selijke bank naar binnen en opende u een bankrekening bij 
Toos. Toos zat daar al 20 jaar achter de balie en zij kende u 
nog van de zondagochtenden op het voetbalveld, dus een 
bankrekening was zo geopend. Wilt u tegenwoordig een 
bankrekening openen, bijvoorbeeld omdat u een nieuwe bv 
hebt opgericht, dan is het traject om tot zo’n bankrekening te 
komen vele malen langer dan de oprichting van de bv zelf en 
beladen met een enorme hoeveelheid papierwerk. Als u de 
bankrekening al krijgt. 
Zo kwam u vroeger ook u bij de notaris binnen, u sprak even 
samen over uw testament, de notaris stuurde u vervolgens een 
concept van de akte, er werd een afspraak gemaakt voor de 
ondertekening en dat was het dan.

Tegenwoordig doen de meeste kantoren niets meer voordat 
een uitgebreide opdrachtbevestiging met een hele lading bij-
lagen en voorwaarden is ondertekend. Daarnaast wil onze 
beroepsorganisatie dat er geen onduidelijkheden zijn over te 
hanteren tarieven en daarom moet er ook – op voorhand – 
duidelijk zijn wat we gaan doen en welke kosten dat met zich 
meebrengt. Ook dit is weer voorzien van een hele waslijst aan 
mitsen en maren.
Omdat het me altijd tegenstaat om mensen al tijdens de eerste 
kop koffie allerhande voorwaarden ter ondertekening onder 
de neus te schuiven, probeer ik dit nog altijd te voorkomen. 
Soms levert dat achteraf inderdaad vragen op, maar in dat 
geval geef ik de cliënt gewoon gelijk, zelfs als dat betekent dat 
ik allerlei werkzaamheden voor niets heb verricht.

Joop en Inge waren gaan samenwonen. Helemaal gelukkig 
met hun nieuw verworven nestje kwamen ze bij ons om hun 
samenlevingsovereenkomst en testamenten te bespreken. De 
concepten van de drie akten werden vervolgens opgemaakt en 
toegestuurd. Er werd nog een beetje over de inhoud heen en 
weer gemaild, maar daarna werd het stil.
Na een week of zes werden zij nog herinnerd, er kwam nog 
een tweede en derde herinnering in de maanden daarna, 
maar het bleef oorverdovend stil. Toen eindelijk bleek dat een 
en ander niet meer nodig was vanwege het feit dat een samen-

gesteld gezinnetje al snel toch niet zo’n goed idee bleek, werd 
het dossier gesloten en de bestede tijd in rekening gebracht. 
Nadat ook de betaling hiervan uitbleef, kwam een uiteinde-
lijke reactie alsnog: men had nooit opdracht gegeven en een 
en ander was uitsluitend ‘vrijblijvend besproken’. Op de vraag 
waarom men dat dan niet even aangaf toen men, blijkbaar 
onbedoeld, een hele set keurig opgemaakte concepten ont-
ving, kwam geen antwoord.

Bij het uitruimen van mijn kasten hier kwam ik een hele 
stapel van dit soort onafgeronde dossiers tegen. Standaard-
reactie: ‘We hebben toch nog geen akte getekend?’ Alsof de 
kosten zitten in die laatste handtekening. En vervolgens: ‘Ik 
heb trouwens ook nooit formeel opdracht gegeven.’ Soms zelfs 
nog na een tweede of derde gesprek of zelfs wanneer al meer-
dere versies van de concepten zijn gemaakt en toegezonden. 
Bloedirritant. 
Het doet me denken aan onze zeer omvangrijke en ingewik-
kelde fiscale wetgeving. Ook daarvan vraagt men zich vaak af 
of dat allemaal niet wat eenvoudiger kan. Tja, dat zou zeker 
kunnen; wanneer belastingplichtigen zich ten minste niet in 
alle mogelijke bochten zouden wringen om ergens onderuit 
te komen. 

Dus mocht u nou nog eens bij een dienstverlener komen en 
eerst een hele serie verklaringen en voorwaarden moeten on-
dertekenen en denken: kan dat nou allemaal niet wat een-
voudiger? 
Tja, dat zou zeker kunnen… 
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beladen met een enorme hoeveelheid papierwerk. Als u de 
bankrekening al krijgt. 
Zo kwam u vroeger ook u bij de notaris binnen, u sprak even 
samen over uw testament, de notaris stuurde u vervolgens een 
concept van de akte, er werd een afspraak gemaakt voor de 
ondertekening en dat was het dan.

Tegenwoordig doen de meeste kantoren niets meer voordat 
een uitgebreide opdrachtbevestiging met een hele lading bij-
lagen en voorwaarden is ondertekend. Daarnaast wil onze 
beroepsorganisatie dat er geen onduidelijkheden zijn over te 
hanteren tarieven en daarom moet er ook – op voorhand – 
duidelijk zijn wat we gaan doen en welke kosten dat met zich 
meebrengt. Ook dit is weer voorzien van een hele waslijst aan 
mitsen en maren.
Omdat het me altijd tegenstaat om mensen al tijdens de eerste 
kop koffie allerhande voorwaarden ter ondertekening onder 
de neus te schuiven, probeer ik dit nog altijd te voorkomen. 
Soms levert dat achteraf inderdaad vragen op, maar in dat  
geval geef ik de cliënt gewoon gelijk, zelfs als dat betekent dat 
ik allerlei werkzaamheden voor niets heb verricht.

Joop en Inge waren gaan samenwonen. Helemaal gelukkig 
met hun nieuw verworven nestje kwamen ze bij ons om hun 
samenlevingsovereenkomst en testamenten te bespreken. De 
concepten van de drie akten werden vervolgens opgemaakt en 
toegestuurd. Er werd nog een beetje over de inhoud heen en 
weer gemaild, maar daarna werd het stil.
Na een week of zes werden zij nog herinnerd, er kwam nog 
een tweede en derde herinnering in de maanden daarna, 
maar het bleef oorverdovend stil. Toen eindelijk bleek dat een 
en ander niet meer nodig was vanwege het feit dat een samen-

gesteld gezinnetje al snel toch niet zo’n goed idee bleek, werd 
het dossier gesloten en de bestede tijd in rekening gebracht. 
Nadat ook de betaling hiervan uitbleef, kwam een uiteinde-
lijke reactie alsnog: men had nooit opdracht gegeven en een 
en ander was uitsluitend ‘vrijblijvend besproken’. Op de vraag 
waarom men dat dan niet even aangaf toen men, blijkbaar 
onbedoeld, een hele set keurig opgemaakte concepten ont-
ving, kwam geen antwoord.

Bij het uitruimen van mijn kasten hier kwam ik een hele 
stapel van dit soort onafgeronde dossiers tegen. Standaard-
reactie: ‘We hebben toch nog geen akte getekend?’ Alsof de 
kosten zitten in die laatste handtekening. En vervolgens: ‘Ik 
heb trouwens ook nooit formeel opdracht gegeven.’ Soms zelfs 
nog na een tweede of derde gesprek of zelfs wanneer al meer-
dere versies van de concepten zijn gemaakt en toegezonden. 
Bloedirritant. 
Het doet me denken aan onze zeer omvangrijke en ingewik-
kelde fiscale wetgeving. Ook daarvan vraagt men zich vaak af 
of dat allemaal niet wat eenvoudiger kan. Tja, dat zou zeker 
kunnen; wanneer belastingplichtigen zich ten minste niet in 
alle mogelijke bochten zouden wringen om ergens onderuit 
te komen. 

Dus mocht u nou nog eens bij een dienstverlener komen en 
eerst een hele serie verklaringen en voorwaarden moeten on-
dertekenen en denken: kan dat nou allemaal niet wat een-
voudiger? 
Tja, dat zou zeker kunnen… 
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Tekst: Rinus G.M. Rabeling
Foto: Fred van Daalen

Hessenherberg ‘Het Wapen van Heeckeren’, Hummelo
Het bijzonder karakteristieke ensemble, in de kleuren van  
Enghuizen, aan de Zelhemseweg te Hummelo bestaat uit het 
dwarshuis ‘Het Wapen van Heeckeren’ (omstreeks 1820), met 
daarnaast een achttiende-eeuwse natuurstenen pomp. Tot enkele 
jaren geleden was er ook nog een bakhuis uit het begin van de 
negentiende eeuw. Helaas moest dit unieke object vanwege grote 
bouwvalligheid worden afgebroken.

Op deze plek werd tot 1616 vele decennia tol geheven. De tol werd 
in dat jaar verplaatst naar de Zwarte Kolk (in de omgeving van de 
Hessenweg) en weer later naar de Runsvoort aan de Zelhemseweg.
Er ontstond op deze plek omstreeks 1616 een pleisterplaats onder de 
naam ‘De nieuwe herberg’. Er moet dus een oudere voorganger zijn 
geweest, hetgeen mede bevestigt dat handelslui, uit onder andere het 
Munsterland, sedert vele eeuwen hier langs kwamen op hun tocht 

over de bekende Hessenwegen via Doesburg en Harderwijk naar 
Amsterdam.
Het huis is een dwarshuis van alleen begane grond met schilddak, 
met aan de voet een gietijzeren balustrade. Vensters met de 
oorspronkelijke roedenverdeling en luiken in de kleuren van 
Enghuizen. Deuromlijsting met pilasters en hoofdgestel, bewerkt kalf 
en bovenlicht. Boven de deur het wapenbord van de Van Heeckeren’s.

Tegenover de herberg staat een zogenaamde ‘doorrijschuur’, waar 
de reizigers vroeger met paard en wagen in konden rijden. De 
volgende ochtend kon men de schuur aan de achterzijde weer 
verlaten. Zij overnachtten graag bij hun handelswaar. Binnen ziet 
men in de gebinten nog vele ingekerfde initialen en jaartallen van 
doortrekkende kooplieden. Ook deze schuur is uit het begin van de 
negentiende eeuw.



De Hessencombinatie juni 2023   37

Tekst: Rinus G.M. Rabeling
Foto: Fred van Daalen

Hessenherberg ‘Het Wapen van Heeckeren’, Hummelo
Het bijzonder karakteristieke ensemble, in de kleuren van  
Enghuizen, aan de Zelhemseweg te Hummelo bestaat uit het 
dwarshuis ‘Het Wapen van Heeckeren’ (omstreeks 1820), met 
daarnaast een achttiende-eeuwse natuurstenen pomp. Tot enkele 
jaren geleden was er ook nog een bakhuis uit het begin van de 
negentiende eeuw. Helaas moest dit unieke object vanwege grote 
bouwvalligheid worden afgebroken.

Op deze plek werd tot 1616 vele decennia tol geheven. De tol werd 
in dat jaar verplaatst naar de Zwarte Kolk (in de omgeving van de 
Hessenweg) en weer later naar de Runsvoort aan de Zelhemseweg.
Er ontstond op deze plek omstreeks 1616 een pleisterplaats onder de 
naam ‘De nieuwe herberg’. Er moet dus een oudere voorganger zijn 
geweest, hetgeen mede bevestigt dat handelslui, uit onder andere het 
Munsterland, sedert vele eeuwen hier langs kwamen op hun tocht 

over de bekende Hessenwegen via Doesburg en Harderwijk naar 
Amsterdam.
Het huis is een dwarshuis van alleen begane grond met schilddak, 
met aan de voet een gietijzeren balustrade. Vensters met de 
oorspronkelijke roedenverdeling en luiken in de kleuren van 
Enghuizen. Deuromlijsting met pilasters en hoofdgestel, bewerkt kalf 
en bovenlicht. Boven de deur het wapenbord van de Van Heeckeren’s.

Tegenover de herberg staat een zogenaamde ‘doorrijschuur’, waar 
de reizigers vroeger met paard en wagen in konden rijden. De 
volgende ochtend kon men de schuur aan de achterzijde weer 
verlaten. Zij overnachtten graag bij hun handelswaar. Binnen ziet 
men in de gebinten nog vele ingekerfde initialen en jaartallen van 
doortrekkende kooplieden. Ook deze schuur is uit het begin van de 
negentiende eeuw.



38

Tekst: Ceciel Bremer
Foto’s:Jamie de Vries

De Cruijff-kap
Dirk Sessink (12) uit Hummelo geniet zicht-
baar van de training. Met een glimlach en vol 
enthousiasme werkt hij aan zijn voetbalvaar-
digheden. ‘Het is een superleuke training. Je 
leert heel veel samenwerken en ondertussen 
werk je aan je conditie, want je bent de hele 
tijd in beweging. Als je niet beweegt en Sisqo 
ziet dat, dan moet je gelijk 10 keer opdruk-
ken.’ Vindt hij dat erg? ‘Nee, daar worden we 
alleen maar beter en fitter van. Ik leer hier 
beter overschieten naar elkaar en schijnbe-
wegingen, afkappen, alles eigenlijk.’ Wat is 
zijn favoriete oefening? ‘De Cruijff-kap.’ En 
direct laat hij met zijn benen zien wat die 
beweging inhoudt. 
Een eindje verderop staat zijn dorpsgenoot 
Jens Hilferink (10) te wachten op zijn beurt 
om met twee andere spelers af te ronden op 
de goal. Wat vindt hij de leukste oefening? 
‘Alle pass- en dribbeloefeningen vind ik het 
leukste. Wat ik hier leer, probeer ik ook in 
de wedstrijden te gebruiken. Ik hoop dat de 
techniektraining volgend jaar doorgaat, maar 
dan wel liever met spelers van Ajax’, lacht de 
jeugdspeler.   
   

Vooruitgang
Moniek Hartjes uit Voor-Drempt is als 
oud-speler van het dameselftal van HC’03 
gevraagd om te assisteren bij de techniek-
training. Ze heeft dus geen eigen team maar 
neemt hier de rol van techniektrainer op 
zich. Ze legt uit wat de bedoeling is van de 
oefening waar ze bij helpt. ‘De ene speler 

Spelers van De Graafschap geven wekelijks techniektraining aan de jeugd 
‘Wat ik hier leer, probeer ik ook in de wedstrijden te gebruiken’

Terwijl de laatste pupillen het trainingsveld oplopen, staat het meren-
deel van de jeugd van HC’03 al met een bal klaar voor de uitleg van 
Sisqo en Kyan Lever, de twee broers die bij De Graafschap spelen en 
iedere woensdagavond naar Drempt komen voor de techniektraining. 
Zoals altijd start de training met een warming-up waarbij de jeugd-
spelers 7 minuten lang bepaalde oefeningen uitvoeren. Daarna roept 
Sisqo ze weer bij elkaar om de volgende oefening uit te leggen en zo 
gaat dat een tijdje door. De oefeningen zijn soms individueel, soms 
in groepsverband. Vol passie en onder continue aanmoediging spoort 
de jonge profvoetballer de grote groep kinderen aan. De ene keer wil 
hij een Johan-Cruijff-kapbeweging of Zidane-oefening zien, dan weer 
een dubbele of enkele schaar, een versnelling met de bal aan de voet 
of vraagt hij de spelers de bal met de buiten- of binnenkant van de 
voet mee te nemen of zogenaamd trap te lopen op de bal. 
‘De aanleiding om deze techniektraining in het leven te roepen is 
tweeledig’, zegt jeugdvoorzitter Carolien Reijmer. ‘Het is moeilijk om 
ieder seizoen trainers te vinden voor al onze jeugdteams. Op deze 
manier trainen we onze huidige jeugdtrainers. Ze doen zo ervaring en 
inspiratie op voor hun eigen trainingen en blijven op deze manier ho-
pelijk enthousiast om jeugdtrainer te blijven. Anderzijds brengen we 
het voetbalniveau van onze jeugdspelers hiermee omhoog. De jeugd 
is de basis van onze vereniging, daarin willen we graag investeren.’ 

Toegevoegde waarde
Inmiddels is de warming-up afgelopen en is het tijd voor nog meer 
oefeningen. Sander Memelink en Simone Smeitink, beide trainers van 
de JO12, staan langs de zijlijn hun pupillen aanwijzingen te geven. 
Wat vinden zij van deze techniektraining die sinds januari is gestart? 
‘Van grote waarde’, zegt Sander direct. ‘Al moet ik erbij zeggen dat 
sommige kinderen de toegevoegde waarde nog niet direct zien en 
twijfels hebben over het nut. Maar ik zie nu al dat ze balvaardiger zijn 
geworden.’ Simone is het met hem eens. ‘Kinderen van deze leeftijd 
willen het liefst op een doel schieten of een partijtje voetballen. Maar 
ik zie duidelijk dat ze, wat ze hier iedere woensdagavond leren, in de 
wedstrijd toepassen; ze kunnen de bal veel beter bij zich houden en 
laten hem niet zo snel afpakken door de tegenstander.’
Ook Sander Bremer, jeugdtrainer bij JO13, ziet hetzelfde effect. ‘Het is 
echt goed dat dit gebeurt. Ik zie de oefeningen die de kinderen hier 
aanleren in de wedstrijden terugkomen. Dat zijn bewegingen die ze 
voor de start van de techniektraining echt niet maakten. Daarnaast 
vind ik de training an sich ook steeds leuker worden; in het begin 
waren er veel kap- en draaioefeningen, maar nu zitten er steeds meer 
oefenvormen in die ze in teamverband uitvoeren. Dat maakt het voor 
de kinderen ook steeds leuker. Bovendien wordt het weer ook steeds 
beter, dan wordt het vanzelf leuker’, lacht de jeugdtrainer.

Iedere woensdagavond om 18.30 uur staan er op het trainingsveld van HC’03 ruim 50 jeugdspelers klaar om een uur 
lang oefeningen te leren om balvaardiger te worden. Deze extra training, een techniektraining, ontvangen alle spelers 
vanaf JO9 niet van hun eigen trainer, maar van een speler van De Graafschap begeleid door techniektrainers van onze 
vereniging en de jeugdtrainers. Een unieke samenwerking die na amper een half jaar al haar vruchten afwerpt.

loopt en moet vragen om de bal, de andere 
speler schiet hem de bal in de voeten en 
probeert vervolgens te scoren. Zo’n oefening 
hebben niet alle kinderen in één keer goed 
begrepen, maar door het vaker te doen, 
leren ze het vanzelf. In het begin zag ik alle 
kinderen zoeken naar hoe ze nu precies 
moesten kappen en draaien, nu zie je dat 
dit bij sommige kinderen al automatisch 
gaat. Ze boeken echt vooruitgang’, zegt ze 
tevreden. 
Ook Joep Baars, speler van het eerste elftal, 
assisteert als techniektrainer. De hoge 
opkomst bij deze wekelijkse extra training 
valt hem op. ‘Ik zie echt verbetering bij de 
spelers, ze zijn technisch beter geworden. Ik 
train geen eigen team dus zie de spelers hier 
alleen op woensdagavond, maar daarbij zie 
ik al vooruitgang. Bij een reguliere training 
leer je ook wel technische vaardigheden, 
maar niet zoveel. Hier draait het echt om de 
techniek. Ik had vroeger ook wel zo’n trai-
ning willen hebben. Daarom is het denk ik 
goed dat dit volgend jaar een vervolg krijgt.’

Voetballiefde 
Een eindje verderop staat Hugo Vieberink 
(6) uit Voor-Drempt een beetje snikkend 
aan zijn knie te voelen. Hij heeft er net per 
ongeluk een trap tegenaan gekregen. ‘Op 
dinsdag heb ik teamtraining, op woensdag 
techniektraining, op vrijdagavond train ik bij 
De Graafschap en op zaterdag heb ik wed-
strijd’, vertelt hij over zijn weekplanning. ‘Als 
iemand de bal heeft, moet je hem proberen 

af te pakken. Degene die overblijft, heeft 
gewonnen. Maar als je een panna maakt 
bij iemand, dan is de oefening meteen 
afgelopen’, legt hij de oefening uit waarnaar 
we kijken. Hugo geeft nog een verslag van 
een eerder gespeelde wedstrijd waarbij zijn 
team met een monsterscore won. Zijn liefde 
voor voetbal spat van zijn verhaal af. Wat 
wil hij later eigenlijk worden? ‘Voetballer! Of 
politie.’

Basis op orde
Iets over 19.30 uur fluit Sisqo de training 
af. Hij roept alle spelers bij elkaar, bedankt 
ze voor hun inzet en ziet ze graag volgende 
week weer terug. Nu heeft hij zelf tijd om 
zijn ervaringen te delen. ‘Toen we begonnen, 
was de techniek van veel kinderen niet zo 
goed. Maar die kinderen hebben alle oefe-
ningen snel opgepikt. De eerste techniek-
vaardigheden die we ze hebben aangeleerd, 
pik je ook het snelst op. Ik denk dat alle 
kinderen plezier hebben in deze training, in 
ieder geval zie ik dat hun balhandelingen 
sneller gaan.’
Wat is eigenlijk het doel van zijn trainingen? 
Daarover is Sisqo duidelijk: ‘Het verbeteren 
van de algemene techniek. Dat is wat mij be-
treft gelukt en daarin maken we nog steeds 
stappen. De basis ligt er nu. Volgend jaar 
komt er gelukkig een vervolg. Ik vertrek bij 
De Graafschap, maar mijn broer Kyan blijft er 
voetballen. Hij neemt de techniektraining bij 
HC’03 vanaf het nieuwe seizoen over en kan 
de kinderen hopelijk nog meer leren.’ 

Jens Hilferink (10). Hugo Vieberink (6). Dirk Sessink (12).
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Pieternel en Gerrit staan ook wel te kijken van de plotselinge hoge sterf-
te, maar dat ze zich nou gelijk ook grote zorgen maken…, dat toch ook 
weer niet. Gerrit: ‘Het gaat altijd wat op en af. We moeten accepteren 
dat er schommelingen zijn.’
Zelf verloor Gerrit 12 van zijn 32 bijenvolken, meer dan normaal. Hij 
wijdt dat in belangrijke mate aan de lange droge zomer van vorig jaar 
en het mooie najaar waardoor de koningin langer eitjes bleef leggen 
die uitgroeiden tot larfjes. Die moeten gevoed worden met nectar 
(koolhydraten) en stuifmeel (eiwitten en vetten). Vooral stuifmeel is dan 
niet voldoende beschikbaar in de natuur omdat er te weinig bloemen 
bloeien. En juist deze bijen moeten sterk zijn omdat ze de hele winter 
moeten overleven. Hij had ook koninginnen die niet meer legden, 
waardoor de bijen dood gingen van de honger. Of bijen die in grote 
aantallen simpelweg verdwenen; ‘verdwijningsziekte’.

Imker Gerrit Jansen over bijensterfte:
Het gaat altijd wat op en neer, 
geen hele grote zorgen

‘Als er miljoenen jaren geleden een organisatie als Greenpeace was 
geweest, zaten we misschien nu nog tussen de dinosauriërs’, zegt  
Pieternel van Voorst. Ze steunt Greenpeace, maar je moet veranderin-
gen in de natuur ook weer niet per se willen tegenhouden, bedoelt ze. 
‘Je kunt niet alles afdwingen.’
We zitten in Voor-Drempt bij Pieternel en Gerrit aan tafel om te praten 
over bijen, over de bijenstand en de actualiteit van het imkeren. Gerrit 
is imker, Pieternel is bestuurslid van Imkersvereniging Doesburg en 
omstreken. Aanleiding is dat afgelopen winter er veel meer bijen zijn 
gestorven dan normaal. De sterfte liep al op: ruim 13 procent in 2020 
tot 18,4 procent in 2022. Maar dit jaar gaat het over 37 procent van 

de bijenvolken die zijn doodgegaan. Vanuit de Bijenstichting, die zich 
met name inzet voor de wilde bij, wordt gesproken van ‘schrikbarende 
cijfers’.

Normaal is 10 tot 15 procent sterfte

De sterftecijfers hierboven blijken uit onderzoek van de Bee Founda-
tion, die zich bezighoudt met een groot onderzoek onder Nederlandse 
imkers. Op zich sterven altijd wel bijen in de winter, maar deze eerste 
cijfers laten op diverse plekken alarmbellen afgaan. Normaal wordt er 
wel uitgegaan van 10 tot 15 procent sterfte, maar veel van de imkers 
zijn de helft of meer van hun bijen kwijt.

Zeker is er afgelopen winter veel bijensterfte geweest. Maar Gerrit Jansen en Pieternel van Voorst uit Voor-Drempt 
maken zich nog geen al te grote zorgen. Al vinden zij extra aandacht voor de bij en interesse voor de imkerij wel 
belangrijk. 

Gerrit in actie bij zijn bijen in Hoog-Keppel.

Bijensterfte.

‘Maar geen grote zorgen, hoor. Bij ons geen paniek. De tendens is 
eerder positief. In de loop der jaren gebruiken boeren juist steeds 
minder chemische bestrijdingsmiddelen, minder insecticiden.  
Zo is een paar jaar geleden het gebruik van middelen op basis van 
neonicotinoïnen in de Europese landbouw sterk aan banden gelegd. 
Bijvoorbeeld suikerbietenzaad mag er niet mee worden ontsmet. 
Vanuit de landbouw wordt er aan getwijfeld of bijen daar wel zoveel 
baat bij hebben, aangezien de biet geen bloeiende plant is en bijen 
in een gewas suikerbieten dus weinig te zoeken hebben. Overigens 
komen deze neonics nog wel voor in vloeiendruppels en vlooien-
bandjes en in sommige mierenlokdoosjes.’

Berm niet kort houden

En bermen worden steeds later later gemaaid, dat is ook een voor-
uitgang geweest. Daardoor zijn er meer bloeiende bloemen en dus 
voedsel voor bijen. Dat is op zich een verbetering geweest, maar 
Gerrit en Pieternel hebben wat betreft de bermbloemen nog wel 
een wens, die zouden nog wel meer ruimte mogen krijgen. De twee 
kunnen niet veel begrip opbrengen voor bewoners van het buitenge-
bied die met de zitmaaier hele stukken berm kort houden. Pieternel: 
‘Dat zie je steeds meer gebeuren. Niet alleen direct aan het eigen 
erf, maar vaak ook een heel stuk links en rechts en dan pakken ze er 
soms ook nog de overkant van de weg bij. Het ziet er netjes uit maar 
is niet goed voor de insecten.’ 
Terug nog even naar de insecticiden en andere bestrijdingsmiddelen. 
Gerrit Jansen vertelt dat niet per se door het gebruik van insecticiden 
behalve plaaginsecten ook bijen sterven. Dat is zeker zo, maar indi-
rect zorgen ook andere middelen voor bijensterfte. Middelen tegen 
schimmels (fungiciden) en middelen tegen onkruid (herbiciden) scha-
den de bij ook. ‘Dat zit zo: als een bij met die middelen in aanraking 
komt, neemt hij dat luchtje mee. Komt hij dan bij de korf aan, dan 
wordt de afwijkende geur herkend, de bij wordt de toegang tot de 
korf geweigerd en gedood. Van het middel gaat de bij niet dood, wel 
aan de gevolgen van de aanraking ermee.’
Een volgende bedreiging van de Europese honingbij is de varroamijt. 
Deze varroa destructor voedt zich met de lichaamssappen van larven, 
poppen en volwassen bijen wat hen al extra kwetsbaar maakt, maar 
bovendien draagt de mijt (onder andere via de gemaakte beetwon-
den) andere ziekten op de bijen over. Gerrit Jansen bestrijdt ze twee 
tot driemaal per jaar met thymofar of oxaalzuur. 

De bloempjes en de bijtjes

Bijen zijn belangrijk. Bijen, maar ook andere insecten, leveren een 
grote bijdrage aan de samenleving door bestuiving van planten. 
Deze bestuiving van planten is het gevolg van het verzamelen van 
nectar door de bij. Van die nectar maakt de bij honing. Zodra de bij 
rondkruipt in een mannelijke bloem komen er stuifmeelkorrels op de 
rug. Vol stuifmeel zoekt de bij naar een volgende, vaak vrouwelijke 
bloem, daar zoekt hij ook nectar. Terwijl ze dat doet, blijft een deel 
van het stuifmeel kleven aan de stamper van de vrouwelijke bloem. 
Dit noemen we bestuiving. 
Bestuiving door insecten is noodzakelijk voor zo’n driekwart van 
onze voedselgewassen. Honingbijen, solitaire bijen en hommels 
zorgen voor de bestuiving van fruit zoals kersen, aardbeien, appelen, 
braambessen, frambozen en mango’s. Ook groenten zoals courgettes, 
paprika’s, avocado’s zouden verdwijnen zonder de bij. Minder voor 
de hand liggend: ook koffie, zonnebloemolie en mosterd zijn vanaf 
dan verleden tijd. Overigens zijn insecten niet de enige overbrengers 
van stuifmeel van de ene naar de andere plant. Er zijn ook planten 
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die voor de bestuiving afhankelijk zijn van de 
wind. Er zweven heel veel stuifmeelkorrels 
door de lucht. Door de wind worden deze 
stuifmeelkorrels naar de bloemen gebracht 
en komen ze op de stamper terecht. Dit 
noemen we windbestuiving. Ook zijn er en-
kele planten waarbij de stuifmeelkorrels via 
het water bij de stamper komen. Een goede 
bestuiving van fruit is van grote invloed 
op de grootte en de kwaliteit van de oogst. 
Vandaar dat fruittelers imkers ‘inhuren’ om 
bijenkasten in of bij hun boomgaarden te 
zetten. Bijenkasten van Gerrit Jansen en 
andere leden van de Imkervereniging Does-
burg e.o. stonden in de bloeiperiode van het 
fruit bij een fruitteler met 100 hectare fruit 
in Nieuwegein in de provincie Utrecht. Voor 
pakweg iedere twee hectare fruitboomgaard 
staat er een bijenkast. In iedere kast zitten 
40.000 bijen, waarvan 20.000 vliegbijen. 
De beloning voor de imker bestaat om te 
beginnen logischerwijs uit honing. Daarnaast 
varieert de vergoeding door de fruitteler van 
een kistje fruit aan het eind van het jaar tot 
aan zo’n € 70 per geplaatste bijenkast. 

Als de kasten uit Nieuwegein terugkomen, zet 
Gerrit een gedeelte bij zijn broers aan de A.G. 
Noyweg in Hoog-Keppel. ‘Vanuit de kasten ha-
len de bijen dan nectar in een gebied met een 
straal van drie kilometer. Dat is hemelsbreed 
gerekend een behoorlijk gebied dat ze be- Bijenkasten bij een koolzaadveld in Achter-Drempt.

De bijenstal van Gerrit Jansen aan de A.G. Noijweg in Hoog-Keppel.

strijken. Voor voldoende honing is een grote 
biodiversiteit nodig. Zoveel mogelijk soorten 
bloemen die in overlappende periodes na 
elkaar bloeien. Bijen vliegen bijvoorbeeld 
ook op paardenbloemen, pinksterbloemen, 
et cetera. In die zin is de vermindering van de 
biodiversiteit wel een probleem, niet alleen 
voor de honingbij, maar ook voor wilde, soli-
tair levende bijen.’ Gerrit Jansen heeft in zijn 
kasten de raszuivere bij van het ras Buckfast. 
‘Een goede rustige bij: steekt weinig, weinig 
neiging tot zwermen en haalt veel stuifmeel 
en nectar.’
Voor wat betreft de verschillende honingsoor-

ten, het aantal is in principe oneindig. Afhan-
kelijk van op welke bloemen of bloesems de 
bijen vliegen, waarbij vanzelfsprekend ook 
van mengsels sprake kan zijn. 
Pieternel: ‘Koolzaadhoning, die kristalliseert 
nogal snel, kun je weer zacht maken door de 
pot in warm water te zetten. Lindehoning, 
voorjaarshoning, zomerhoning, Acacia-
honing, zo kun je doorgaan.’ De smaak van de 
honing varieert en hangt een beetje af van de 
bloesems waar die vandaan komt.  
‘Zo heb je ook honing verzameld door bijen 
van sinaasappelboombloesems. Daar zit een 
lichte citrussmaak aan.’
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Van zoon op vader

Behalve dat Gerrit Jansen gepassioneerd met 
het imkersvak bezig is, draagt hij inmiddels 
de kennis van bijen en de imkerij ook uit op 
verschillende basisscholen in de omgeving. 
Een collega-imker, Gerard van der Kamp, orga-

Actieve imkers in Drempt, Hummelo, 
Keppel

In onze regio zijn twee landelijke organi-
saties van imkers actief. 

-  Imkers Nederland met in onze omgeving 
Imkersvereniging Wehl, ‘De Bij en Wij’ in 
Didam en Imkersvereniging Doesburg en 
Omstreken (secretaris Pieternel Jansen-
van Voorst, Dreef 31, 6996 BA  Drempt, 
telefoon 06-273 088 09).

-  Daarnaast de NBV (Nederlandse 
Bijenhouders Vereniging) met in onze 
omgeving de afdeling Doetinchem en 
Omstreken en de afdeling Steenderen en 
Omstreken (secretaris Herman Letteboer, 
Zelhemseweg 25, 6999 DB  Hummelo, 
telefoon 0314-38 22 12).

Voor zover wij hebben kunnen vaststellen 
zijn in Drempt, Hummelo en Keppel de 
onderstaande imkers actief:
-  Gerrit Jansen, Dreef  31, Voor-Drempt
-  Gerard van der Kamp, Dreef 46, Voor-

Drempt
-  Robbert Ensink, Waardeel 16, Voor-

Drempt
-  Wilko Pelgrom, Hulsevoortseweg 7, 

Achter-Drempt
-  Herman Letteboer, Zelhemseweg 25, 

Hummelo
-  Siem Oosterink, Hessenweg 15, Hum-

melo
-  Peter Veldheer, Dorpsstraat 39, Hum-

melo
-  Erik Sonneveld, Sliekstraat 9, Hummelo
-  Kees de Lind van Wijngaarden, Monu-

mentenweg 19, Hoog-Keppel

Bijenhouden gaat sinds mensenheugenis vaak over van vader op zoon.

Open Imkerijdag op zaterdag 8 juli in Doesburg

Gerrit en Pieternel Jansen zijn lid van Imkersvereniging Doesburg e.o. Deze imkersvereni-
ging houdt iedere tweede zaterdag van de maand van 9.00 tot 12.00 uur een inloopoch-
tend. Dan is iedereen welkom voor een rondleiding in de bijentuin. 
Op zaterdag 8 juli houden in heel Nederland imkersverenigingen open huis. Ook Im-
kersvereniging Doesburg e.o. zet haar poort open. Tussen 10.00 en 16.00 uur bent u van 
harte welkom in de bijentuin. Ook de bijenweide is dan toegankelijk. De bijentuin en de 
bijenweide liggen naast elkaar aan de Panovenweg 2 in Doesburg. Dit is vlakbij de Hoge 
Linie van Doesburg.

De imkers vertellen u graag over hun boeiende hobby. Hoe belangrijk bijen zijn voor de 
natuur en wat er zoal komt kijken bij het houden van bijen. Er is een doorzichtige bijen-
kast en de imker kan u de bijen in een korf laten zien. Ook is het bijzondere insectenhotel 
en de kruidencirkel te zien. U kunt rond lopen in de bijenweide en er wordt uitleg gegeven 
over de planten die er staan. In de slingerruimte legt de imker uit hoe het slingeren van 
honing in z’n werk gaat. Natuurlijk kunt u ook honing proeven en kopen. Voor de kinderen 
is er het bijenspel en de mogelijkheid om zelf een insectenhotel te maken. De toegang is 
gratis en er is koffie en thee met natuurlijk een honingkoekje. Uiteraard bent u van harte 
welkom op zaterdag 8 juli aanstaande.

niseert namens NME (natuur- en milieu-edu-
catie) die gastlessen. Hij geeft die samen met 
Gerrit. Op die manier is Gerrit 27 jaar geleden 
zelf ook geïnteresseerd geraakt. Zoon Jeroen, 
inmiddels geëmigreerd naar Canada, kreeg 
op de basisschool ook zo’n gastles en werd 

enthousiast. Zo enthousiast dat hij ook zijn 
vader aanstak. En vervolgens raakte Pieternel 
er weer bij betrokken. ‘Geweldig’, zegt ze, ‘dat 
we op deze manier de belangstelling kunnen 
kweken. Er is ook interesse voor snuffelcursus-
sen om met de imkerij kennis te maken. Soms 
zijn mensen geïnteresseerd, maar weten niet 
zeker of ze er mee aan de slag willen. Dan is 
zo’n inkijkje een mooie manier van verder 
kennismaken.’ 
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Expert Eliesen
Nieuwstad 45, Zutphen, (0575) 543202
Kerkstraat 2, Hengelo (Gld), (0575) 464261
Zutphen-Emmerikseweg 46, Baak, (0575) 551000

3 winkels in de regio

Ruim assortiment inbouw

Eigen Technische Dienst 
voor wit- en bruingoed

IT specialist (networking)

EXPERT ELIESEN 
NU OOK IN HENGELO!

De bouwmarkt met vele specialiteiten.
- Persoonlijke bediening en goede service
- Wij denken met u mee en geven graag advies
- Ook uw adres voor propaangasvullingen

- Hout en Plaat op maat
- Vele artikelen per stuk/ per meter verkrijgbaar

Emmerikseweg 17
7227 DG Toldijk
T:  (0575) - 45 16 55
F:  (0575) - 45 26 79
E: info@bouwmarktdetolbrug.com
www.bouwmarktdetolbrug.com

Wilt u ook een keer beleven hoe een e-bike met middenmotor fiets? 
Komt u gerust langs om de verschillen zelf te ervaren.

Sonneveld Rijwielen voor kwaliteit en service.

Gasthuisstraat 20
6981 CS  Doesburg
Tel: 0313-472878

Openingstijden:
maandag gesloten
dinsdag van
woensdag van 
donderdag van
vrijdag van 
zaterdag van 

9.00 tot 18.00
9.00 tot 18.00
9.00 tot 18.00
9.00 tot 18.00
9.00 tot 17.00
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Van zoon op vader

Behalve dat Gerrit Jansen gepassioneerd met 
het imkersvak bezig is, draagt hij inmiddels 
de kennis van bijen en de imkerij ook uit op 
verschillende basisscholen in de omgeving. 
Een collega-imker, Gerard van der Kamp, orga-

Actieve imkers in Drempt, Hummelo, 
Keppel

In onze regio zijn twee landelijke organi-
saties van imkers actief. 

-  Imkers Nederland met in onze omgeving 
Imkersvereniging Wehl, ‘De Bij en Wij’ in 
Didam en Imkersvereniging Doesburg en 
Omstreken (secretaris Pieternel Jansen-
van Voorst, Dreef 31, 6996 BA  Drempt, 
telefoon 06-273 088 09).

-  Daarnaast de NBV (Nederlandse 
Bijenhouders Vereniging) met in onze 
omgeving de afdeling Doetinchem en 
Omstreken en de afdeling Steenderen en 
Omstreken (secretaris Herman Letteboer, 
Zelhemseweg 25, 6999 DB  Hummelo, 
telefoon 0314-38 22 12).

Voor zover wij hebben kunnen vaststellen 
zijn in Drempt, Hummelo en Keppel de 
onderstaande imkers actief:
-  Gerrit Jansen, Dreef  31, Voor-Drempt
-  Gerard van der Kamp, Dreef 46, Voor-

Drempt
-  Robbert Ensink, Waardeel 16, Voor-

Drempt
-  Wilko Pelgrom, Hulsevoortseweg 7, 

Achter-Drempt
-  Herman Letteboer, Zelhemseweg 25, 

Hummelo
-  Siem Oosterink, Hessenweg 15, Hum-

melo
-  Peter Veldheer, Dorpsstraat 39, Hum-

melo
-  Erik Sonneveld, Sliekstraat 9, Hummelo
-  Kees de Lind van Wijngaarden, Monu-

mentenweg 19, Hoog-Keppel

Bijenhouden gaat sinds mensenheugenis vaak over van vader op zoon.

Open Imkerijdag op zaterdag 8 juli in Doesburg

Gerrit en Pieternel Jansen zijn lid van Imkersvereniging Doesburg e.o. Deze imkersvereni-
ging houdt iedere tweede zaterdag van de maand van 9.00 tot 12.00 uur een inloopoch-
tend. Dan is iedereen welkom voor een rondleiding in de bijentuin. 
Op zaterdag 8 juli houden in heel Nederland imkersverenigingen open huis. Ook Im-
kersvereniging Doesburg e.o. zet haar poort open. Tussen 10.00 en 16.00 uur bent u van 
harte welkom in de bijentuin. Ook de bijenweide is dan toegankelijk. De bijentuin en de 
bijenweide liggen naast elkaar aan de Panovenweg 2 in Doesburg. Dit is vlakbij de Hoge 
Linie van Doesburg.

De imkers vertellen u graag over hun boeiende hobby. Hoe belangrijk bijen zijn voor de 
natuur en wat er zoal komt kijken bij het houden van bijen. Er is een doorzichtige bijen-
kast en de imker kan u de bijen in een korf laten zien. Ook is het bijzondere insectenhotel 
en de kruidencirkel te zien. U kunt rond lopen in de bijenweide en er wordt uitleg gegeven 
over de planten die er staan. In de slingerruimte legt de imker uit hoe het slingeren van 
honing in z’n werk gaat. Natuurlijk kunt u ook honing proeven en kopen. Voor de kinderen 
is er het bijenspel en de mogelijkheid om zelf een insectenhotel te maken. De toegang is 
gratis en er is koffie en thee met natuurlijk een honingkoekje. Uiteraard bent u van harte 
welkom op zaterdag 8 juli aanstaande.

niseert namens NME (natuur- en milieu-edu-
catie) die gastlessen. Hij geeft die samen met 
Gerrit. Op die manier is Gerrit 27 jaar geleden 
zelf ook geïnteresseerd geraakt. Zoon Jeroen, 
inmiddels geëmigreerd naar Canada, kreeg 
op de basisschool ook zo’n gastles en werd 

enthousiast. Zo enthousiast dat hij ook zijn 
vader aanstak. En vervolgens raakte Pieternel 
er weer bij betrokken. ‘Geweldig’, zegt ze, ‘dat 
we op deze manier de belangstelling kunnen 
kweken. Er is ook interesse voor snuffelcursus-
sen om met de imkerij kennis te maken. Soms 
zijn mensen geïnteresseerd, maar weten niet 
zeker of ze er mee aan de slag willen. Dan is 
zo’n inkijkje een mooie manier van verder 
kennismaken.’ 
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Tygo, Sarah, Emma en Jasmijn verheugen zich op de Keppelrun.

André Heering met zijn kleindochter waarmee hij samen de Keppelrun liep.

Al vijftien jaar kunnen sportliefhebbers en toeschouwers genieten van een professionele hardloopwedstrijd in onze 
eigen mooie omgeving. De Keppelrun kent honderden deelnemers waaronder natuurlijk ook enkelen uit Drempt, 
Hummelo en Keppel. Een gesprek met Tygo Brussee (12) en zijn zusjes Emma Swen (11), Sarah Swen (9) en Jasmijn 
Brussee (4) uit Hummelo, die zich als een van de eerste deelnemers hebben ingeschreven voor het evenement 
op zondag 11 juni, en met André Heerink (66) uit Hoog-Keppel die dit jaar voor de tiende keer meedoet aan het 
hardloopevenement in zijn eigen woonplaats.

Tygo Brussee was 7 jaar toen hij in 2018 voor de eerste keer deelnam 
aan de Keppelrun. En met succes, want hij won de wedstrijd. Die prijs 
stimuleerde hem om een jaar later weer mee te doen. Opnieuw was 
hij niet onverdienstelijk, want Tygo werd derde en ging dus weer met 
een beker naar huis. Had hij flink geoefend om als snelste te eindigen 
in deze wedstrijd van één kilometer? ‘Nee, helemaal niet juist. Maar 
ik voetbal vier keer in de week’, verklaart hij zijn succes. Na een paar 

coronajaren zonder Keppelrun besloot hij zich vorig jaar weer aan 
te melden. ‘Hoe ouder je wordt, hoe moeilijker het wordt omdat je 
dan met jongens loopt die op atletiek zitten. Dus vorig jaar heb ik wel 
geoefend met mijn zusje en werd ik derde.’ Drie keer deelnemen aan 
de Keppelrun en dan drie keer in de prijzen vallen. Dat is niet slecht. 
Hoe schat hij zijn kansen dit jaar in? ‘Ik ga weer voor een plek in de 
top 3’, zegt hij met een grote glimlach op zijn gezicht.

Clinic 

Tygo’s zusje Emma nam ook drie keer deel 
aan de lokale hardloopwedstrijd, maar viel 
helaas nog niet in de prijzen. Desondanks 
blijft ze meedoen. ‘Het is gewoon leuk om 
mee te doen. Soms loop ik hard met mijn 
vader die marathons loopt. En met Tygo heb 
ik ook geoefend door rondjes om de school 
te lopen in volle sprint.’ Op school werden 
Emma en haar klasgenoten voorbereid op de 
Keppelrun via een clinic tijdens de gymles. 
‘Daar kreeg ik goede tips door bijvoorbeeld 
grote stappen te zetten en pas te sprinten als 
je de finish ziet’, legt de jonge Hummelose 
uit die de sporten kickboksen en dansen 
beoefent. Kijkt ze uit naar zondag 11 juni? ‘Ik 
heb er wel zin in!’, roept ze blij.

Zonder training

Tijdens de eerste Keppelrun van Tygo en 
Emma in 2018 liep ook hun zusje Sarah 
mee. Ze was toen net 4 jaar oud en mocht 
deelnemen aan de wedstrijd van 500 meter. 
‘Ze had toen haar arm gebroken maar wilde 
per se meedoen’, weet moeder Kim zich nog 
te herinneren. Daarna sloeg Sarah een jaartje 
over maar vorig jaar was ze er weer bij en 
werd ze derde. Vol trots showt ze haar beker. 
‘Ik had helemaal niet geoefend, maar ik was 
toch best snel’, vertelt de hardloopster die 
wekelijks haar conditie traint met street-
dance. Ook voor de komende editie staat 
Sarah alweer ingeschreven. ‘Nu ga ik wel 
oefenen, want ik heb er echt heel veel zin in.’
De vierjarige Jasmijn zit in haar hardloopkle-
ren al klaar om zo een foto te maken. Nu ze 
vier is, mag ze net als haar zussen en broer 
ook meedoen met de Keppelrun. ‘Als we naar 
de Spar toe gaan, rent ze altijd een heel eind 
voor mij uit om alvast te oefenen’, vertelt 
haar moeder lachend. Heeft ze er al zin in? 
‘Ja’, zegt ze blij terwijl ze een van de bekers 
van haar broer vasthoudt. Zou zij er dit jaar 
ook een winnen?

Familiegebeuren

In 2012 liep André Heerink regelmatig met 
zijn vrouw Irma Heerink-Engbers hard om 
conditie op te bouwen. Ze besloten dat jaar 
om mee te doen aan de wedstrijd van 5 
kilometer tijdens de Keppelrun die nagenoeg 
voor hun deur plaatsvindt. ‘Dat was gewel-
dig. De muziek langs de route… wat een 
sfeer! Veel familieleden kwamen ons aan-
moedigen en vanaf 2016 stonden we samen 
met zo’n tien familieleden aan de start om 
samen te lopen; onze kinderen en kleinkin-
deren, een broer van Irma met zijn vrouw, 
kinderen en kleinkinderen en mijn broer. 
Supergezellig altijd. ’s Morgens vroeg loop 

Jong en oud genieten van dé 
hardloopwedstrijd in eigen omgeving 
‘De Keppelrun is bij ons echt een familiegebeuren’

ik naar de Hessenhal om alle startnummers 
op te halen en daarna verzamelt iedereen 
zich bij ons thuis aan de A.G. Noijweg waar 
we de startnummers opspelden en nog even 
wat eten. Dan lopen we samen naar de start 
aan de Monumentenweg en beginnen we. 
Na afloop lunchen we met z’n allen bij ons 
thuis en nemen we de ochtend samen nog 
even door. De Keppelrun is bij ons echt een 
familiegebeuren’, vertelt André enthousiast.
 

Eigen tempo

De eerste paar keren dat hij deelnam, liep 
hij de 5 kilometer. Inmiddels loopt hij al een 
paar jaar de 10 kilometer. Elke zondagoch-
tend rond 07.30 uur vertrekt hij voor zijn 
wekelijkse looptraining van huis. ‘Dan hoor 

ik de kerkklokken, zie ik onderweg konijnen, 
vogels, hazen, schapen en af en toe een ree. 
Wat een rust… prachtig’, vertelt hij alsof hij 
alweer uitkijkt naar zijn volgende training. 
Zijn trainingsroute is nagenoeg gelijk aan het 
parcours van de 10 kilometer tijdens de Kep-
pelrun. ‘Ik ken ongeveer ieder hobbeltje of 
gat in de weg, dus voor mij is dat bekend ter-
rein. Het is de kunst om  tijdens de wedstrijd 
je eigen tempo te blijven lopen, dan houd je 
het vol’, geeft hij als advies. Dit jaar loopt hij 
zijn tiende Keppelrun. 

Loopt hij volgend jaar weer? ‘Ach, dat zien 
we dan wel weer. Ik ben blij dat ze nu de 2,5 
kilometer hebben geïntroduceerd. Dan kan 
ik nog een tijdje meedoen’, lacht hij.    
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Tygo, Sarah, Emma en Jasmijn verheugen zich op de Keppelrun.

André Heering met zijn kleindochter waarmee hij samen de Keppelrun liep.

Al vijftien jaar kunnen sportliefhebbers en toeschouwers genieten van een professionele hardloopwedstrijd in onze 
eigen mooie omgeving. De Keppelrun kent honderden deelnemers waaronder natuurlijk ook enkelen uit Drempt, 
Hummelo en Keppel. Een gesprek met Tygo Brussee (12) en zijn zusjes Emma Swen (11), Sarah Swen (9) en Jasmijn 
Brussee (4) uit Hummelo, die zich als een van de eerste deelnemers hebben ingeschreven voor het evenement 
op zondag 11 juni, en met André Heerink (66) uit Hoog-Keppel die dit jaar voor de tiende keer meedoet aan het 
hardloopevenement in zijn eigen woonplaats.

Tygo Brussee was 7 jaar toen hij in 2018 voor de eerste keer deelnam 
aan de Keppelrun. En met succes, want hij won de wedstrijd. Die prijs 
stimuleerde hem om een jaar later weer mee te doen. Opnieuw was 
hij niet onverdienstelijk, want Tygo werd derde en ging dus weer met 
een beker naar huis. Had hij flink geoefend om als snelste te eindigen 
in deze wedstrijd van één kilometer? ‘Nee, helemaal niet juist. Maar 
ik voetbal vier keer in de week’, verklaart hij zijn succes. Na een paar 

coronajaren zonder Keppelrun besloot hij zich vorig jaar weer aan 
te melden. ‘Hoe ouder je wordt, hoe moeilijker het wordt omdat je 
dan met jongens loopt die op atletiek zitten. Dus vorig jaar heb ik wel 
geoefend met mijn zusje en werd ik derde.’ Drie keer deelnemen aan 
de Keppelrun en dan drie keer in de prijzen vallen. Dat is niet slecht. 
Hoe schat hij zijn kansen dit jaar in? ‘Ik ga weer voor een plek in de 
top 3’, zegt hij met een grote glimlach op zijn gezicht.

Clinic 

Tygo’s zusje Emma nam ook drie keer deel 
aan de lokale hardloopwedstrijd, maar viel 
helaas nog niet in de prijzen. Desondanks 
blijft ze meedoen. ‘Het is gewoon leuk om 
mee te doen. Soms loop ik hard met mijn 
vader die marathons loopt. En met Tygo heb 
ik ook geoefend door rondjes om de school 
te lopen in volle sprint.’ Op school werden 
Emma en haar klasgenoten voorbereid op de 
Keppelrun via een clinic tijdens de gymles. 
‘Daar kreeg ik goede tips door bijvoorbeeld 
grote stappen te zetten en pas te sprinten als 
je de finish ziet’, legt de jonge Hummelose 
uit die de sporten kickboksen en dansen 
beoefent. Kijkt ze uit naar zondag 11 juni? ‘Ik 
heb er wel zin in!’, roept ze blij.

Zonder training

Tijdens de eerste Keppelrun van Tygo en 
Emma in 2018 liep ook hun zusje Sarah 
mee. Ze was toen net 4 jaar oud en mocht 
deelnemen aan de wedstrijd van 500 meter. 
‘Ze had toen haar arm gebroken maar wilde 
per se meedoen’, weet moeder Kim zich nog 
te herinneren. Daarna sloeg Sarah een jaartje 
over maar vorig jaar was ze er weer bij en 
werd ze derde. Vol trots showt ze haar beker. 
‘Ik had helemaal niet geoefend, maar ik was 
toch best snel’, vertelt de hardloopster die 
wekelijks haar conditie traint met street-
dance. Ook voor de komende editie staat 
Sarah alweer ingeschreven. ‘Nu ga ik wel 
oefenen, want ik heb er echt heel veel zin in.’
De vierjarige Jasmijn zit in haar hardloopkle-
ren al klaar om zo een foto te maken. Nu ze 
vier is, mag ze net als haar zussen en broer 
ook meedoen met de Keppelrun. ‘Als we naar 
de Spar toe gaan, rent ze altijd een heel eind 
voor mij uit om alvast te oefenen’, vertelt 
haar moeder lachend. Heeft ze er al zin in? 
‘Ja’, zegt ze blij terwijl ze een van de bekers 
van haar broer vasthoudt. Zou zij er dit jaar 
ook een winnen?

Familiegebeuren

In 2012 liep André Heerink regelmatig met 
zijn vrouw Irma Heerink-Engbers hard om 
conditie op te bouwen. Ze besloten dat jaar 
om mee te doen aan de wedstrijd van 5 
kilometer tijdens de Keppelrun die nagenoeg 
voor hun deur plaatsvindt. ‘Dat was gewel-
dig. De muziek langs de route… wat een 
sfeer! Veel familieleden kwamen ons aan-
moedigen en vanaf 2016 stonden we samen 
met zo’n tien familieleden aan de start om 
samen te lopen; onze kinderen en kleinkin-
deren, een broer van Irma met zijn vrouw, 
kinderen en kleinkinderen en mijn broer. 
Supergezellig altijd. ’s Morgens vroeg loop 

Jong en oud genieten van dé 
hardloopwedstrijd in eigen omgeving 
‘De Keppelrun is bij ons echt een familiegebeuren’

ik naar de Hessenhal om alle startnummers 
op te halen en daarna verzamelt iedereen 
zich bij ons thuis aan de A.G. Noijweg waar 
we de startnummers opspelden en nog even 
wat eten. Dan lopen we samen naar de start 
aan de Monumentenweg en beginnen we. 
Na afloop lunchen we met z’n allen bij ons 
thuis en nemen we de ochtend samen nog 
even door. De Keppelrun is bij ons echt een 
familiegebeuren’, vertelt André enthousiast.
 

Eigen tempo

De eerste paar keren dat hij deelnam, liep 
hij de 5 kilometer. Inmiddels loopt hij al een 
paar jaar de 10 kilometer. Elke zondagoch-
tend rond 07.30 uur vertrekt hij voor zijn 
wekelijkse looptraining van huis. ‘Dan hoor 

ik de kerkklokken, zie ik onderweg konijnen, 
vogels, hazen, schapen en af en toe een ree. 
Wat een rust… prachtig’, vertelt hij alsof hij 
alweer uitkijkt naar zijn volgende training. 
Zijn trainingsroute is nagenoeg gelijk aan het 
parcours van de 10 kilometer tijdens de Kep-
pelrun. ‘Ik ken ongeveer ieder hobbeltje of 
gat in de weg, dus voor mij is dat bekend ter-
rein. Het is de kunst om  tijdens de wedstrijd 
je eigen tempo te blijven lopen, dan houd je 
het vol’, geeft hij als advies. Dit jaar loopt hij 
zijn tiende Keppelrun. 

Loopt hij volgend jaar weer? ‘Ach, dat zien 
we dan wel weer. Ik ben blij dat ze nu de 2,5 
kilometer hebben geïntroduceerd. Dan kan 
ik nog een tijdje meedoen’, lacht hij.    
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andere Daan en Jorn Koenders. ‘Die behoren 
wel echt tot de mooie momenten die ik bij 
HC’ 03 heb beleefd en zijn me het meest 
waardevol’, aldus Coen.
Zijn voetbaldrive wordt extra geprikkeld in 
de seizoenen dat André Simmelink hoofdtrai-
ner is. ‘Dit waren echt hele mooie seizoenen. 
Het team dat we toen hadden, ieders kwali-
teiten en hoe hij ons inspireerde zodat we 
als team, maar ook als individu technisch en 
tactisch beter werden, dat was voor het  
niveau waarop wij speelden next level.’ In 
één van die seizoenen promoveert het team 
naar de derde klasse. Coen is in zijn loop-
baan in totaal drie keer gepromoveerd en 
twee keer gedegradeerd. De laatste promotie 
naar de 3e klasse is eveneens een mooie 
herinnering. ‘Het gevoel dat je binnen een 
team hebt van ‘wij zijn onverslaanbaar en 
we gaan dit met zijn allen doen’ is machtig 
mooi. Geweldig als dat dan wordt beloond 
met promotie.’

Ondanks zijn fitheid en liefde voor het spel-
letje komt er een einde aan zijn tijdperk in 
het eerste elftal. ‘Het is niet vanzelfsprekend 
dat je met 38 jaar nog in het eerste voetbalt”, 
aldus Coen. Het is tijd voor nieuwe wegen. 
Coen brengt graag tijd door samen met zijn 
vriendin Nefèr Koenders en hun éénjarig 
zoontje Deen. Hij wil in de toekomst nog een 
trainerslicentie behalen en is ook vrijwilliger 

Vaste kracht Coen Hartjes 
stopt na 17 jaar in het 1e elftal
Op achtjarige leeftijd begint Coen, geboren en getogen in Baak, te 
voetballen in de F’jes (nu JO8) bij oud-voetbalvereniging Baakse Boys. 
Hij heeft er de hele jeugd doorlopen en heeft daar zijn debuut in het 
eerste elftal gemaakt op zeventienjarige leeftijd. Baakse Boys speelde 
destijds afwisselend in de 5e en 6e klasse. Voor iemand die naar 
eigen zeggen een enorme hekel heeft aan verliezen, is dat niet de 
meest bevredigende keus.

Toen hij via zijn bijbaantje bij Slaapspecialist Drempt in contact 
kwam met enkele leden van HC ’03 begon een eventuele overstap 
te prikkelen. Eind seizoen 2005-2006 stopten enkele spelers van het 
eerste elftal, waardoor er kansen en speeltijd voor Coen vrij zouden 
komen in een eerste elftal dat een paar klassen hoger speelde dan 

Baakse Boys. Hoewel hij er niemand kende, werd hij met een warm 
welkom ontvangen door de fusieclub. Na een aantal gesprekken 
wordt de overstap definitief en vanaf dat seizoen speelt Coen nage-
noeg elke wedstrijd in de basis centraal achterin op ‘zijn plek’.

HC ’03 heeft vanaf dat moment een speler met een enorme drive 
in de ploeg. Zo heeft hij van jongs af aan een voorliefde voor de 
Italiaanse manier van verdedigen maar gaat hij er zelf ook altijd voor 
de volle 120% voor. Hij heeft een hekel aan verliezen, gaat bij élk 
kaart- en bordspel met vrienden voor de winst, dat kenmerkt de win-
naarsmentaliteit die hij in zich heeft. De ploeg plukt er de vruchten 
van. Niet alleen op sportief gebied, maar ook vriendschappelijk. 
Zo ontstaan er binnen de ploeg hechte vriendschappen met onder 

Fanatiek, gemotiveerd en zeer gepassioneerd voor voetbal. Kenmerken die enorm passen bij Coen Hartjes. Na zeventien 
voetbalseizoenen neemt hij afscheid als speler van het 1e elftal. 

bij HC ’03. Zo zat hij in de jeugdcommissie, 
is hij de laatste jaren een vaste hulplijn voor 
de technische commissie en is hij met een 
bepaalde lichting jongens meegegroeid als 
trainer. Deze JO19 lichting heeft de laatste 
jeugdjaren onder Coen en Wiebe Kets 
onder andere in de eerste- en hoofdklasse 
gevoetbald. Deze jongens spelen nu allemaal 
grotendeels in de selectie. ‘Stuk voor stuk 
hebben ze de potentie en kwaliteiten om de 
komende tien jaar belangrijk te zijn voor het 
eerste elftal. Ik hoop dan ook dat deze groep 

bij elkaar blijft en ben ervan overtuigd dat 
de club met deze lichting op den duur kan 
uitgroeien tot een stabiele derdeklasser.’

Door de jaren heen heeft Coen veel verschil-
lende medespelers, trainers, vrijwilligers en 
mensen rond de club meegemaakt. Bij deze 
wil hij iedereen binnen deze mooie dorps-
vereniging bedanken.

Coen, bedankt voor het vertrouwen en alle 
sportieve momenten!



De Hessencombinatie juni 2023   49

Tekst: Anke Goossens
Foto’s: Ceciel Bremer, collectie Coen Hartjes

andere Daan en Jorn Koenders. ‘Die behoren 
wel echt tot de mooie momenten die ik bij 
HC’ 03 heb beleefd en zijn me het meest 
waardevol’, aldus Coen.
Zijn voetbaldrive wordt extra geprikkeld in 
de seizoenen dat André Simmelink hoofdtrai-
ner is. ‘Dit waren echt hele mooie seizoenen. 
Het team dat we toen hadden, ieders kwali-
teiten en hoe hij ons inspireerde zodat we 
als team, maar ook als individu technisch en 
tactisch beter werden, dat was voor het  
niveau waarop wij speelden next level.’ In 
één van die seizoenen promoveert het team 
naar de derde klasse. Coen is in zijn loop-
baan in totaal drie keer gepromoveerd en 
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naar de 3e klasse is eveneens een mooie 
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we gaan dit met zijn allen doen’ is machtig 
mooi. Geweldig als dat dan wordt beloond 
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dat je met 38 jaar nog in het eerste voetbalt”, 
aldus Coen. Het is tijd voor nieuwe wegen. 
Coen brengt graag tijd door samen met zijn 
vriendin Nefèr Koenders en hun éénjarig 
zoontje Deen. Hij wil in de toekomst nog een 
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Vaste kracht Coen Hartjes 
stopt na 17 jaar in het 1e elftal
Op achtjarige leeftijd begint Coen, geboren en getogen in Baak, te 
voetballen in de F’jes (nu JO8) bij oud-voetbalvereniging Baakse Boys. 
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Fanatiek, gemotiveerd en zeer gepassioneerd voor voetbal. Kenmerken die enorm passen bij Coen Hartjes. Na zeventien 
voetbalseizoenen neemt hij afscheid als speler van het 1e elftal. 
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is hij de laatste jaren een vaste hulplijn voor 
de technische commissie en is hij met een 
bepaalde lichting jongens meegegroeid als 
trainer. Deze JO19 lichting heeft de laatste 
jeugdjaren onder Coen en Wiebe Kets 
onder andere in de eerste- en hoofdklasse 
gevoetbald. Deze jongens spelen nu allemaal 
grotendeels in de selectie. ‘Stuk voor stuk 
hebben ze de potentie en kwaliteiten om de 
komende tien jaar belangrijk te zijn voor het 
eerste elftal. Ik hoop dan ook dat deze groep 

bij elkaar blijft en ben ervan overtuigd dat 
de club met deze lichting op den duur kan 
uitgroeien tot een stabiele derdeklasser.’

Door de jaren heen heeft Coen veel verschil-
lende medespelers, trainers, vrijwilligers en 
mensen rond de club meegemaakt. Bij deze 
wil hij iedereen binnen deze mooie dorps-
vereniging bedanken.

Coen, bedankt voor het vertrouwen en alle 
sportieve momenten!
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Gijs Jolink (52) is bekend van de voormalige band Jovink & the Voederbietels en is mede-eigenaar van 
Feestfabriek, Alles Komt Goed BV, die o.a. de Zwarte Cross en Mañana Mañana organiseert.

Op de 
Feestfabriek 
zijn we dit 
jaar begonnen 

onze waarden 
te formuleren. 

Ook de koers en 
toekomstvisie; de 

waarom-zijn-wij-in-
hemelsnaam-op-aarde-

vragen zeg maar. Bij waarden 
kan je denken aan onze Harry 

Potter minister-president die met zijn 
oproep voor meer normen en waarden precies de verkeerde 
aanhaalde, zoals de VOC-mentaliteit waar we trots op moeten 
zijn. Geen waarden is nog beter dan de verkeerde. 

Ook bij HC’03 stonden drie waarden groot op het 
verenigingscomplex aangekondigd. Ik heb het niet precies 
onthouden, maar het was iets van; strijd, passie en alles 
geven! Dat zouden voor Real Madrid of de Wagnergroep 
misschien begrijpelijke kernwaarden zijn, maar ik vraag me 
af of dit bij een amateurclub van ons niveau de beste keuze 
is. Bij een vereniging voor jong en oud lijken me verbinden, 
samen sporten en socializen in de kantine veel belangrijker 
dan strijd, maar zo heeft ieder zijn eigen voorkeuren. Dat is 
het leuke aan waarden bepalen. Met de juiste waarden kan 
je je club, bedrijf, of wat voor organisatie dan ook, duiden. 
Belangrijk voor succes en/of de neuzen dezelfde kant op 
krijgen. 

Bij ons op de Feestfabriek mocht iedereen ideeën hierover 
aanleveren; interessant proces. Velen noemden universele 
waarden, zoals samenwerken en hands-on mentaliteit, maar 
eigenlijk zijn dat clichés. Die maken een organisatie juist niet 
uniek, want bijna iedereen heeft die waarden. Mijd dat soort 
waarden dus. Een waarde die er bij ons uitsprong is originaliteit. 
Je kunt wat we maken en aanbieden helemaal ruk vinden, heel 
gaaf of alles er tussenin: maar er is geen tweede van, nergens. 
Dat is dus voor ons eigenlijk een kernwaarde. Goed om die 
organisatiebreed continu in het achterhoofd te houden.

Iedereen kan met waarden aan de slag; met je eigen 
werk, je vereniging, je bedrijf, zelfs voor jezelf. Wat zijn je 
kernwaarden? Veel mensen vinden dit maar onzin. Als de visie 
aan bod komt, reageren velen in de trend van: niet lullen maar 
poetsen en d’r an met de bötte! Maar dat zijn ook waarden. 
Hele belangrijke zelfs. Maar ‘een betjen met mekaar heerdoen’ 
ook. En zorgen voor de planeet ook. En rekening houden met 
kinderen. En mensen die het minder hebben. En genoeg brood 
op de plank. 
De vraag is nu welke drie waarden (van de honderden die 
er zijn) voor jou of voor jouw organisatie het belangrijkst 
zijn; keuzes maken. Leuk huiswerk voor een avond in de 
zomervakantie en weer eens wat anders dan uw toch al te 
obese lichaam te voorzien van geestelijk voedsel in de vorm 
van worsten, bier, kaas, chips en cola. Een schip dat geen koers 
heeft, dobbert maar wat roerloos rond. Je bent misschien 
niet verantwoordelijk voor de koers van je organisatie, maar 
je staat wel aan het roer van je eigen schip. Daar is maar één 
iemand verantwoordelijk voor en dat ben jezelf. 

Toen ik na een jaar of tien ondernemen hier voor het eerst se-
rieus over na ging denken, dus nu een jaar of twintig geleden, 
raakte ik er steeds meer van overtuigd dat alleen organisaties 
die het maatschappelijk belang dienen bestaansrecht hebben. 
Je kunt alleen winst willen maken of alleen het belang van je 
aandeelhouders of je klanten willen dienen, maar wat heeft 
de maatschappij daaraan? Als de maatschappij niet inziet wat 
jouw organisatie bijdraagt of zelfs vindt dat je de maatschappij 
schaadt, dan kopen die klanten liever bij een organisatie die 
wel het goede voorbeeld geeft. Dus hou daar rekening mee. 
Dus die organisaties houden (uiteindelijk) op te bestaan. 
Ook dit kan ik natuurlijk helemaal mis hebben, net als de 
toekomst voorspellen in de vorige column. En ook nu is het 
interessant of mijn stellige veronderstelling over twintig jaar 
nog hout snijdt. Zo niet, dan trakteer ik je op een biertje. 
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RegioRijschool Maarten Kolk
Van der Hardt Abersonlaan 10  -  6998 AX Laag-Keppel

T: 06 – 549 751 39  -  I: www.regiorijschool.nl

 Voor auto, motor, automaat en theorieopleiding 

 Voordeel-lespakketten, spoedopleiding mogelijk

 Vlotte rijopleiding: niet meer lessen dan nodig

Voordeel-les-pakketten

Ingrediënten:
Lenzen & Brillen

De Mooiste Monturen

Liefde & Passie

Oog voor detail

Eerlijk advies

Zorg voor ogen

Lekkere koffie
Kom snel een kijkje nemen in onze 
gezellige “huiskamer!”
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zijn. Geen waarden is nog beter dan de verkeerde. 

Ook bij HC’03 stonden drie waarden groot op het 
verenigingscomplex aangekondigd. Ik heb het niet precies 
onthouden, maar het was iets van; strijd, passie en alles 
geven! Dat zouden voor Real Madrid of de Wagnergroep 
misschien begrijpelijke kernwaarden zijn, maar ik vraag me 
af of dit bij een amateurclub van ons niveau de beste keuze 
is. Bij een vereniging voor jong en oud lijken me verbinden, 
samen sporten en socializen in de kantine veel belangrijker 
dan strijd, maar zo heeft ieder zijn eigen voorkeuren. Dat is 
het leuke aan waarden bepalen. Met de juiste waarden kan 
je je club, bedrijf, of wat voor organisatie dan ook, duiden. 
Belangrijk voor succes en/of de neuzen dezelfde kant op 
krijgen. 

Bij ons op de Feestfabriek mocht iedereen ideeën hierover 
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poetsen en d’r an met de bötte! Maar dat zijn ook waarden. 
Hele belangrijke zelfs. Maar ‘een betjen met mekaar heerdoen’ 
ook. En zorgen voor de planeet ook. En rekening houden met 
kinderen. En mensen die het minder hebben. En genoeg brood 
op de plank. 
De vraag is nu welke drie waarden (van de honderden die 
er zijn) voor jou of voor jouw organisatie het belangrijkst 
zijn; keuzes maken. Leuk huiswerk voor een avond in de 
zomervakantie en weer eens wat anders dan uw toch al te 
obese lichaam te voorzien van geestelijk voedsel in de vorm 
van worsten, bier, kaas, chips en cola. Een schip dat geen koers 
heeft, dobbert maar wat roerloos rond. Je bent misschien 
niet verantwoordelijk voor de koers van je organisatie, maar 
je staat wel aan het roer van je eigen schip. Daar is maar één 
iemand verantwoordelijk voor en dat ben jezelf. 

Toen ik na een jaar of tien ondernemen hier voor het eerst se-
rieus over na ging denken, dus nu een jaar of twintig geleden, 
raakte ik er steeds meer van overtuigd dat alleen organisaties 
die het maatschappelijk belang dienen bestaansrecht hebben. 
Je kunt alleen winst willen maken of alleen het belang van je 
aandeelhouders of je klanten willen dienen, maar wat heeft 
de maatschappij daaraan? Als de maatschappij niet inziet wat 
jouw organisatie bijdraagt of zelfs vindt dat je de maatschappij 
schaadt, dan kopen die klanten liever bij een organisatie die 
wel het goede voorbeeld geeft. Dus hou daar rekening mee. 
Dus die organisaties houden (uiteindelijk) op te bestaan. 
Ook dit kan ik natuurlijk helemaal mis hebben, net als de 
toekomst voorspellen in de vorige column. En ook nu is het 
interessant of mijn stellige veronderstelling over twintig jaar 
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Tekst: Ceciel Bremer
Foto’s: Collectie familie Witjes, Wim van Hof

De grote hobby van Vincent Witjes en zijn gezin 
‘Ik wil nu genieten, want straks kan het misschien niet meer’

Vlak voor onze afspraak heeft Vincent net een telefoontje gehad dat 
een kennis de komende week wil helpen om zijn boot te repareren. 
Hij is dolblij, want daarmee komt het traditionele eerste vaartochtje 
met Hemelvaart niet in gevaar. Natuurlijk wist hij dat de boot het 
een en ander mankeerde toen hij hem vorig jaar tijdens een vakantie 
in het Friese Workum zag liggen. Maar na vele uren klussen, leek de 
boot vaarklaar. Een proefvaart wees echter anders uit; er kwam aardig 
wat water naar binnen. ‘Dat was schrikken hoor, al die uren klussen 
zijn dan voor niets geweest’, baalt Vincent. Gelukkig lijkt het met 
hulp binnenkort nog goed te komen. ‘Dat hoop ik. Nee, dat moet.  
We gaan hoe dan ook met Hemelvaart weg’, zegt hij beslist.
De vader van Vincent kwam uit Giesbeek. Zijn hele familie werkt op 
het water en vaart, met zand of grind. Als je Witjes heet, zit varen dus 
in je bloed. ‘Toen ik drie jaar was, kocht mijn vader een klein bootje 
waar we met het gezin vaak mee gingen varen. Daar heb ik mooie 
herinneringen aan. Papa wilde op een gegeven moment graag een 

grotere boot, maar mama wilde dat niet’, lacht Vincent. Zijn eigen 
boot kocht Vincent toen hij negentien jaar was. ‘Die kocht ik met 
mijn vader op goed vertrouwen in Waspik. We voeren ermee terug en 
moesten onderweg nog een keer tanken. Ik weet nog dat er heel veel 
rook uit de motor kwam, maar mijn vader was nergens bang voor. 
Dat was wel lachen hoor’, herinnert Vincent zich.

Passie

Samen met zijn vader sloopte Vincent deze boot tot er enkel een sta-
len bak overbleef. Daarna bouwden ze hem samen weer op. ‘We heb-
ben er zes jaar over gedaan, maar dan is die ook wel helemaal naar 
je zin.’ Wilma weet het nog goed, want in die tijd leerde ze Vincent uit 
Angerlo kennen. ‘Voor mij was varen helemaal nieuw, maar ik vond 
het wel direct leuk. Elke zaterdag als Vincent met zijn vader aan het 
klussen was op de boot ging ik even kijken. Die passie die hij deelde 
met zijn vader, was mooi om te zien.’ Vincent lacht: ‘Het is echt een 

Als kind bracht Vincent Witjes (48) uit Achter-Drempt veel tijd door op het water. Klussen aan een boot en er vervolgens 
mee varen, was een grote hobby van zijn vader en hem. Toen zijn vader bijna twintig jaar geleden overleed, was hij 
klaar met alles wat met varen te maken had. Maar tien jaar geleden begon het weer te kriebelen. Hij kocht weer een 
bootje en inmiddels is deze hobby ook overgewaaid op zijn vrouw Wilma (44) en hun dochter Willemijn (18) en zoon 
Herman (16). Van Hemelvaart tot ver in september geniet het gezin regelmatig van een vakantie op het water met een 
boot die grotendeels door hen zelf vaarklaar is gemaakt.

Wilma, Herman, Willemijn en Vincent Witjes op hun motorjacht.

leuke hobby, maar het mooiste is wel als je 
dat klussen samen kunt doen.’ 
Het jonge stel kocht een huis in Dieren en 
trouwde. Vlak daarna werd Vincent, toen 
30 jaar, ernstig ziek. Hij bleek een tumor 
op zijn schedel te hebben. Het bleek een 
zeldzame aandoening te zijn waarbij alleen 
een operatie zijn leven kon redden, maar 
de arts gaf toe dat het onzeker zou zijn hoe 
dat uitpakte. Het werden uiteindelijk vijf 
operaties waarbij de tumor werd verwijderd 
en Vincent’s schedel met de huid uit zijn 

bovenbeen werd bedekt. Ondertussen was 
Wilma in verwachting van dochter Willemijn. 
‘De dag nadat Willemijn was geboren, werd 
ik ingepland voor de vijfde operatie. Het was 
een hele spannende tijd’, vat Vincent die 
bizarre periode kort en bondig samen. 

Wonder boven wonder kwam hij goed over 
zijn ziekte heen. ‘Ondertussen had mijn 
vader op de boot een bedje voor Willemijn 
gemaakt zodat we een hele dag konden va-
ren en de kleine meid een middagdutje kon 

doen’, vertelt Vincent trots. Maar na een jaar 
sloeg het noodlot weer toe. Terwijl Vincent 
nog aan het herstellen was, werd zijn vader 
ziek. De kleine Willemijn was amper één jaar 
oud toen Vincent’s vader na een ziekbed van 
acht weken op 56-jarige leeftijd overleed. 
Het verdriet was groot en de herinneringen 
aan het samen klussen en varen te pijnlijk. 
‘Ik was er helemaal klaar mee en wilde niets 
meer met varen te maken hebben. Ik ver-
kocht de boot, de trailer, de zwemvesten… 
alles.’
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zijn dan voor niets geweest’, baalt Vincent. Gelukkig lijkt het met 
hulp binnenkort nog goed te komen. ‘Dat hoop ik. Nee, dat moet.  
We gaan hoe dan ook met Hemelvaart weg’, zegt hij beslist.
De vader van Vincent kwam uit Giesbeek. Zijn hele familie werkt op 
het water en vaart, met zand of grind. Als je Witjes heet, zit varen dus 
in je bloed. ‘Toen ik drie jaar was, kocht mijn vader een klein bootje 
waar we met het gezin vaak mee gingen varen. Daar heb ik mooie 
herinneringen aan. Papa wilde op een gegeven moment graag een 

grotere boot, maar mama wilde dat niet’, lacht Vincent. Zijn eigen 
boot kocht Vincent toen hij negentien jaar was. ‘Die kocht ik met 
mijn vader op goed vertrouwen in Waspik. We voeren ermee terug en 
moesten onderweg nog een keer tanken. Ik weet nog dat er heel veel 
rook uit de motor kwam, maar mijn vader was nergens bang voor. 
Dat was wel lachen hoor’, herinnert Vincent zich.

Passie

Samen met zijn vader sloopte Vincent deze boot tot er enkel een sta-
len bak overbleef. Daarna bouwden ze hem samen weer op. ‘We heb-
ben er zes jaar over gedaan, maar dan is die ook wel helemaal naar 
je zin.’ Wilma weet het nog goed, want in die tijd leerde ze Vincent uit 
Angerlo kennen. ‘Voor mij was varen helemaal nieuw, maar ik vond 
het wel direct leuk. Elke zaterdag als Vincent met zijn vader aan het 
klussen was op de boot ging ik even kijken. Die passie die hij deelde 
met zijn vader, was mooi om te zien.’ Vincent lacht: ‘Het is echt een 

Als kind bracht Vincent Witjes (48) uit Achter-Drempt veel tijd door op het water. Klussen aan een boot en er vervolgens 
mee varen, was een grote hobby van zijn vader en hem. Toen zijn vader bijna twintig jaar geleden overleed, was hij 
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dat klussen samen kunt doen.’ 
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dat uitpakte. Het werden uiteindelijk vijf 
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Wilma in verwachting van dochter Willemijn. 
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een hele spannende tijd’, vat Vincent die 
bizarre periode kort en bondig samen. 

Wonder boven wonder kwam hij goed over 
zijn ziekte heen. ‘Ondertussen had mijn 
vader op de boot een bedje voor Willemijn 
gemaakt zodat we een hele dag konden va-
ren en de kleine meid een middagdutje kon 

doen’, vertelt Vincent trots. Maar na een jaar 
sloeg het noodlot weer toe. Terwijl Vincent 
nog aan het herstellen was, werd zijn vader 
ziek. De kleine Willemijn was amper één jaar 
oud toen Vincent’s vader na een ziekbed van 
acht weken op 56-jarige leeftijd overleed. 
Het verdriet was groot en de herinneringen 
aan het samen klussen en varen te pijnlijk. 
‘Ik was er helemaal klaar mee en wilde niets 
meer met varen te maken hebben. Ik ver-
kocht de boot, de trailer, de zwemvesten… 
alles.’
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Oud ijzer

De jaren verstreken. Willemijn kreeg nog een 
broertje: Herman, vernoemd naar Vincent’s 
vader. En toen trof het noodlot de familie 
Witjes opnieuw. Tien jaar na de dood van 
zijn vader werd Vincent’s zusje ziek en bin-
nen een jaar overleed ook zij, slechts 34 jaar 
oud.
‘Ik dacht in die jaren: ik ga echt nooit meer 
aan een boot beginnen’, vertelt Vincent over 
de hobby die hij deelde met zijn vader en 
waar zijn moeder en zus ook van genoten. 
Maar toch begon het weer te kriebelen. ‘Ik 
kwam voor mijn werk langs een handelaar 
in oud ijzer en zag een roestige boot liggen. 
Ik belde Wilma en zei: zal ik hem eens mee-
nemen? En zo is het weer begonnen’, vertelt 
Vincent met een grote glimlach op zijn 
gezicht. Zijn zoon Herman hielp mee met 

klussen waar hij kon en Willemijn heeft de 
letters van de naam op de boot geschilderd: 
Hewi, de eerste twee letters van de namen 
van de kinderen. ‘We namen champagne 

mee om de boot te dopen en maakten een 
proefvaart. Ik had de kinderen allebei een 
stiftje gegeven zodat ze tijdens het varen een 
rondje konden tekenen om de gaatjes waar 
water door heen kwam; na een uur varen 
zat de boot vol rondjes en moesten we weer 
terug om de boot opnieuw te lassen. Toen 
die uiteindelijk klaar was, zijn we ermee naar 
Zeeland gevaren en hebben we een gewel-
dige vakantie gehad.’ 

Na een korte stilte zegt Vincent: ‘Van niets 
iets maken, is het mooiste wat er is. Ik 
koop eigenlijk nooit iets nieuw, altijd iets 
wat kapot is. Dat doe ik met auto’s, met 
machines en met boten dus. Het is zo leuk 
om er zelf aan te sleutelen en dat maakt het 
ook betaalbaar. Je moet wel iets kiezen wat 
bij je portemonnee past.’ Hij wijst naar een 
foto van de boot die de opvolger was van 
het exemplaar dat ze bij de schroot vandaan 
hadden gehaald. ‘We begonnen na twee jaar 
varen met ons bootje het alle vier weer zo 
leuk te vinden dat we vaker wilden gaan, 
maar daarbij wel behoefte hadden aan een 
grotere boot. Die vonden ze via Marktplaats. 
Ook daar hebben we weer veel aan gesleu-
teld. Er zat geen trailer bij om hem te ver-
voeren; die heb ik toen zelf gemaakt.’

Betaalbaar

Er volgen meer foto’s van opeenvolgende 
boten. Want na de tweede boot die thuis 
in de werkplaats door vader en zoon was 
klaargemaakt om te varen, volgde nummer 
drie, net een maatje groter dan boot num-
mer twee. ‘Met fatsoenlijke stoelen en meer 
opbergruimte. Daar hebben we weer wat 
aan geklust. De zelfgemaakte trailer die we 
al hadden, was te klein voor deze boot. Dus 
we kochten ook een nieuwe trailer, maar die 
was te groot. Daar heb ik een meter afgesle-
pen’, vertelt Vincent alsof het de normaalste 
zaak van de wereld is. Na twee seizoenen 
varen, wilde de familie Witjes graag een boot 

met slaapplekken. Die vonden ze tijdens hun 
vakantie in Zeeland. Het was een behoorlijke 
verroeste boot die nooit in onderhoud was 
geweest, maar juist daardoor betaalbaar. 
En dus staken Vincent en Herman weer al 
hun vrije tijd in de boot om er samen voor 
te zorgen dat ze ermee konden varen. ‘Het is 
supermooi om samen met Herman aan een 
boot te klussen, net zoals ik vroeger deed 
met mijn vader’, zegt Vincent.
Hoe komen ze eigenlijk aan alle kennis 
daarvoor? ‘Mijn vader zei vroeger altijd: 
je moet gewoon aan de klus beginnen en 
lukt het niet, dan kun je altijd nog iemand 
bellen die er verstand van heeft’, klinkt het 
nuchter. Wilma vult hem aan: ‘Tegenwoor-
dig kun je ook veel informatie op YouTube 
vinden.’ Maar er blijkt ook veel kennis in hun 
woonplaats te zitten. Vincent: ‘Er zijn heel 
veel mensen die een boot hebben hier in het 
dorp. Als je iets niet weet, dan bel je elkaar 
en dan help je elkaar; jij doet wat voor mij 

en dan doe ik wat voor jou. Zo hoeven we 
vaak alleen de onderdelen te betalen en niet 
het arbeidsloon, want we repareren het zelf. 
Gelukkig kennen we nu heel veel mensen 
met kennis, anders is dit niet te betalen’, 
bekent Vincent.

Waterrat 

Met vier comfortabele slaapplekken op de 
boot brachten Vincent, Wilma, Willemijn en 
Herman de afgelopen jaren van Hemelvaart 
tot Pinksteren veel weekenden en vakanties 
op het water door. Vooral in Zeeland waar 
de kinderen met waterski’s en waveboarden 
achter de boot ‘hingen’, maar ook Friesland 
en Zuid-Holland kennen ze inmiddels goed. 
Vincent en Herman vertrekken vaak met 
de boot vanaf het IJsselstrand richting de 
vakantiebestemming, terwijl Wilma een dag 
later met Willemijn, en vaak ook Vincent’s 
moeder, per auto die kant uit rijdt. ‘Wille-
mijn is echt een waterrat. Ze houdt ervan om 

zelf te sturen en dat mag ook als ik ernaast 
zit. Dat kan ze uren achter elkaar doen. Ze 
wil ook haar vaarbewijs halen. Herman vindt 
het leuker om te sleutelen aan de boot, maar 
als we op vakantie ergens liggen met de boot 
laat hij vaak zijn rubberboot te water en gaat 
hij zelf op verkenningstocht.’

Vakantie en genieten

Met zijn werkgever - een bedrijf dat wonin-
gen renoveert - heeft Vincent afgesproken 
dat hij in de zomer onbetaald verlof kan op-
nemen. Zo neemt hij elke zomer vier weken 
vakantie en is hij met zijn gezin die volledige 
vier weken op het water te vinden. 

In september neemt hij nog eens twee weken 
vakantie om er samen met Wilma op uit te 
trekken. Wie veel tijd op het water door-
brengt, ziet ook veel mooie boten voorbij 
komen. Dus in Workum begon het weer te 
kriebelen om een boot van een maatje groter 
te kopen. Via een makelaar werd hun eigen 
boot verkocht en hadden ze vorig jaar weer 
voldoende middelen op een grotere boot 
aan te schaffen waar het nodige aan moest 
gebeuren. Wilma benoemt het voordeel van 
hun huidige boot, een motorjacht: ‘Er zit 
een grote keuken in, een mooie badkamer 
en grote slaapkamers. Bij deze boot moest 
onder andere al het elektra worden vervan-
gen en de snelheidsmeters. ‘Ik denk altijd: 
als ze er na de koop maar mee thuis kunnen 
komen’, zegt Wilma. ‘Bij de aankoop kijk ik 
bijna nergens naar; dat opknappen lukt ons 
wel’, zegt Vincent zelfverzekerd.

En zo zijn vader en zoon met hulp van 
anderen nu dus bezig om de laatste hand 
te leggen aan hun prachtige motorjacht. De 
bedoeling is om met Hemelvaart via Hattem, 
Hasselt, Zwolle terug naar Zutphen te varen. 
De gedachte aan die paar dagen plezier op 
het water doet Vincent glunderen. Is deze 
prachtige boot dan nu hun laatste aankoop? 
Zowel Herman als Wilma beginnen te lachen. 
‘Voor mijn vijftigste wilde ik graag een grote 
boot hebben. Dat is nu gelukt, maar nog een 
maatje groter is wel leuk. Dat streven om 
elke keer een andere boot te kopen, komt 
denk ik ook omdat ik ziek ben geweest en 
mijn vader en zusje aan dezelfde ziekte zijn 
overleden. Ga ik wel oud worden? Dat blijft 
continu door mijn hoofd spoken. Alles wat ik 
wil, wil ik nu, want straks kan het misschien 
niet meer. Daarom kies ik er bewust voor om 
lange tijd op vakantie te gaan. Geld alleen 
maakt niet gelukkig. Ik ben gelukkig als we 
op de boot zitten.’De familie Witjes met hun eerste boot.
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De jaren verstreken. Willemijn kreeg nog een 
broertje: Herman, vernoemd naar Vincent’s 
vader. En toen trof het noodlot de familie 
Witjes opnieuw. Tien jaar na de dood van 
zijn vader werd Vincent’s zusje ziek en bin-
nen een jaar overleed ook zij, slechts 34 jaar 
oud.
‘Ik dacht in die jaren: ik ga echt nooit meer 
aan een boot beginnen’, vertelt Vincent over 
de hobby die hij deelde met zijn vader en 
waar zijn moeder en zus ook van genoten. 
Maar toch begon het weer te kriebelen. ‘Ik 
kwam voor mijn werk langs een handelaar 
in oud ijzer en zag een roestige boot liggen. 
Ik belde Wilma en zei: zal ik hem eens mee-
nemen? En zo is het weer begonnen’, vertelt 
Vincent met een grote glimlach op zijn 
gezicht. Zijn zoon Herman hielp mee met 

klussen waar hij kon en Willemijn heeft de 
letters van de naam op de boot geschilderd: 
Hewi, de eerste twee letters van de namen 
van de kinderen. ‘We namen champagne 

mee om de boot te dopen en maakten een 
proefvaart. Ik had de kinderen allebei een 
stiftje gegeven zodat ze tijdens het varen een 
rondje konden tekenen om de gaatjes waar 
water door heen kwam; na een uur varen 
zat de boot vol rondjes en moesten we weer 
terug om de boot opnieuw te lassen. Toen 
die uiteindelijk klaar was, zijn we ermee naar 
Zeeland gevaren en hebben we een gewel-
dige vakantie gehad.’ 

Na een korte stilte zegt Vincent: ‘Van niets 
iets maken, is het mooiste wat er is. Ik 
koop eigenlijk nooit iets nieuw, altijd iets 
wat kapot is. Dat doe ik met auto’s, met 
machines en met boten dus. Het is zo leuk 
om er zelf aan te sleutelen en dat maakt het 
ook betaalbaar. Je moet wel iets kiezen wat 
bij je portemonnee past.’ Hij wijst naar een 
foto van de boot die de opvolger was van 
het exemplaar dat ze bij de schroot vandaan 
hadden gehaald. ‘We begonnen na twee jaar 
varen met ons bootje het alle vier weer zo 
leuk te vinden dat we vaker wilden gaan, 
maar daarbij wel behoefte hadden aan een 
grotere boot. Die vonden ze via Marktplaats. 
Ook daar hebben we weer veel aan gesleu-
teld. Er zat geen trailer bij om hem te ver-
voeren; die heb ik toen zelf gemaakt.’

Betaalbaar

Er volgen meer foto’s van opeenvolgende 
boten. Want na de tweede boot die thuis 
in de werkplaats door vader en zoon was 
klaargemaakt om te varen, volgde nummer 
drie, net een maatje groter dan boot num-
mer twee. ‘Met fatsoenlijke stoelen en meer 
opbergruimte. Daar hebben we weer wat 
aan geklust. De zelfgemaakte trailer die we 
al hadden, was te klein voor deze boot. Dus 
we kochten ook een nieuwe trailer, maar die 
was te groot. Daar heb ik een meter afgesle-
pen’, vertelt Vincent alsof het de normaalste 
zaak van de wereld is. Na twee seizoenen 
varen, wilde de familie Witjes graag een boot 

met slaapplekken. Die vonden ze tijdens hun 
vakantie in Zeeland. Het was een behoorlijke 
verroeste boot die nooit in onderhoud was 
geweest, maar juist daardoor betaalbaar. 
En dus staken Vincent en Herman weer al 
hun vrije tijd in de boot om er samen voor 
te zorgen dat ze ermee konden varen. ‘Het is 
supermooi om samen met Herman aan een 
boot te klussen, net zoals ik vroeger deed 
met mijn vader’, zegt Vincent.
Hoe komen ze eigenlijk aan alle kennis 
daarvoor? ‘Mijn vader zei vroeger altijd: 
je moet gewoon aan de klus beginnen en 
lukt het niet, dan kun je altijd nog iemand 
bellen die er verstand van heeft’, klinkt het 
nuchter. Wilma vult hem aan: ‘Tegenwoor-
dig kun je ook veel informatie op YouTube 
vinden.’ Maar er blijkt ook veel kennis in hun 
woonplaats te zitten. Vincent: ‘Er zijn heel 
veel mensen die een boot hebben hier in het 
dorp. Als je iets niet weet, dan bel je elkaar 
en dan help je elkaar; jij doet wat voor mij 

en dan doe ik wat voor jou. Zo hoeven we 
vaak alleen de onderdelen te betalen en niet 
het arbeidsloon, want we repareren het zelf. 
Gelukkig kennen we nu heel veel mensen 
met kennis, anders is dit niet te betalen’, 
bekent Vincent.

Waterrat 

Met vier comfortabele slaapplekken op de 
boot brachten Vincent, Wilma, Willemijn en 
Herman de afgelopen jaren van Hemelvaart 
tot Pinksteren veel weekenden en vakanties 
op het water door. Vooral in Zeeland waar 
de kinderen met waterski’s en waveboarden 
achter de boot ‘hingen’, maar ook Friesland 
en Zuid-Holland kennen ze inmiddels goed. 
Vincent en Herman vertrekken vaak met 
de boot vanaf het IJsselstrand richting de 
vakantiebestemming, terwijl Wilma een dag 
later met Willemijn, en vaak ook Vincent’s 
moeder, per auto die kant uit rijdt. ‘Wille-
mijn is echt een waterrat. Ze houdt ervan om 

zelf te sturen en dat mag ook als ik ernaast 
zit. Dat kan ze uren achter elkaar doen. Ze 
wil ook haar vaarbewijs halen. Herman vindt 
het leuker om te sleutelen aan de boot, maar 
als we op vakantie ergens liggen met de boot 
laat hij vaak zijn rubberboot te water en gaat 
hij zelf op verkenningstocht.’

Vakantie en genieten

Met zijn werkgever - een bedrijf dat wonin-
gen renoveert - heeft Vincent afgesproken 
dat hij in de zomer onbetaald verlof kan op-
nemen. Zo neemt hij elke zomer vier weken 
vakantie en is hij met zijn gezin die volledige 
vier weken op het water te vinden. 

In september neemt hij nog eens twee weken 
vakantie om er samen met Wilma op uit te 
trekken. Wie veel tijd op het water door-
brengt, ziet ook veel mooie boten voorbij 
komen. Dus in Workum begon het weer te 
kriebelen om een boot van een maatje groter 
te kopen. Via een makelaar werd hun eigen 
boot verkocht en hadden ze vorig jaar weer 
voldoende middelen op een grotere boot 
aan te schaffen waar het nodige aan moest 
gebeuren. Wilma benoemt het voordeel van 
hun huidige boot, een motorjacht: ‘Er zit 
een grote keuken in, een mooie badkamer 
en grote slaapkamers. Bij deze boot moest 
onder andere al het elektra worden vervan-
gen en de snelheidsmeters. ‘Ik denk altijd: 
als ze er na de koop maar mee thuis kunnen 
komen’, zegt Wilma. ‘Bij de aankoop kijk ik 
bijna nergens naar; dat opknappen lukt ons 
wel’, zegt Vincent zelfverzekerd.

En zo zijn vader en zoon met hulp van 
anderen nu dus bezig om de laatste hand 
te leggen aan hun prachtige motorjacht. De 
bedoeling is om met Hemelvaart via Hattem, 
Hasselt, Zwolle terug naar Zutphen te varen. 
De gedachte aan die paar dagen plezier op 
het water doet Vincent glunderen. Is deze 
prachtige boot dan nu hun laatste aankoop? 
Zowel Herman als Wilma beginnen te lachen. 
‘Voor mijn vijftigste wilde ik graag een grote 
boot hebben. Dat is nu gelukt, maar nog een 
maatje groter is wel leuk. Dat streven om 
elke keer een andere boot te kopen, komt 
denk ik ook omdat ik ziek ben geweest en 
mijn vader en zusje aan dezelfde ziekte zijn 
overleden. Ga ik wel oud worden? Dat blijft 
continu door mijn hoofd spoken. Alles wat ik 
wil, wil ik nu, want straks kan het misschien 
niet meer. Daarom kies ik er bewust voor om 
lange tijd op vakantie te gaan. Geld alleen 
maakt niet gelukkig. Ik ben gelukkig als we 
op de boot zitten.’De familie Witjes met hun eerste boot.
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Frank Bierens uit Hoog-Keppel: 
‘Bewegen, bewegen, bewegen’

Krasse knarren

Bewegen; je kunt er niet vroeg genoeg mee beginnen en niet lang genoeg mee doorgaan. Zo begint het interview met 
Frank Bierens. ‘Als ik mijn dagelijkse wandeling maak en even pauzeer op een van de bankjes in het bos van Hoog-
Keppel, dan hoor ik dat ‘oude’ advies nog wel eens van vroegere patiënten. Altijd weer een memorabel moment.’

Hij is inmiddels 94 jaar. Velen noemen hem Bierens de Haan viel me 
op in de aanloop naar dit interview. Dat is de rijke tak, vertelt Frank 
lachend als antwoord op mijn vraag naar zijn naam. Sinds 1994 is 

Frank gepensioneerd huisarts. Hij en zijn tweede vrouw Ineke Otters, 
vertrokken in dat jaar ook vanuit Wehl en Arnhem naar Hoog-Keppel. 
Er stond een kleine advertentie in NRC Handelsblad waarin het 

huis waar ze nu nog wonen, werd aangeboden. Ze waren meteen 
enthousiast. Het had de potentie om een familiehuis te worden waar 
ze de zes kinderen (twee dochters en vier zonen) en de kleinkinderen 
(inmiddels elf), familie en vrienden warm konden ontvangen.  
De familieband is sterk en ze zien elkaar regelmatig. Ook de vrien-
denkring van buiten Keppel komt regelmatig. Al wordt deze door de 
leeftijd van hen kleiner. Een gegeven, maar het brengt ook verdriet 
en gemis met zich mee, vertellen Frank en Ineke. 

Actief

‘Actief zijn, bezig zijn en blijven, zowel geestelijk als lichamelijk, 
dan blijf je gezond.’ Dat hoor ik tijdens het interview met enige 
regelmaat. Frank is daar nu en in het verleden zelf het goede voor-
beeld van. ‘En vooral ook genieten van elke nieuwe dag’, vult Ineke 
glimlachend aan. ‘Het leven brengt zoveel moois en goeds!’ Ze voelen 
zich thuis in Hoog-Keppel. Met enige trots vertellen Frank en Ineke 
over de inzet van Frank bij de totstandkoming van het gezondheids-
centrum in het vroegere gemeentehuis van Hummelo en Keppel in 
Hoog-Keppel. Frank terugkijkend: ‘Bij het opgaan van de gemeente 
Hummelo en Keppel in de nieuwe gemeente Bronckhorst kwam het 
gemeentehuis vrij. Ik kreeg, mede door ontwikkelingen bij de huis-
artsenpraktijken het idee dat het samenbrengen van de praktijken 
uit Hummelo en Keppel en andere zorgdisciplines op één locatie, een 
goede ontwikkeling zou zijn. Het moest een sociaal project worden 
waarin diverse organisaties een plek zouden krijgen. Maar het moest 
ook een ontmoetingsplek worden voor de inwoners van Hummelo, 
Keppel en Drempt. En dat is gelukt. Het waren enkele intensieve ja-
ren van onderhandelen en bemiddelen met en tussen de gemeente, 
zorgverzekeraars, financiers en gebruikers. Daarbij was de hulp van 
een aantal mensen heel belangrijk, in het bijzonder van Karel Janson 
uit Hoog-Keppel en Hans Schripsema en Henk van Weeghel uit 
Doetinchem. Uiteindelijk heeft Sité het pand gekocht. De gebruikers 
huren de ruimtes van hen. Het resultaat mag er zijn.  
Ik hoor nog regelmatig dat het fijn is dat er zo’n mooi en goed be-
reikbaar gezondheidscentrum is met veel voorzieningen.’
Ideeën krijgen en deze ontwikkelen, besturen, onderhandelen, maar 
ook dienend zijn, past bij Frank. Frank: ‘Doe iets voor een ander, 
daar worden je allebei gelukkig van.’ Tijdens zijn huisartsenperiode 
was hij voorzitter van de Landelijke Huisartsen Vereniging (LHV) en 
daarna van de Koninklijke Nederlandsche Maatschappij tot Bevorde-
ring der Geneeskunst (KNMG). Ook was hij voorzitter van de klachten-
commissie van het Slingeland Ziekenhuis. Als dank voor de verdien-
sten in zijn jaren als huisarts en bestuurslid van de LHV en KNMG 
werd Frank benoemd tot erelid van deze organisaties en geridderd 
tot officier in de orde van Oranje Nassau. 

Jeugd

De geschiedenis van Frank begint in Den Haag. Hij werd geboren in 
de vruchtenbuurt, in de Citroenstraat. Hier bracht hij, in een gezin 
van acht kinderen, de mooiste jaren van zijn jeugd door. 
Zijn vader was directeur van een verffabriek in Loosduinen. Dat 
kwam later in de oorlog nog van pas. Samen met kinderen uit de 
buurt voetballen en ‘stoepranden’. Een balspel dat in een straat met 
stoepen kon worden gespeeld. Je probeert de bal precies op de stoep-
rand aan de andere kant van de weg te gooien zodat hij bij je terug 
komt. De bal mag niet stuiteren of rollen voordat hij de rand van 
de stoeprand raakt. Ook werd er belletje getrokken in de portieken, 
kwajongensstreken dus.
Frank hield erg van voetballen, zo veel dat hij tegen zijn broertje die 

hem riep met de woorden; ‘Er is een zusje geboren’, zei: ‘Ik kom zo, ik 
wil eerst het potje afmaken.’ Een andere gebeurtenis die nog vers in 
het geheugen ligt: ‘Elk jaar werden er door de jeugd uit de buurt na 
kerst de kerstbomen verzameld. Zo ook in de eerste week van 1938. 
Om bij de aanstaande geboorte van prinses Beatrix een vreugde-
vuur te kunnen maken, werden deze kerstbomen alvast verzameld 
en hoog opgestapeld in de achtertuin van het gezin Bierens. Tot de 
brandweer lucht kreeg van de honderden kerstbomen en de ‘bijzon-
dere actieve’ jeugd de opdracht kregen om de bomen af te voeren. Je 
begrijpt de teleurstelling!’
Na de lagere school ging hij naar het Aloysius College en rondde deze, 
met een onderbreking van een jaar tijdens de oorlog, af in 1946. 
Zoals Frank zegt: ‘Ik ben één keer blijven zitten. Ik heb goede herin-
neringen aan de middelbare schooltijd bij de Jezuïeten. Ik heb er 
veel geleerd, het was voor mij een goede opleiding. Hun slogan was: 
‘woeker met je talenten’. Dat paste toen al goed bij mij.’
‘Ik genoot er ook van het voetballen in het team van het college en 
was in die tijd ook bij de zeeverkenners. Een logische keuze zo dicht 
bij de Noordzee. Zeeverkenners, tegenwoordig ook wel waterscouts 
genoemd, is een specialisatie binnen scouting waarbij de nadruk ligt 
op het zeilen en aanverwante technieken. Om nog wat extra uitda-
ging te hebben, heb ik bij de zeeverkenners een studie gedaan voor 
stuurman en kreeg ik rode schouderlinten. Samen met de zeeverken-
nersschipper heb ik veel vaartochten gemaakt. Een slogan uit die tijd 
en nog steeds: Wees paraat.’
‘Elke zomer was het feest voor ons, we gingen op zeeverkenners-
kamp en daarnaast maakten we met onze groep ook deel uit van de 
organisatie van jeugdkampen door HAJA (Haagse Jeugdactie opgericht 
in 1946).’ 

Huisarts

Zijn idee om arts te worden ontstond bij Frank tijdens de hongerwin-
ter van 1944/1945. Frank: ‘Ik ging vanuit Den Haag, ‘gewapend’ met 
tien kilo stopverf als ruilmiddel, eten halen in Noord-Holland of in 
Utrecht. In Noord-Holland was Wervershoof mijn bestemming. Ik ging 
de eerste dag met de fiets naar Amsterdam, kreeg daar eten en kon 
overnachten bij een van mijn priesterooms. De volgende dag fietste 
ik via Purmerend naar Wervershoof. Daar sliep ik dan, met een aantal 
anderen op de hooizolder. Helaas was een deel van de ‘slapers’ ziek 
en had difterie. Oppassen dus dat ik ook niet ziek werd. Natuurlijk 
werd er ook eten gedeeld, maar de rest moest je goed beschermen 
anders was je het kwijt. Ik sliep dus op bijvoorbeeld het roggenbrood 
of de kaas. 
In Utrecht ging ik naar Haastrecht, daar woonde een priesterbroer 
van mijn moeder. Ik ben nog steeds dankbaar dat de boeren waar 
ik kwam, eten gaven zodat wij met ons gezin de oorlogswinter door 
konden komen. Ik zag, met name tijdens deze voedseltochten, diepe 
ellende zowel geestelijk als lichamelijk. En maakte toen als jongen 
van vijftien de keuze om geneeskunde te gaan studeren. 
Toen ik dat voornemen deelde met de paters Jezuïeten kreeg ik van 
hen het aanbod om sportleraar te worden op het college, voor het 
geval ik na een aantal jaren toch spijt krijgen van de studie genees-
kunde en een andere keuze zou willen maken.
Het werd de universiteit van Leiden. Het was hard werken, maar er 
was ook veel plezier. Ik ontmoette daar in het bestuur van een stu-
dentenvereniging mijn eerste echtgenote Wil Oolders. 
Zij studeerde ook geneeskunde. We trouwden in 1956, vertrokken 
voor onze eerste standplaats naar Gemert, bouwden daar een houten 
huis en woonden en werkten daar een aantal jaren in een maatschap 
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Tekst: Ine Snelder
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Frank Bierens uit Hoog-Keppel: 
‘Bewegen, bewegen, bewegen’

Krasse knarren

Bewegen; je kunt er niet vroeg genoeg mee beginnen en niet lang genoeg mee doorgaan. Zo begint het interview met 
Frank Bierens. ‘Als ik mijn dagelijkse wandeling maak en even pauzeer op een van de bankjes in het bos van Hoog-
Keppel, dan hoor ik dat ‘oude’ advies nog wel eens van vroegere patiënten. Altijd weer een memorabel moment.’

Hij is inmiddels 94 jaar. Velen noemen hem Bierens de Haan viel me 
op in de aanloop naar dit interview. Dat is de rijke tak, vertelt Frank 
lachend als antwoord op mijn vraag naar zijn naam. Sinds 1994 is 

Frank gepensioneerd huisarts. Hij en zijn tweede vrouw Ineke Otters, 
vertrokken in dat jaar ook vanuit Wehl en Arnhem naar Hoog-Keppel. 
Er stond een kleine advertentie in NRC Handelsblad waarin het 

huis waar ze nu nog wonen, werd aangeboden. Ze waren meteen 
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zorgverzekeraars, financiers en gebruikers. Daarbij was de hulp van 
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werd Frank benoemd tot erelid van deze organisaties en geridderd 
tot officier in de orde van Oranje Nassau. 

Jeugd

De geschiedenis van Frank begint in Den Haag. Hij werd geboren in 
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in een huisartsenpraktijk. We wilden echter 
graag een eigen praktijk en toen deze kans 
zich voordeed in Wehl werd dat mijn nieuwe 
standplaats. Ik werd daar benoemd tot ge-
meentegeneesheer (toen nog de zelfstandige 
gemeente Wehl) en Wil werd schoolarts.’
Vijf van de zes kinderen werden hier ook ge-
boren, de oudste in Gemert. Wil overleed in 
1986 op 59-jarige leeftijd. Frank ontmoette 
Ineke en ze trouwden in 1994. En zijn dus 
volgend jaar ook dertig jaar getrouwd. 
‘Ik vond het huisarts zijn prachtig. Het paste 
bij mij. Er werd veel samengewerkt in de 
regio voor opvang tijdens vakantie en in 
de weekenden. We waren de eerste jaren 
vierentwintig uur per dag bereikbaar voor 
onze patiënten. Voor dokter Van Donselaar, 
bij velen nog bekend, heb ik tot in de wijde 
omtrek bevallingen gedaan. Dat zijn voor mij 
kostbare herinneringen. Ik kan zo nog een 
aantal namen noemen van families waar ik 
een kind op de wereld heb geholpen. Zoals 
we toen als huisarts werkten, kan niet meer. 
De huidige generatie heeft andere wensen, 
vindt ook andere zaken belangrijk. Een 
praktijk aan huis met daarbij een apotheek 
vind je ook niet meer. Daarom is een gezond-
heidscentrum zoals we die hebben in Hoog-
Keppel een belangrijke ontwikkeling en een 
uitstekende oplossing voor deze situaties. 
Daarmee is ook de continuïteit gewaarborgd. 
Goed voor de patiënten, goed voor de (zorg)
verleners.’

Hobby’s en interesses

‘Van het bergwandelen hebben we helaas 
afscheid moeten nemen. Dat werd te belas-
tend. We kijken terug op prachtige tochten 
in onder andere Frankrijk en Zwitserland. 
Wandelen lukt gelukkig nog steeds. Ik maak 
elke dag een wandeling in, wat ik noem, de 
enorme voortuin van Hoog-Keppel. En geniet 
daar van de wisseling van de seizoenen en de 
vele vogels in het bos. 
Daarnaast ben ik, zijn wij, geïnteresseerd in 
kunst en cultuur. Regelmatig gaan we naar 
concerten of naar een mooie tentoonstel-
ling. Ik hou erg van rivierlandschappen. Als 
je kijkt naar de IJssel en de Oude IJssel zie je 
een slingerende rivier met vaak weilanden 
aan weerszijden. En dan, als je op een mis-
tige ochtend naar het water gaat, zie je de 
koeien daar met hun poten in de mist staan. 
Een fascinerend gezicht vind ik. Ik geniet er 
nog steeds van. 

Voor concerten en tentoonstellingen gaan we 
af en toe ook naar Amsterdam. Maar wat zijn 
we, na een dag daar, blij om weer terug te 

zijn in Hoog-Keppel met de aardige mensen, 
de rust en de ruimte. 
Tuinieren laat ik graag aan Ineke over.’ Frank 
met een glimlach: ‘Dat kan zij veel beter.‘ Ik 
vind de tuin heerlijk om in te zitten, te  
relaxen en vogels te spotten. Deze week 
zagen we onder andere een ijsvogel en put-
ters. Elk jaar hebben we ook jongen bij de 
winterkoninkjes.
Toen we net in Hoog-Keppel woonden heb-

ben we ons ingeschreven bij de tennisvereni-
ging. We hebben daar een aantal jaren met 
heel veel plezier gespeeld. We hebben zo ook 
veel mensen leren kennen. Van deze sport 
hebben we helaas afscheid moeten nemen.’
‘Maar’, zegt Frank aan het eind van het 
interview bij de deur: ‘Ik blijf het herhalen: 
‘bewegen, bewegen, bewegen, je kunt er niet 
vroeg genoeg mee beginnen en niet lang 
genoeg mee doorgaan.’

natuurlijk de mooiste! zondag 11 juni 2023 Hoog-Keppel

[advertorial]

Doe mee aan dit  
sportieve en gezellige 
hardloopevenement!

Voor meer info: www.keppelrun.nl

2½, 5 of 10 kilometer; jeugd 1 kilometer
Op zondag 11 juni vindt de 14e Keppelrun plaats. De Keppelrun 
blijft ‘natuurlijk de mooiste’ met een prachtig 2½ en 5 km parcours 
dat gedeeltelijk over en langs de banen van de Keppelse Golfclub 
gaat. Sportiviteit en gezelligheid staan weer centraal tijdens de 
run. Lopers kunnen kiezen uit 1 (jeugdloop), 2½, 5 of 10 kilometer 
en krijgen tijdens de run een van de mooiste natuurlijke decors 
van de Achterhoek te zien. Kinderen van 4 en 5 jaar kunnen een 
verkort parcours lopen van 500 meter.
In het dorp Hoog-Keppel wordt gestart en gefinisht. Enthousiast 
publiek en muziek staan op hotspots langs de route en bij de 
finish word je aangemoedigd en warm onthaald.
Is de Coffee Fresh Westhoff 10 km-loop net wat te zwaar voor 
jou of wil je op korte afstand een snelle tijd neerzetten? Dan is de 
Bronckhorst Tandartsen 5 km-loop jouw run! En ben je jonger dan 
12 jaar, doen dan mee met het absolute hoogtepunt van de dag: 
de jeugdloop. Nieuw dit jaar is de 2½ km, een mooie uitdaging 
voor de minder ervaren loper en oudere jeugd.
Altijd al eens met familie, vrienden, collega’s, buren of sportteam 
de strijd aan willen gaan? Je kunt ook als team deelnemen! 
 
Gezelligheid rondom het parcours
De Keppelrun is een gezellig en sfeervol evenement ondersteund 
door de inzet van meer dan 100 vrijwilligers uit de directe omge-
ving en de samenwerking met de Hessenhal, het Hessenbad en 
de Keppelse Golfclub. Na afloop kunnen deelnemers een gratis 
duik nemen in het 24 graden water van ons mooie Hessenbad. Bij 
de Hessenhal staan diverse standjes met o.a. lekkernijen en langs 
het parcours staan muziekbandjes die zorgen voor een heerlijke 
sfeer. Doe mee of kom een kijkje nemen als toeschouwer, echt 
een leuke belevenis!

Vrienden van de Keppelrun: 
Dimmendaal Installatietechniek • Heebing Vastgoed Holding B.V. • Home Sweet Home and Garden • Bouwbedrijf Jolink •  

Klein Broekhuizen • Kwaliteitstuin • Van der Lans Antiek • MAGIS marketing & research • Cafetaria d’ Olde Schole •  
Autobedrijf Overbeek • Boerencamping Remmelink • SRE Groep • Verhey Toldijk • Welkoop Toldijk • Xycleservice

Keppelrun2018

natuurlijk de mooiste!

De Keppelrun in het kort
>  1, 2½, 5 of 10 kilometer, voor jong en oud, individueel of in 

teamverband.

> Een uniek parcours in de bijzonder mooie natuur en  
 omgeving van Keppel en Hummelo.

> Veel publiek én muziek langs het parcours.

> Deelnemers krijgen naast een medaille:  
 - voucher voor een gratis golfclinic bij de Keppelse Golfclub 
 - kortingsvoucher t.w.v. € 15,- van Run2Day 
 - finishfoto + certificaat 
 - video van jouw eigen finish 
 -  gratis entree openluchtzwembad Hessenbad op 11 juni, 

op vertoon van je startbewijs

Overige sponsoren:  
Rensa | AVhovenier | Aviko | Garvo BV Drempt   

Keppelse Golfclub | De Gouden Karper | Opmerkers | Run2Day  
Sonneveld Rijwielen | SPAR Hummelo | Dumphuis Doetinchem 

Timmer- en aannemersbedrijf De Vries | runstrong.nl

> 10.00 uur: 2,5 km (NIEUW!!!)
> 10.30 uur: Bronckhorst Tandartsen 5 km
> 11.30 uur: Coffee Fresh Westhoff 10 km
> 13.00 uur: Achterhoek Nieuws Jeugd 1 km

Direct inschrijven? Scan de QR code
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Vrienden van de Keppelrun: 
Dimmendaal Installatietechniek • Heebing Vastgoed Holding B.V. • Home Sweet Home and Garden • Bouwbedrijf Jolink •  

Klein Broekhuizen • Kwaliteitstuin • Van der Lans Antiek • MAGIS marketing & research • Cafetaria d’ Olde Schole •  
Autobedrijf Overbeek • Boerencamping Remmelink • SRE Groep • Verhey Toldijk • Welkoop Toldijk • Xycleservice
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 omgeving van Keppel en Hummelo.
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> Deelnemers krijgen naast een medaille:  
 - voucher voor een gratis golfclinic bij de Keppelse Golfclub 
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Overige sponsoren:  
Rensa | AVhovenier | Aviko | Garvo BV Drempt   

Keppelse Golfclub | De Gouden Karper | Opmerkers | Run2Day  
Sonneveld Rijwielen | SPAR Hummelo | Dumphuis Doetinchem 

Timmer- en aannemersbedrijf De Vries | runstrong.nl

> 10.00 uur: 2,5 km (NIEUW!!!)
> 10.30 uur: Bronckhorst Tandartsen 5 km
> 11.30 uur: Coffee Fresh Westhoff 10 km
> 13.00 uur: Achterhoek Nieuws Jeugd 1 km

Direct inschrijven? Scan de QR code
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‘Ober, mag ik twee pilsjes van u.’ We zitten op één van de terrasjes waar Amsterdam zo rijk mee is. Het voorjaar is weer 
begonnen en wat is er dan leuker om in de hoofdstad van ons land, in de zon, aan een gammel blikken tafeltje met stoelen 
waar je het nog geen half uur op volhoudt, iets wat je hier vaker ziet om te zorgen dat het lekker doorstroomt, een biertje 
te drinken. De stad leeft en bruist, zoals het bier ook hoort te doen. Maar dat geldt niet voor alles. ‘Sorry sir, I only speak 
English...’
Ik had het kunnen weten. Het is niet de eerste keer dat me dat overkomt. Want als je in Amsterdam aan een voorbijganger 
de weg vraagt, reken er dan in de helft van de gevallen op dat je dat niet in het Nederlands kunt doen. Eén op de twee 
inwoners van Amsterdam heeft een niet-Nederlandse achtergrond en is de Nederlandse taal niet machtig. In de horeca is 

dat niet anders. ‘Pap, dat is toch niet erg’, hoor ik mijn dochter zeggen, die al jaren in ‘de stad’ woont. ‘Je kunt toch 
wel Engels.’

Toch zit het me dwars. Onze taal is al doorspekt van teveel woorden die hun origine niet in de 
Nederlandse taal hebben en moet ik dan twee simpele biertjes aan een Amsterdamse gracht ook 

in het Engels bestellen? Als Nederlanders doen we vaak ons best om in het buitenland onze 
biertjes in de landstaal te bestellen. Dat vinden we leuk en het bedienend personeel van de 
lokale horeca ook.
Ik probeer het nog een keer, bij een tiener met de looks, ook weer zo’n Engels woord, van 
een zo op het oog Nederlandse student die een centje bijverdient om z’n studieschuld af te 
kunnen lossen en daarmee vermoedelijk dat vermaledijde bindend studieadvies (BSA) niet 
zal halen omdat hij niet in de boeken zit. Niet te verwarren overigens met de BSA van Tinus. 
‘Hebt u misschien twee pilsjes voor ons?’, vraag ik. ‘Sorry meneer, ik ruim alleen af. Om te 

bestellen moet u bij haar zijn’, en hij wijst naar een jongedame die druk in de weer is met een 
digitaal efficiëntie verhogend device, inderdaad, weer Engels, wat in directe verbinding staat 

met de bar. Tegen de tijd dat ze daarmee klaar is aan een andere tafel ben ik al half overeind 
gekomen uit mijn stoel. ‘Maak je niet zo druk, pap, ze komen vanzelf wel.’

Was ik maar in de Achterhoek. Bij De Gouden Karper had ik in de tussentijd al twee biertjes achter de 
kiezen, opgeschreven door een vriendelijke en altijd glimlachende serveerster die de bestelling, inclusief de niet 

te versmaden kippenlevertjes, met pen op een klein kladblokje had geschreven en dat vervolgens met veel charme in een 
mum van tijd in verstaanbaar Nederlands had uitgeserveerd.
Geduld is een schone zaak in de overvolle cafés en restaurants aan de Amsterdamse grachten. Toegegeven, de keuze is 
reuze als je alle menukaarten van alle internationale restaurants en keukens naast elkaar legt, de kwaliteit is in sommige 
gevallen heel hoog maar dat zijn de prijzen ook. En de porties klein. Bij sommige gerechten moet je opletten dat het niet 
te hard waait, anders vliegt het van je bord.
Nog maar een keer proberen dan? ‘Mag ik alstublieft twee biertjes van u?’ Wat dan volgt, is voor mij soms een reden om 
meteen een terrasje verderop te pakken: ‘Mijn collega komt zo bij u.’

Mijn collega

Column

Geboren en getogen in Laag-Keppel vertrok Jur Raatjes (68) na zijn militaire dienstplicht naar Amsterdam 
voor een studie wiskunde. Na een werkzaam leven bij onder andere NOS, RTL 4, Heineken, Renault en 
Mazda heeft hij nu als gepensioneerde de tijd om vanuit zijn woonplaats Amstelveen zijn overpeinzingen 
te delen over het leven van een Achterhoeker in de Randstad.

Jur Raatjes
SPUITWERK

PROJECTBEGELEIDING VERKOOP VERF

SCHILDERWERKEN GLASWERK

BEHANGWERK

Leigraafseweg 25, 6983 BR Doesburg  ► T 0313 472 107

www.alexkoenders.nl
Zomerweg 21, 6996 DP Drempt, Tel.: 0313 - 472 722

Internet: www.seegersdrempt.nl / E-mail: info@seegersdrempt.nl

C. SEEGERS
Rijwielen

Koop bij de adverteerder
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Samenstelling: Pierre Seegers

Puzzel
Zin om te puzzelen? We hebben er weer een voor je samengesteld om je weer een paar uurtjes te vermaken. De juiste 
oplossing van deze puzzel kan je bovendien leuke prijzen opleveren. Wat moet je doen? In de woordzoeker zijn 49 
woorden verstopt. Die woorden staan omschreven in de tekst hieronder met achter iedere omschrijving het aantal 
letters waaruit het woord bestaat. Ontdek welk woord we bedoelen, zoek het woord op in de woordzoeker en streep 
hem door. De woorden staan van links naar rechts, van rechts naar links, van boven naar beneden en van beneden 
naar boven. Sommige letters worden dubbel gebruikt. Alle overgebleven letters in de woordzoeker vormen een 
woord. Welk woord zoeken we? 

Stuur je oplossing voor 31 juli 2023 naar dehessencombinatie@hc-03.nl of naar Redactie De Hessencombinatie, p/a 
Kruijsakker 12, 6996 DL Drempt. Onder de goede inzendingen verloten we drie prijzen van HC’03. Prijswinnaars 
ontvangen automatisch bericht.
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derland genoemd.(9)   
 29.  Muziek: dit hemellichaam zong stiekem een lied 

met Goldband.(4)  
 30. Zo heten Spanje en Portugal samen.(6) 
 31.  Brocantemarkt in Hummelo, altijd rond de Ronde 

van Frankrijk.(4,2,6) 
 32. Fysieke teamsport met 15 spelers in elk team.(5)  
 33. Amsterdam: Johan Cruijff ….. (5)  
 34.  Muziek: hij heeft geen dyscalculie, maar zingt er 

wel over.(4)  
 35. Cryptisch: een voorbeeld voor een mannequin.(5) 
 36.  Sterke drank, rond de 35% alcohol. Ook wel een 

‘jonge’ genoemd.(7)   
 37.  Een bepaalde manier van leven van een groep 

binnen een tijdvak.(7) 
 38.  Haar rol in GTST wordt gespeeld door Caroline de 

Bruijn.(6)  
 39.  Taalgebruik binnen een bepaald vakgebied.(6)  

 40.  Dit land is al jaren het populairste vakantieland 
voor Nederlanders.(8)  

 41.  Zo heet het motorcircuit in Hengelo (Gld.) ‘De 
……….. ’(11)  

 42.  (Spel)leiding bij een uitvoering of bij werkzaamhe-
den.(5)  

 43.  Boek voor postzegels en foto’s, maar ook voor een 
verzameling liedjes.(5) 

 44. Verstappen.(3)  
 45.  Op oudere leeftijd neemt het gezichtsvermogen 

af.(5) 
 46.  Gestoomd broodje met vulling, van oorsprong uit de 

Chinese keuken.(5)  
 47.  Camping in buurtschap Eldrik, offi cieel is het Laag-

Keppel.(12)  
 48.  Cryptisch: de eerste politieman in een Belgische 

plaats.(5) 
 49.  013 is het regionale netnummer voor de regio ……. (7)

 1.   Dit muzikale duo kwam in 2023, na 8 jaar, weer bij 
elkaar. (4,2,2,6)  

 2.  Dit Franse bedrijf nam camping IJsselstrand over. (6) 
 3.  Stappen in het bos in Hummelo tussen Pasen en 

Pinksteren. (16)
 4.  Alle aan water gerelateerde artikelen in badkamer, 

slaapkamer of douche. (8)
 5. Dit muzikale duo gaat in 2023 uit elkaar.(4 en 5)
 6.  Stromend water, een plaats in Montferland én een 

plaats in Limburg.(4)
 7. De grootste stad van Noord-Nederland.(9)                            
 8. Deze DJ van Radio 10 heeft zijn eigen schatkelder.(6,5)
 9.  Economische term voor geldontwaarding; alles 

wordt duurder.(8) 
 10. Deze instantie kun je bellen met pech langs de weg.(10)
 11. Zo heet het museum in Gorssel.(4)
 12.  Camping in Hummelo, genoemd naar een veldslag 

van Napoleon.(4)  
 13.  Deze ‘autovereniging’ heeft bijna 5 miljoen leden.(4)
 14.  Zo heet de rubriek van DJ Menno Barreveld van 

Qmusic.(10)

 15.  Kamperen met de luxe van een hotel of accommo-
datie.(8)

 16.  Plaats in Gelderland: Heb jij de juiste getallen? … .. 
juiste getallen zijn 1,8, 12 en 26.(3+2=5)

 17. Dit dier is het Chinese dier van het jaar 2023.(5)
 18. Zo heet de oudste zoon van Ron Brandsteder.(4)                                              
 19. Ander woord voor krant.(7) 
 20.  Plaats in Gelderland: Oeps, zei de koekoek. Waar 

kan ik nu mijn …….. ?(2+6=8) 
 21.  Dit was het woord van het jaar 2022 volgens het 

Genootschap Onze Taal.(14)  
 22.  Cryptisch: deze politieke vogel zit regelmatig op de 

kruk bij Vandaag Inside.(5)                                                   
 23.  Zo noemt men een wereldvreemde studiekop …. (4) 
 24.  Cryptisch: een begrafenis of crematie van een 

zeeman.(8) 
 25.  Plaats dichtbij Zelhem, maar ook een plaats in 

België en Duitsland. (5) 
 26.  Muziek: klassieker van Klein Orkest.(4,2,4) 
 27. Vakantie-eiland, één van de Balearen.(5)  
 28.  Deze stad wordt ook wel het Silicon Valley van Ne-
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België en Duitsland. (5) 
 26.  Muziek: klassieker van Klein Orkest.(4,2,4) 
 27. Vakantie-eiland, één van de Balearen.(5)  
 28.  Deze stad wordt ook wel het Silicon Valley van Ne-
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‘Deze rol lijkt je op het lijf geschreven’, de collega roert kalm in zijn bekertje koffie en kijkt mij met een serieus 
gezicht aan. ‘Maar als je van leren houdt, dan zou ik ervoor gaan. Werken kun je je hele leven.’ Leren ook, denk ik 
bij mezelf, maar toch weet ik dat deze collega gelijk heeft. Een fulltimebaan vergt veel tijd en energie, dat kan een 
reden zijn om niet meer terug in de studieboeken te duiken.

Heeft u zich weleens afgevraagd hoeveel rollen u eigenlijk heeft als mens? En dan heb ik het niet over de wc-rollen 
op het toilet, over de keukenrollen op het aanrecht of over de rolletjes om de buik, nee, ik heb het over de rollen 
die u speelt als mens. Ik heb net als ieder ander verschillende rollen die ik aanneem; ik ben een dochter, een zus, 
een kleindochter, een student, een vriendin en dit jaar nam de rol van docent Nederlands ook een groot deel van 
mijn leven in beslag.

Sociale rollen zijn concepten die geïdentificeerd zijn in de sociologie en psychologie en verwijzen naar de verwach-
tingen die de maatschappij heeft van een individu die een bepaalde positie inneemt. Deze verwachtingen hebben 
invloed op hoe mensen zichzelf zien en hoe zij zich gedragen. Sociale rollen kunnen dus worden gezien als het script 
of de regels die mensen moeten volgen om hun rol goed uit te voeren. Volgens de role theory bepalen de rollen die 
we spelen ons gedrag. Mensen vervullen verschillende rollen die een specifieke status en gedragspatronen implice-
ren. Het vervullen van deze verschillende rollen kan conflicten veroorzaken en ons uitdagen om een evenwicht te 
vinden tussen verschillende verantwoordelijkheden en verwachtingen. Die ‘rolle(r)-coaster’ van 
emoties wilt u natuurlijk voorkomen.

Het is een feit dat de rollen die u aanneemt uiteindelijk belangrijk zijn voor ons 
gedrag en ons zelfbeeld. Ze zijn gebaseerd op de verwachtingen van anderen in 
de samenleving en hebben invloed op onze identiteit. Natuurlijk zit er een 
bepaalde gelaagdheid in het hele concept van de rollen die u aanneemt in 
het leven. Voor de ene persoon bent u een collega en een ander ziet u als 
ouder, het laatste zal niet snel veranderen.

Ik heb ervoor gekozen om volgend jaar een master te volgen. Dat be-
tekent dat de rol van docent Nederlands komt te vervallen en dat de 
rol van student nog even wordt verlengd. Ergens vind ik dat wel een 
prettig idee. Je zit niet voor altijd vast aan alle rollen die je hebt, over 
een paar van die rollen heb je wel degelijk invloed. 

Bij deze wil ik u uitdagen om uw eigen rollen eens onder de loep te 
nemen. Welke rollen zijn aan vervanging toe? En om nog maar even in 
huis-, tuin- en keukentaal te blijven hangen: kiest u dan voor tweelaags 
of drielaags? 

Een andere rol graag
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Guinevere Wolvetang is 22 jaar en woont thuis bij haar ouders en drie katten in Achter-Drempt. Zij studeert 
Nederlands in Nijmegen en schrijft graag over ‘hersenspinsels en andere dingen’ zoals ze het zelf noemt.

Guinevere 

Het adres
voor tuin
& dier.
We zijn er voor alle doeners. Voor iedereen 
die er blij van wordt om lekker buiten bezig 
te zijn. En te zorgen voor alles wat groeit en 
bloeit, het hele jaar door. Als doener vind je 
bij ons precies wat je zoekt: een praktisch 
aanbod en gedegen advies. Van iemand die 
er echt verstand van heeft. Het hele jaar 
door en bij elk weertype weet Welkoop wat 
er nú te doen is in de tuin. We weten hoe je 
goed voor dieren zorgt. En wat je daarvoor 
nodig hebt en hoe je dat aanpakt. 

Tot snel in de winkel! 

Welkoop Toldijk  
Zutphen-Emmerikseweg 35 

Loenhorsterweg 7E - 6999 DT Hummelo
T: 06- 22 21 78 13 E: info@bohyl.nl I: www.bohyl.nl

Grondwerk | Gazon Aanleg | Zaag- en snoeiwerk
| Snipperen | Machinaal knotten | Stobbenvrezen |

Klepelwerk | Machinaal hagen scheren
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Dorpshuis De Ruimte biedt weer veel 
leuke activiteiten deze zomer

Jong en oud kan deze zomer bij Dorpshuis De Ruimte weer genieten van tal 

van leuke activiteiten voor alle bewoners van Drempt, Hummelo, Keppel en 

omgeving.

Avond 4-daagse

Zo vindt van 5 tot 9 juni de Avond 4-daagse Hummelo plaats. Vertrek vanaf het 

Dorpshuis vanaf 18.30 uur. Iedereen kan deelnemen aan deze gezellige wandel 

4-daagse en deelname kost slechts € 6 per persoon. Als je je op maandag 5 of 

dinsdag 6 juni nog inschrijft, dan kost dit € 7,50.  

Inschrijven kan via https://kwbn.tixxy.nl/nl/A4DHummelo. 

Dit is een geweldige gelegenheid om de omgeving van Hummelo te verkennen 

en tegelijkertijd te genieten van een actieve en gezellige wandeltocht met 

klasgenootjes, vrienden en familie.

Vive la France

Op 8 en 9 juli barst Hummelo weer uit haar voegen tijdens het brocantefestijn 

Vive la France. Achter de kerk onder de prachtige lindebomen voorziet het 

Dorpshuis je van een heerlijk hapje en drankje. Laat je verrassen door dit 

heerlijke pop-up terras en kijk je ogen uit op de fantastische zomerse markt. 

Dit is het perfecte evenement voor iedereen die van brocante en Franse sfeer 

houdt.

Cabaret

Op zaterdagavond 2 september presenteert De Ruimte een cabaretavond 

van de bovenste plank met Goeie Tukkers André Manuel, Thijs Kemperink 

en Ernest Beuving. Zij brengen hun nieuwe show De blijde boodschap in de 

kerk in Hummelo. Denk aan een grote boodschap, een kleine boodschap, een 

boodschap die schuurt of een boodschap die stinkt. Een boodschap die men 

ziet aankomen of juist helemaal niet. Het gaat er de heren vooral om hoe 

de boodschap is verpakt. Vandaar De blijde boodschap. Ga je met deze drie 

rugzakjes mee op zoek naar Dixieland? Het beloofde land, het land van de 

hoop waar stikstof niet gemeten wordt en waar geen angstcultuur heerst, of… 

durf je nu al niet? Kaarten binnenkort verkrijgbaar, houd onze Facebook pagina 

in de gaten.

Dorpshuis De Ruimte nodigt je van harte uit om deze evenementen bij te 

wonen en ervan te genieten.

www.dorpshuishummelo.nl.

Mariet Terhorst en Jannie Lenderink.

Prijswinnaars 
voorjaarspuzzel

In onze uitgave van maart stond een voorjaarspuzzel waarbij we 

een deel van onze lezers weer mee hebben kunnen vermaken. 

Van alle puzzelaars hebben er 30 de juiste oplossing naar ons 

ingestuurd: Vijftigste nummer HC. Onder de goede inzenders 

hebben we pakketten verloot met daarin kleding van Jeans Centre 

en artikelen van onze eigen vereniging. Mariet ter Horst uit Achter-

Drempt, Jannie Lenderink uit Wehl en Mathieu Eugelink uit Eldrik 

hebben hun prijs inmiddels ontvangen. Prijswinnaars, van harte 

gefeliciteerd.   

Onze voetbalclub is een bloeiende 

vereniging met 12 jeugdteams, 6 

seniorenteams, 3 vrouwenteams 

en een recreatief team dat elke 

zondag een balletje trapt. Op 

onze mooie sportaccommodatie 

genieten jong en oud wekelijks 

van hun favoriete sport. Om dat 

in de toekomst mogelijk te blijven 

maken, zijn we altijd op zoek naar vrijwilligers in het bestuur die 

daarover mee willen denken op welk vlak dan ook. Waar ligt jouw 

kracht? Ben je goed met cijfers? Bedenk je graag activiteiten voor 

onze jeugd? Ben je goed in marketing? Heb je een groot netwerk 

dat je wil inzetten voor onze vereniging? Of ligt jouw kwaliteit 

op een heel ander vlak en wil je dat graag voor HC’03 inzetten? 

Waar jouw kracht ook ligt, als je bereid bent om onze vereniging 

verder te helpen, komen we graag met jou in contact. Meld je aan 

via info@hc-03.nl of spreek een van de bestuursleden aan: Anke, 

Annemieke, Carolien, Ceciel, Mart, Maurice en Patrick. Dan drinken 

we binnenkort samen een kop koffie op ons sportpark. Tot snel!    

Wil je je als bestuurslid inzetten voor HC’03?

VaRiA
Lintjes voor Rikie Jansen en Gerard van Heusden

Praat mee over het nieuwe Dorpsplan van Drempt

Rikie Jansen (74) uit Hummelo

‘Mevrouw Jansen, u werd vanmorgen met de limousine opgehaald omdat er een promotiefilmpje 

gemaakt moest worden. Om het helemaal echt te laten lijken, zat de video-boy al in de limo. We 

kennen u allemaal als ‘tante Rikie’ en u bent al meer dan 25 jaar het boegbeeld van de Zwarte Cross.‘

‘In 1997 heeft een vriendengroepje uit Hummelo, waaronder uw zoon André, plannen gemaakt voor 

een feestje vol spektakel: met wat muziek, crossmotoren en zonder vergunning. Een ‘zwarte’ cross dus. 

U stond op het podium, uw status werd steeds meer uitgebreid en werd de verpersoonlijking voor alles 

waar de Zwarte Cross en de Achterhoek voor staan: saamhorigheid, tolerantie, nuchterheid, gezelligheid 

en een lach. Dit doet u op geheel eigen wijze en volstrekt unieke manier. In 2022 werd u uitgezwaaid 

als festivaldirectrice.’

‘U bent een groot voorvechtster van de Achterhoekse taal en in samenwerking met de Ideefabriek Achterhoek zijn twee verhalenboeken verschenen 

waarvan één in 2017 bekroond is tot het beste boek van de Achterhoek en Liemers. Daarnaast bezoekt u regelmatig scholen om aan klassen te vertellen 

over de Achterhoek en het belang van de Achterhoekse streektaal.‘

Gerard van Heusden (84) uit Voor-Drempt

‘U bent vanmorgen ook onder valse voorwendselen meegenomen. Uw echtgenote was jarig en dat zou 

worden gevierd. Maar we zijn hier vandaag om u in het zonnetje te zetten.‘

‘Gerard was, na het reageren op een oproep in 1997, bestuurslid van het CDA Hummelo en Keppel. 

In 1998 werd hij gekozen tot voorzitter. Ook is hij medeoprichter van het eerste uur van de Stichting 

Samenwerken Welzijn Bronckhorst en vanaf het begin penningmeester van de stichting. Hij leverde 

een grote bijdrage aan het verder activeren van het welzijnswerk (onder andere schuldhulpmaatje en 

zorgloketten) en spande zich jarenlang in voor het welzijn van de meest oudere en kwetsbare inwoners 

van Bronckhorst.’ ‘U was in 2005 initiatiefnemer van de stichting die wandelpaden in Hummelo en 

Keppel ontwikkelt en beheert. U was de drijvende kracht, altijd uiterst gedreven en actief.‘

‘Samen met de heer Maalderink besloot u om Stichting Welzijn Ouderen in Hummelo en Keppel nieuw leven in te blazen en had u een grote rol bij de 

oprichting van de Gebruikersvereniging Gezondheidscentrum Hoog-Keppel.’

In 2010 is het laatste dorpsontwikkelingsplan van Drempt gemaakt. Een aantal doelen uit dat plan is gehaald, 

een aantal is nog actueel en sommige doelen zijn inmiddels achterhaald. Daarom vindt Dorpsbelang 

Drempt het tijd voor een nieuw plan. Een werkgroep heeft voorbereidingen getroffen om de input van 

zoveel mogelijk inwoners te verzamelen, zodat het een plan van en voor alle inwoners wordt. Daarom staat 

er op woensdag 28 juni om 19.15 uur een bijeenkomst gepland in het Dorpshuis in Voor-Drempt om alle 

inwoners mee te laten praten over de toekomst van hun dorp.

Een dorpsplan zorgt voor het behoud en het verbeteren van de leefbaarheid in en om de dorpskern. Bij Drempt gaat het daarbij om de dorpskernen van 

zowel Voor-Drempt als Achter-Drempt. Daarin wordt aan de hand van verschillende thema’s, zoals woonbehoefte, verkeersveiligheid en ondernemerschap, 

een plan uitgewerkt waarin doelen zijn gesteld om de leefbaarheid te verbeteren. Om het plan uiteindelijk op te stellen, wordt rekening gehouden met een 

doorlooptijd van ongeveer 9 maanden tot 1 jaar, zodat de realisatie van het plan begin 2024 concreet kan starten. Dorpsbelang Drempt zorgt daarbij voor 

voortgangsbewaking en periodieke communicatie. 

Afgelopen winter is er een werkgroep gevormd die bestaat uit inwoners van beide dorpskernen. Op 11 maart trapte de werkgroep het proces om tot een 

dorpsplan te komen af met een fietstocht waarbij beide kernen en het buitengebied van Drempt werden doorkruist. De werkgroepleden sloten de fietstocht 

af met een brainstormsessie waarin ze diverse thema’s voor het dorpsplan aanleverden. Bij de totstandkoming van het plan wordt de werkgroep begeleid 

door twee vrijwilligers van de Vereniging voor Dorpshuizen en Kleine Kernen Gelderland die aan de hand van een stappenplan al meerdere dorpsplannen 

hebben ontwikkeld met inwoners van kleine kernen. Ook zijn de gebiedsambtenaren van de gemeente Bronckhorst betrokken bij het dorpsplan Drempt. 

De bewonersavond op woensdag 28 juni is een essentiële stap in het proces. Daarbij kunnen alle Dremptenaren, jong en oud, onderwerpen inbrengen die 

spelen in en om hun beide dorpskernen. Wil je meepraten over de toekomst van jouw dorp? Kom dan woensdag 28 juni om 19.15 uur naar het Dorpshuis 

in Voor-Drempt en praat mee. www.drempt.info/dorpsraaddrempt 

dop drempt dop drempt

Ook dit jaar werden op 26 april, de dag voor Koningsdag, in ons land weer de traditionele koninklijke onderscheidingen uitgereikt. Uit ons verzorgingsgebied 
werd mevrouw Rikie Jansen uit Hummelo benoemd tot Ridder in de Orde van Oranje Nassau en Gerard van Heusden uit Voor-Drempt tot Lid in de Orde van 
Oranje Nassau. Hieronder citeren we uit de toespraken van burgemeester Besselink.
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Dorpshuis De Ruimte biedt weer veel 
leuke activiteiten deze zomer
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VaRiA
Lintjes voor Rikie Jansen en Gerard van Heusden

Praat mee over het nieuwe Dorpsplan van Drempt

Rikie Jansen (74) uit Hummelo

‘Mevrouw Jansen, u werd vanmorgen met de limousine opgehaald omdat er een promotiefilmpje 

gemaakt moest worden. Om het helemaal echt te laten lijken, zat de video-boy al in de limo. We 

kennen u allemaal als ‘tante Rikie’ en u bent al meer dan 25 jaar het boegbeeld van de Zwarte Cross.‘

‘In 1997 heeft een vriendengroepje uit Hummelo, waaronder uw zoon André, plannen gemaakt voor 

een feestje vol spektakel: met wat muziek, crossmotoren en zonder vergunning. Een ‘zwarte’ cross dus. 

U stond op het podium, uw status werd steeds meer uitgebreid en werd de verpersoonlijking voor alles 

waar de Zwarte Cross en de Achterhoek voor staan: saamhorigheid, tolerantie, nuchterheid, gezelligheid 

en een lach. Dit doet u op geheel eigen wijze en volstrekt unieke manier. In 2022 werd u uitgezwaaid 

als festivaldirectrice.’

‘U bent een groot voorvechtster van de Achterhoekse taal en in samenwerking met de Ideefabriek Achterhoek zijn twee verhalenboeken verschenen 

waarvan één in 2017 bekroond is tot het beste boek van de Achterhoek en Liemers. Daarnaast bezoekt u regelmatig scholen om aan klassen te vertellen 

over de Achterhoek en het belang van de Achterhoekse streektaal.‘

Gerard van Heusden (84) uit Voor-Drempt

‘U bent vanmorgen ook onder valse voorwendselen meegenomen. Uw echtgenote was jarig en dat zou 

worden gevierd. Maar we zijn hier vandaag om u in het zonnetje te zetten.‘

‘Gerard was, na het reageren op een oproep in 1997, bestuurslid van het CDA Hummelo en Keppel. 

In 1998 werd hij gekozen tot voorzitter. Ook is hij medeoprichter van het eerste uur van de Stichting 

Samenwerken Welzijn Bronckhorst en vanaf het begin penningmeester van de stichting. Hij leverde 

een grote bijdrage aan het verder activeren van het welzijnswerk (onder andere schuldhulpmaatje en 

zorgloketten) en spande zich jarenlang in voor het welzijn van de meest oudere en kwetsbare inwoners 

van Bronckhorst.’ ‘U was in 2005 initiatiefnemer van de stichting die wandelpaden in Hummelo en 

Keppel ontwikkelt en beheert. U was de drijvende kracht, altijd uiterst gedreven en actief.‘

‘Samen met de heer Maalderink besloot u om Stichting Welzijn Ouderen in Hummelo en Keppel nieuw leven in te blazen en had u een grote rol bij de 

oprichting van de Gebruikersvereniging Gezondheidscentrum Hoog-Keppel.’

In 2010 is het laatste dorpsontwikkelingsplan van Drempt gemaakt. Een aantal doelen uit dat plan is gehaald, 

een aantal is nog actueel en sommige doelen zijn inmiddels achterhaald. Daarom vindt Dorpsbelang 

Drempt het tijd voor een nieuw plan. Een werkgroep heeft voorbereidingen getroffen om de input van 

zoveel mogelijk inwoners te verzamelen, zodat het een plan van en voor alle inwoners wordt. Daarom staat 

er op woensdag 28 juni om 19.15 uur een bijeenkomst gepland in het Dorpshuis in Voor-Drempt om alle 

inwoners mee te laten praten over de toekomst van hun dorp.

Een dorpsplan zorgt voor het behoud en het verbeteren van de leefbaarheid in en om de dorpskern. Bij Drempt gaat het daarbij om de dorpskernen van 

zowel Voor-Drempt als Achter-Drempt. Daarin wordt aan de hand van verschillende thema’s, zoals woonbehoefte, verkeersveiligheid en ondernemerschap, 

een plan uitgewerkt waarin doelen zijn gesteld om de leefbaarheid te verbeteren. Om het plan uiteindelijk op te stellen, wordt rekening gehouden met een 

doorlooptijd van ongeveer 9 maanden tot 1 jaar, zodat de realisatie van het plan begin 2024 concreet kan starten. Dorpsbelang Drempt zorgt daarbij voor 

voortgangsbewaking en periodieke communicatie. 

Afgelopen winter is er een werkgroep gevormd die bestaat uit inwoners van beide dorpskernen. Op 11 maart trapte de werkgroep het proces om tot een 

dorpsplan te komen af met een fietstocht waarbij beide kernen en het buitengebied van Drempt werden doorkruist. De werkgroepleden sloten de fietstocht 

af met een brainstormsessie waarin ze diverse thema’s voor het dorpsplan aanleverden. Bij de totstandkoming van het plan wordt de werkgroep begeleid 

door twee vrijwilligers van de Vereniging voor Dorpshuizen en Kleine Kernen Gelderland die aan de hand van een stappenplan al meerdere dorpsplannen 

hebben ontwikkeld met inwoners van kleine kernen. Ook zijn de gebiedsambtenaren van de gemeente Bronckhorst betrokken bij het dorpsplan Drempt. 

De bewonersavond op woensdag 28 juni is een essentiële stap in het proces. Daarbij kunnen alle Dremptenaren, jong en oud, onderwerpen inbrengen die 

spelen in en om hun beide dorpskernen. Wil je meepraten over de toekomst van jouw dorp? Kom dan woensdag 28 juni om 19.15 uur naar het Dorpshuis 

in Voor-Drempt en praat mee. www.drempt.info/dorpsraaddrempt 

dop drempt dop drempt

Ook dit jaar werden op 26 april, de dag voor Koningsdag, in ons land weer de traditionele koninklijke onderscheidingen uitgereikt. Uit ons verzorgingsgebied 
werd mevrouw Rikie Jansen uit Hummelo benoemd tot Ridder in de Orde van Oranje Nassau en Gerard van Heusden uit Voor-Drempt tot Lid in de Orde van 
Oranje Nassau. Hieronder citeren we uit de toespraken van burgemeester Besselink.
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Voor actuele informatie over een activiteit kunt u het beste contact opnemen met de desbetreffende organisator.

   t/m september   t/m september   t/m september

Activiteitenkalender
Drempt, Hummelo en Keppel

Samenstelling: Gerard Maalderink
Foto: Fred van Daalen

JUNI

wo 7 jun
 •  Bijeenkomst De Zonnebloem HKD (een gezellig dagje uit!), 

10.00-17.00 uur, info: Bouwien Oosting (06-130 104 05 of 
bouwienoosting@gmail.com)

vr 9 jun
 •  Koffi eochtend diaconie Drempt & Oldenkeppel i.s.m. Dorpshuis, 

Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-12.00 uur, 
info: Marian Lusink (0313-479 174)

 •  Finale Avond4daagse Hummelo, info: info@dorpshuishummelo.nl
za 10 jun
 •  Rondleiding met wijnproeverij, Wijnboerderij ’t Heekenbroek 

Achter-Drempt,15.00 uur, info: heekenbroek.nl, vooraf aanmelden: 
0314-381 988

 •  Onderling toernooi en feestavond HC ‘03, sportpark ’t Doornslag 
Achter-Drempt, 14.00-24.00 uur, info: www.hc-03.nl

zo 11 jun
 •  Keppelrun, hardloopevenement voor jong en oud, 0,5 + 1km (4-12 

jaar) / 2,5 + 5 + 10km, start en fi nish in Hoog-Keppel, 10.00-14.00 
uur, inschrijving en starttijden: www.keppelrun.nl

wo 14 jun
 •  Bijeenkomst Vrouwen van Nu, schrijfster Steffi e van den Oord vertelt 

over haar laatste boek ‘De vrouwen van Hendrik de Jong’, Dorpshuis 
De Ruimte Hummelo, 19.45 uur, info: vvn.hkd@gmail.com

vr 16 jun
 •  Dialectochtend, ’t Hessenhuus Achter-Drempt, 10.00-11.00 uur, info: 

0314-376 000 (Lang Leve Kunst)
za 17 jun
 •  Dressuurwedstrijden Z1 t/m ZZL Rijvereniging Hummelo, Hippisch 

Centrum Groot-Zande Hummelo, publiek is welkom, info: facebook.
com/Grootzande

 •  Foute Party met DJ Theo, Dorpshuis Voor-Drempt, 20.30 uur, info: 
www.facebook.com/dorpshuisdrempt

za 17 + zo 18 jun
 •  Jeugdvoetbaltoernooi en jeugdkamp pupillen JO08 t/m JO15 van 

HC’03, sportpark ’t Doornslag Achter-Drempt, info: www.hc-03.nl
zo 18 jun
 •  Dressuurwedstrijden B t/m M2 Rijvereniging Hummelo, Hippisch 

Centrum Groot-Zande Hummelo, publiek is welkom, info: facebook.
com/Grootzande

wo 21 jun
 •  Langste dag wandeling van Hummelo naar Hoog-Keppel, 

Protestantse gemeenten Hummelo en Drempt & Oldenkeppel, 
vertrek vanuit Dorpskerk Hummelo, 19.00 uur

wo 28 jun
 •  Bijeenkomst De Zonnebloem HKD, uitstapje naar landwinkel De 

Verse Kers Wehl, 14.00-16.30 uur, info: Bouwien Oosting 
(06-130 104 05 of bouwienoosting@gmail.com)

 •  Open Tafel, Dorpshuis Voor-Drempt, 17.00-19.00 uur, info + 
aanmelden (uiterlijk de maandag ervoor): 
Frank Wolbrink (06-519 357 93)

JULI

za 1 jul
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl
 •  Loonbedrijf Seegers Beachvolleybaltoernooi, C.V. De Blauwe Snep, 

Theo Hoppenreijsplein Achter-Drempt, aanvang 14.30 uur, 
info: beachvolleybaldrempt@gmail.com

di 4 jul
 •  Musical en afscheid groep 8 BS de Klimtoren Voor-Drempt, 

info: www.deklimtorendrempt.nl
 •  Afscheidsavond leerjaar 8 IKC de Woordhof Hummelo, 

info: www.woordhof.nl
do 6 jul
 •  Festival, IKC de Woordhof Hummelo, info: www.woordhof.nl
 •  Repair Café, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van Panhuysbrink 1E 

Hoog-Keppel, 09.30-12.00 uur, info: swdrempthummelokeppel.nl
 •  Fietsmiddag 50+, KBO-PCOB afd. DHK, verzamelen Burg. van 

Panhuysbrink Hoog-Keppel, 13.30 uur, 
info: Gerda Hakvoort (0313-472 550 of hakvoortgma@gmail.com)

vr 7 jul
 •  Rondleiding met wijnproeverij, Wijnboerderij ’t Heekenbroek 

Achter-Drempt, 15.00 uur, info: heekenbroek.nl, vooraf aanmelden: 
0314-381 988

za 8 jul
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl
za 8 + zo 9 jul
 •  Vive la France Hummelo, 2-daagse brocante- en kunstfair, 

Dorpsstraat Hummelo, info: www.vive-la-france.nl
vr 14 jul
 •  Koffi eochtend diaconie Drempt & Oldenkeppel i.s.m. Dorpshuis, 

Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-12.00 uur, 
info: Marian Lusink (0313-479 174)

 •  Internationaal Folkloristisch Dansfestival met dansgroepen 
uit Noord-Macedonië/Estland/Nederland, meedansen in 
vrijetijdskleding, Dorpshuis Voor-Drempt, 20.00-23.00 uur, 
info: www.iesselschotsers.nl of Herman Bouman (06-511 553 76)

za 15 jul
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

vr 21 jul
 •  Rondleiding met wijnproeverij, Wijnboerderij ’t Heekenbroek 

Achter-Drempt, 15.00 uur, info: heekenbroek.nl, 
vooraf aanmelden: 0314-381 988

za 22 jul
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl
za 29 jul
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

AUGUSTUS

do 3 aug
 •  Repair Café, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van Panhuysbrink 1E 

Hoog-Keppel, 09.30-12.00 uur, info: swdrempthummelokeppel.nl
 •  Fietsmiddag 50+, KBO-PCOB afd. DHK, verzamelen Burg. van 

Panhuysbrink Hoog-Keppel, 13.30 uur, 
info: Gerda Hakvoort (0313-472 550 of hakvoortgma@gmail.com)

vr 4 aug
 •  Rondleiding met wijnproeverij, Wijnboerderij ’t Heekenbroek 

Achter-Drempt, 15.00 uur, info: heekenbroek.nl, 
vooraf aanmelden: 0314-381 988

za 5 aug
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl
za 12 aug
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl
vr 18 aug
 •  Rondleiding met wijnproeverij, Wijnboerderij ’t Heekenbroek 

Achter-Drempt, 15.00 uur, info: heekenbroek.nl, vooraf aanmelden: 
0314-381 988

za 19 aug
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl
 •  BBQ/Zomerfeest Stichting Welzijn, Burg. van Panhuysbrink 1E Hoog-

Keppel, info: swdrempthummelokeppel.nl
za 26 aug
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl
zo 27 aug
 •  Keppeltoertocht voor oldtimer landbouwvoertuigen, 10.00-16.00 

uur, info: facebook.com/keppeltoertocht

SEPTEMBER

za 2 sep
 •  Volksfeest Keppel en Eldrik, 09.00-24.00 uur, info: www.inkeppel.nl
do 7 sep
 •  Repair Café, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van Panhuysbrink 1E 

Hoog-Keppel, 09.30-12.00 uur, info: swdrempthummelokeppel.nl
 •  Fietsmiddag 50+, KBO-PCOB afd. DHK, verzamelen Burg. van 

Panhuysbrink Hoog-Keppel, 13.30 uur, 
info: Gerda Hakvoort (0313-472 550 of hakvoortgma@gmail.com)

vr 8 sep
 •  Dialectochtend, Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-11.00 uur, info: 

0314-376 000 (Lang Leve Kunst)
 •  Koffi eochtend diaconie Drempt & Oldenkeppel i.s.m. Dorpshuis, 

Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-12.00 uur, 
info: Marian Lusink (0313-479 174)

za 9 sep
 •  Bijeenkomst De Zonnebloem HKD, Pareltjesrit, verzamelen bij FF 

naar Steef Hummelo, 14.00-16.30 uur, 
info: Bouwien Oosting (06-130 104 05 of bouwienoosting@gmail.com)

 •  Rondleiding met wijnproeverij, Wijnboerderij ’t Heekenbroek 
Achter-Drempt, 15.00 uur, info: heekenbroek.nl, 
vooraf aanmelden: 0314-381 988

za 9 + zo 10 sep
 •  Open Monumentendag 2023, organisatie Stichting 

Openmonumentendagen Bronckhorst, 
info: openmonumentendagbronckhorst.nl

di 12 + wo 13 sep
 •  Kermis Hummelo, info: www.volksfeesthummelo.nl
wo 13 sep
 •  Dagje uit Vrouwengroep Drempt, bezoek aan boerencamping 

Remmelink en Bandus bamboekwekerij, 
info: Thea Hendriksen (0313-473 812)

za 16 sep
 •  World Clean Up Day, wereldwijd ruimen mensen het zwerfafval in 

hun eigen wijk op, meer info: Henk ten Zijthoff (henk@tzff.nl)
 •  Rondleiding met wijnproeverij, Wijnboerderij ’t Heekenbroek 

Achter-Drempt, 15.00 uur, 
info: heekenbroek.nl, vooraf aanmelden: 0314-381 988

za 16 t/m ma 18 sep
 •  Kermis Drempt, info: www.dremptsekermis.nl
do 21 sep
 •  Eerste bijeenkomst nieuw seizoen Dameskrans Hummelo, Dorpshuis 

De Ruimte Hummelo, 14.00-16.00 uur
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Voor actuele informatie over een activiteit kunt u het beste contact opnemen met de desbetreffende organisator.

   t/m september   t/m september   t/m september

Activiteitenkalender
Drempt, Hummelo en Keppel

Samenstelling: Gerard Maalderink
Foto: Fred van Daalen

JUNI

wo 7 jun
 •  Bijeenkomst De Zonnebloem HKD (een gezellig dagje uit!), 

10.00-17.00 uur, info: Bouwien Oosting (06-130 104 05 of 
bouwienoosting@gmail.com)

vr 9 jun
 •  Koffi eochtend diaconie Drempt & Oldenkeppel i.s.m. Dorpshuis, 

Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-12.00 uur, 
info: Marian Lusink (0313-479 174)

 •  Finale Avond4daagse Hummelo, info: info@dorpshuishummelo.nl
za 10 jun
 •  Rondleiding met wijnproeverij, Wijnboerderij ’t Heekenbroek 

Achter-Drempt,15.00 uur, info: heekenbroek.nl, vooraf aanmelden: 
0314-381 988

 •  Onderling toernooi en feestavond HC ‘03, sportpark ’t Doornslag 
Achter-Drempt, 14.00-24.00 uur, info: www.hc-03.nl

zo 11 jun
 •  Keppelrun, hardloopevenement voor jong en oud, 0,5 + 1km (4-12 

jaar) / 2,5 + 5 + 10km, start en fi nish in Hoog-Keppel, 10.00-14.00 
uur, inschrijving en starttijden: www.keppelrun.nl

wo 14 jun
 •  Bijeenkomst Vrouwen van Nu, schrijfster Steffi e van den Oord vertelt 

over haar laatste boek ‘De vrouwen van Hendrik de Jong’, Dorpshuis 
De Ruimte Hummelo, 19.45 uur, info: vvn.hkd@gmail.com

vr 16 jun
 •  Dialectochtend, ’t Hessenhuus Achter-Drempt, 10.00-11.00 uur, info: 

0314-376 000 (Lang Leve Kunst)
za 17 jun
 •  Dressuurwedstrijden Z1 t/m ZZL Rijvereniging Hummelo, Hippisch 

Centrum Groot-Zande Hummelo, publiek is welkom, info: facebook.
com/Grootzande

 •  Foute Party met DJ Theo, Dorpshuis Voor-Drempt, 20.30 uur, info: 
www.facebook.com/dorpshuisdrempt

za 17 + zo 18 jun
 •  Jeugdvoetbaltoernooi en jeugdkamp pupillen JO08 t/m JO15 van 

HC’03, sportpark ’t Doornslag Achter-Drempt, info: www.hc-03.nl
zo 18 jun
 •  Dressuurwedstrijden B t/m M2 Rijvereniging Hummelo, Hippisch 

Centrum Groot-Zande Hummelo, publiek is welkom, info: facebook.
com/Grootzande

wo 21 jun
 •  Langste dag wandeling van Hummelo naar Hoog-Keppel, 

Protestantse gemeenten Hummelo en Drempt & Oldenkeppel, 
vertrek vanuit Dorpskerk Hummelo, 19.00 uur

wo 28 jun
 •  Bijeenkomst De Zonnebloem HKD, uitstapje naar landwinkel De 

Verse Kers Wehl, 14.00-16.30 uur, info: Bouwien Oosting 
(06-130 104 05 of bouwienoosting@gmail.com)

 •  Open Tafel, Dorpshuis Voor-Drempt, 17.00-19.00 uur, info + 
aanmelden (uiterlijk de maandag ervoor): 
Frank Wolbrink (06-519 357 93)

JULI

za 1 jul
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl
 •  Loonbedrijf Seegers Beachvolleybaltoernooi, C.V. De Blauwe Snep, 

Theo Hoppenreijsplein Achter-Drempt, aanvang 14.30 uur, 
info: beachvolleybaldrempt@gmail.com

di 4 jul
 •  Musical en afscheid groep 8 BS de Klimtoren Voor-Drempt, 

info: www.deklimtorendrempt.nl
 •  Afscheidsavond leerjaar 8 IKC de Woordhof Hummelo, 

info: www.woordhof.nl
do 6 jul
 •  Festival, IKC de Woordhof Hummelo, info: www.woordhof.nl
 •  Repair Café, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van Panhuysbrink 1E 

Hoog-Keppel, 09.30-12.00 uur, info: swdrempthummelokeppel.nl
 •  Fietsmiddag 50+, KBO-PCOB afd. DHK, verzamelen Burg. van 

Panhuysbrink Hoog-Keppel, 13.30 uur, 
info: Gerda Hakvoort (0313-472 550 of hakvoortgma@gmail.com)

vr 7 jul
 •  Rondleiding met wijnproeverij, Wijnboerderij ’t Heekenbroek 

Achter-Drempt, 15.00 uur, info: heekenbroek.nl, vooraf aanmelden: 
0314-381 988

za 8 jul
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl
za 8 + zo 9 jul
 •  Vive la France Hummelo, 2-daagse brocante- en kunstfair, 

Dorpsstraat Hummelo, info: www.vive-la-france.nl
vr 14 jul
 •  Koffi eochtend diaconie Drempt & Oldenkeppel i.s.m. Dorpshuis, 

Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-12.00 uur, 
info: Marian Lusink (0313-479 174)

 •  Internationaal Folkloristisch Dansfestival met dansgroepen 
uit Noord-Macedonië/Estland/Nederland, meedansen in 
vrijetijdskleding, Dorpshuis Voor-Drempt, 20.00-23.00 uur, 
info: www.iesselschotsers.nl of Herman Bouman (06-511 553 76)

za 15 jul
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

vr 21 jul
 •  Rondleiding met wijnproeverij, Wijnboerderij ’t Heekenbroek 

Achter-Drempt, 15.00 uur, info: heekenbroek.nl, 
vooraf aanmelden: 0314-381 988

za 22 jul
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl
za 29 jul
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl

AUGUSTUS

do 3 aug
 •  Repair Café, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van Panhuysbrink 1E 

Hoog-Keppel, 09.30-12.00 uur, info: swdrempthummelokeppel.nl
 •  Fietsmiddag 50+, KBO-PCOB afd. DHK, verzamelen Burg. van 

Panhuysbrink Hoog-Keppel, 13.30 uur, 
info: Gerda Hakvoort (0313-472 550 of hakvoortgma@gmail.com)

vr 4 aug
 •  Rondleiding met wijnproeverij, Wijnboerderij ’t Heekenbroek 

Achter-Drempt, 15.00 uur, info: heekenbroek.nl, 
vooraf aanmelden: 0314-381 988

za 5 aug
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl
za 12 aug
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl
vr 18 aug
 •  Rondleiding met wijnproeverij, Wijnboerderij ’t Heekenbroek 

Achter-Drempt, 15.00 uur, info: heekenbroek.nl, vooraf aanmelden: 
0314-381 988

za 19 aug
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl
 •  BBQ/Zomerfeest Stichting Welzijn, Burg. van Panhuysbrink 1E Hoog-

Keppel, info: swdrempthummelokeppel.nl
za 26 aug
 •  Open Zaterdag (bezichtiging kerk en activiteiten), St. Joriskerk Voor-

Drempt, 11.00-16.00 uur, info: www.stjoriskerkdrempt.nl
zo 27 aug
 •  Keppeltoertocht voor oldtimer landbouwvoertuigen, 10.00-16.00 

uur, info: facebook.com/keppeltoertocht

SEPTEMBER

za 2 sep
 •  Volksfeest Keppel en Eldrik, 09.00-24.00 uur, info: www.inkeppel.nl
do 7 sep
 •  Repair Café, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van Panhuysbrink 1E 

Hoog-Keppel, 09.30-12.00 uur, info: swdrempthummelokeppel.nl
 •  Fietsmiddag 50+, KBO-PCOB afd. DHK, verzamelen Burg. van 

Panhuysbrink Hoog-Keppel, 13.30 uur, 
info: Gerda Hakvoort (0313-472 550 of hakvoortgma@gmail.com)

vr 8 sep
 •  Dialectochtend, Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-11.00 uur, info: 

0314-376 000 (Lang Leve Kunst)
 •  Koffi eochtend diaconie Drempt & Oldenkeppel i.s.m. Dorpshuis, 

Dorpshuis Voor-Drempt, 10.00-12.00 uur, 
info: Marian Lusink (0313-479 174)

za 9 sep
 •  Bijeenkomst De Zonnebloem HKD, Pareltjesrit, verzamelen bij FF 

naar Steef Hummelo, 14.00-16.30 uur, 
info: Bouwien Oosting (06-130 104 05 of bouwienoosting@gmail.com)

 •  Rondleiding met wijnproeverij, Wijnboerderij ’t Heekenbroek 
Achter-Drempt, 15.00 uur, info: heekenbroek.nl, 
vooraf aanmelden: 0314-381 988

za 9 + zo 10 sep
 •  Open Monumentendag 2023, organisatie Stichting 

Openmonumentendagen Bronckhorst, 
info: openmonumentendagbronckhorst.nl

di 12 + wo 13 sep
 •  Kermis Hummelo, info: www.volksfeesthummelo.nl
wo 13 sep
 •  Dagje uit Vrouwengroep Drempt, bezoek aan boerencamping 

Remmelink en Bandus bamboekwekerij, 
info: Thea Hendriksen (0313-473 812)

za 16 sep
 •  World Clean Up Day, wereldwijd ruimen mensen het zwerfafval in 

hun eigen wijk op, meer info: Henk ten Zijthoff (henk@tzff.nl)
 •  Rondleiding met wijnproeverij, Wijnboerderij ’t Heekenbroek 

Achter-Drempt, 15.00 uur, 
info: heekenbroek.nl, vooraf aanmelden: 0314-381 988

za 16 t/m ma 18 sep
 •  Kermis Drempt, info: www.dremptsekermis.nl
do 21 sep
 •  Eerste bijeenkomst nieuw seizoen Dameskrans Hummelo, Dorpshuis 

De Ruimte Hummelo, 14.00-16.00 uur
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Aanvullingen en wijzigingen kunnen worden doorgegeven via het e-mailadres watisertedoenindhk@gmail.com.
Voor het septembernummer van De Hessencombinatie kan dit tot uiterlijk 6 augustus 2023.

TERUGKERENDE ACTIVITEITEN

elke dag
 •  Banenzwemmen, aquasport, zwemlessen en recreatief 

zwemmen bij buitenzwembad het Hessenbad Hoog-Keppel, 
openingstijden en info: www.hessenbad.nl, info@hessenbad.
nl of 06-222 861 91

elke maandag t/m vrijdag
 •  Boekenuitleen bij Stichting Welzijn, tijdens openingsuren van 

het Gezondheidscentrum Hoog-Keppel
 •  Biljarten Stichting Welzijn, Hessencafé/sporthal Hoog-Keppel, 

info en aanmelden: Wim van Duijl (06-437 473 51)

elke maandag
 •  Damesgym 55+, Hessenhal Hoog-Keppel, 09.00-10.00 uur, 

info: Hannie Smeitink (06-235 292 82)

elke dinsdag
 •  Tai-Chi-Tao onder deskundige begeleiding, huiskamer 

Stichting Welzijn, Burg. van Panhuysbrink 1E Hoog-Keppel, 
10.00-11.00 uur

 •  Beter Bewegen/Fitness, Stichting Welzijn i.s.m. FysioPlus, 
Burg. van Panhuysbrink1D Hoog-Keppel, 10.00-11.00 uur

 •  Koffieochtend voor ouderen, Stichting Welzijn, huiskamer  
’t Klup Zandewierde J.D. Pennekampweg 17 Hummelo,  
10.00-12.00 uur

 •  Schildercursus, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van 
Panhuysbrink 1E Hoog-Keppel, 13.30 uur

 •  Rummikub, Stichting Welzijn, Kerkhuis Burg. van 
Panhuysbrink 5 Hoog-Keppel, 14.00-16.00 uur, info: Baukje 
Koele (0314-38 03 06)

 •  Looptraining De Hessenrijders, verzamelen bij de Hessenhal 
Hoog-Keppel, 19.30 uur, info: www.hessenrijders.nl of  
06-309 452 50

elke woensdag
 •  Beter Bewegen/Fitness, Stichting Welzijn i.s.m. FysioPlus, 

Burg. van Panhuysbrink1D Hoog-Keppel, 10.00-11.00 uur
 

 •  Jeu de Boules Stichting Welzijn/Pétanqueclub Leuke Boule, 
Burg. van Panhuysbrink Hoog-Keppel, vanaf 14.00 uur, 
doorgang afhankelijk van weersgesteldheid,  
info + aanmelden: Gerrit Lobeek (06-465 759 29 of  
g.w.lobeek@hccnet.nl)

 •  Boekenuitleen, FF naar Steef Hummelo, 14.00-17.00 uur

elke woensdag en donderdag
 •  Eten wat de pot schaft, FF naar Steef Hummelo, 18.03 uur, 

aanmelden (uiterlijk dag van tevoren): info@ffnaarsteef.nl of 
06-575 605 09

elke donderdag
 •  Beter Bewegen/Fitness, Stichting Welzijn i.s.m. FysioPlus, 

Burg. van Panhuysbrink1D Hoog-Keppel, 10.00-11.00 uur
 •  Koffieochtend voor ouderen, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. 

van Panhuysbrink 1E Hoog-Keppel, 10.00-12.00 uur (m.u.v. de 
eerste donderdag van de maand wegens Repair Café)

 •  Koersbal, Stichting Welzijn, huiskamer Burg. van 
Panhuysbrink 1, Hoog-Keppel, 14.00-16.00 uur (sep t/m apr)

 •  Boekenuitleen, FF naar Steef Hummelo, 19.00-21.00 uur

elke vrijdag
 •  Meer bewegen voor ouderen, Stichting Welzijn, Hessenhal 

Hoog-Keppel, 10.00-11.00 uur

elke vrijdag in september
 •  Kennismaken met Zorgbad Zonnewater Hoog-Keppel, kom 

banenzwemmen om te ervaren of het warme water iets voor 
u kan betekenen, tussen 18.15-19.00 of 19.00-19.45 uur, 
aanmelden noodzakelijk: info@zorgbad.nl

elke zaterdag
 •  Nordic Walking, Stichting Welzijn, samenkomst huiskamer 

Burg. van Panhuysbrink 1E Hoog-Keppel, 09.15-11.00 uur

elke zondag na kerkdienst
 •  Samen koffie/thee/limonade drinken na de kerkdienst in 

Hummelo, Dorpshuis De Ruimte Hummelo, 11.00-12.00 uur, 
info: kerkhummelo.nl

we zijn o.a. 
dealer van:

PELGROM, uw land-
en tuinbouwspecialist
voor verkoop, onderhoud en reparatie…

Broekstraat 1a – 6999 DE Hummelo 
Tel: 0314-38 18 42 –  info@pelgrom.nl www.pelgrom.nl 

we zijn o.a. 
dealer van:

voor verkoop, onderhoud en reparatie…

Broekstraat 1a - 6999 DE  Hummelo - T. 0314 - 38 18 42 - info@pelgrom.nl
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